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سال پايانى 
شورا و انتظارات 

 ســال پايانى فعاليت شوراهاى اسلامى 
شــهر و روستا از 2 جهت با 3 سال گذشته 

متفاوت است...

# من _ ماسك _ مى زنم

يت
 تهن

ك و
بري

ت

روابط عمومى سازمان هميارى شهرداريهاى استان همدان 

جناب آقاى سيد مسعود عسگريان
رياست محترم شوراى اسلامى شهر 

همدان

جناب آقاى اكبر كاووسى اميد
 نايب رئيس محترم شوراى 

اسلامى شهر همدان

جناب آقاى حسين قراباغى
منشى اول محترم شوراى اسلامى 

شهر همدان

سركار خانم نرگس نوراله زاده
منشى دوم محترم شوراى اسلامى 

شهر همدان 

بدينوسيله انتخاب شايسته شما عزيزان كه نشان دهنده تعهد و كاردانى شما  مى باشد را صميمانه  تبريك و تهنيت عرض 
مى نمائيم، اميد است در سايه خداوند متعال در راستاى خدمت گذارى به مردم شريف همدان پيروز و سربلند باشيد.

ه زاده
سلامى 

عرض 

آگهي مناقصه شركت سيمان هگمتان (سهامي عام)

روابط عمومي شركت سيمان هگمتان

شــركت ســيمان هگمتــان در نظــر دارد خدمــات آمــاده ســازي، اســتخراج، دپــو، بارگيــري، حمــل و تحويــل 
مقــدار تقريبــي 1,080,000 تــن مــواد معدنــي شــامل مــارل و شــيل از معــادن مجــاور كارخانــه را بــه مــدت 12 مــاه بــه پيمانــكار 

واجــد شــرايط واگــذار نمايــد.
علاقمنــدان مــي تواننــد جهــت كســب اطلاعــات و دريافــت اســناد مناقصــه مــي تواننــد از تاريــخ 99/06/27  تــا 99/07/09 بــه 

ــد. ــه نماين ــل مراجع ــاي ذي ــا يكــي از آدرس ه ســايت www.HegmatanCement.com و ي
1)  دفتر تهران: خيابان فردوسي، خيابان كوشك(سروش الدين تقوي)، بن بست انوشيرواني، پلاك 6  

تلفن: 021-66727816-66716585
2)  كارخانه: شهرستان درگزين، بخش شاهنجرين.

تلفن: 7316-20 3633- 081

تسويه مطالبات 
بيمارستان هاى طرف 
قرارداد بيمه سلامت 
همدان
داروخانه هــا،  امســال  مطالبــات   
بيمارستان ها، پزشكان و مراكز پاراكلينيكى 
تا پايان خردادماه تسويه شده است، اين 
خبرى اســت كه به تازگى از سوى بيمه 

سلامت اطلاع رسانى شده است.
مديركل بيمه سلامت استان همدان گفت: 
سال گذشته از مجموع اعتبارات مصوب 
دولت، 22 درصد به سازمان بيمه سلامت 
تخصيص داده نشده است كه اين موضوع 
آثار منفى در پرداخت مطالبات مؤسسات 
ارائه دهندگان خدمات درمانى در سال 98

داشته است.
به گزارش فارس، سعيد فرجى در حاشيه 
مراسم رزمايش ســايبرى بيمه سلامت 
ايــران در جمع خبرنــگاران به آخرين 

اعتبــارات تخصيص داده شــده به بيمه 
سلامت اشاره كرد و افزود: سال گذشته 
از مجمــوع اعتبارات مصوب دولت، 22

درصد به سازمان بيمه سلامت تخصيص 
داده نشــده اســت كه اين موضوع آثار 
منفى در پرداخت مطالبات مؤسســات 
ارائه دهندگان خدمات درمانى در سال 98

داشته است.
مديركل بيمه سلامت استان همدان بيان 
كرد: مجموع بدهى بيمه سلامت در سال 
98 به بيمارستان هاى دانشگاهى حدود 3
ماه است كه مطالبات داروخانه ها تا پايان 
بهمن ماه پرداخت شــده و تمام مطالبات 
مراكزپاراكلينيك  دندانپزشكان،  پزشكان، 
و بيمارســتان هاى غيردانشگاهى تسويه 

شده است. 
فرجى يادآور شــد: همچنين با اقداماتى 
كه در مديريت هزينه از سال 97 صورت 
گرفت، هزينه بســترى ها در اين ســال 
نســبت به سال 96، 8 درصد كاهش پيدا 
كرده و ما توانسته ايم زيان انباشته سال هاى 

گذشــته را 50 درصد كاهش دهيم. وى 
عنوان كرد: بودجه مصوب هيأت دولت 
براى امسال 13 هزار و 500 ميليارد تومان 
است كه تاكنون مى بايست 4 هزار و 500

ميليارد تومان بابت 3 ماه از محل يارانه ها 
تأمين مى شد اما تنها 2 هزار 870 ميليارد 

تومان تخصيص داده شده است.
وى با بيان اينكه درحال حاضر صد درصد 
مطالبات فروردين و ارديبهشت ماه امسال 
و 70 درصد مطالبــات خردادماه مراكز 
دولتى دانشــگاهى پرداخت شده است، 
گفت: در بخش غيردولتى دانشــگاهى 
بيمارســتان ها،  داروخانه ها،  مطالبــات 
پزشكان و پاراكلينيك ها تا پايان خردادماه 

تسويه شده است.
مديركل بيمه ســلامت اســتان همدان 
خاطرنشــان كرد: تمام نسخ الكترونيك 
استان همدان كه توسط پزشكان تجويز 
شــده تا مردادماه امســال پرداخت شده 

است.
مديركل بيمه ســلامت استان همدان در 

بخش ديگرى از سخنان خود به اقدامات 
اين ســازمان در وضعيت ويروس كرونا 
اشــاره كرد و افزود: يكــى از مهم ترين 
اقدامات ســازمان بيمه سلامت از ابتداى 
شــيوع ويروس كرونا در كشور، پوشش 
بيمــه اى افراد بدون پوشــش بيمه روى 

تخت بيمارستان بود.
وى افزود: اين در الى است كه در شرايط 
عادى بيمه شــدن روى تخت بيمارستان 
انجام نمى شــود و افراد بــراى ارزيابى 
وســع و پوشش بيمه اى بايد دوره انتظار 

را بگذرانند.
فرجى با بيان اينكه براســاس مقررات، 
ارزيابى وسع توسط وزارت رفاه حداقل 
يك ماه طول مى كشد اما در دوران شيوع 
ويروس كرونا اين بــازه زمانى با تعامل 
انجام شده بين ســازمان بيمه سلامت و 
وزارت رفاه به يك روز كاهش پيدا كرد، 
گفت: در دوران شــيوع كرونا در كشور 
برخى راهنماهاى بالينى مرتبط با خدمات 

تشخيصى برداشته شد.

روند رو به افزايش ابتلا به كرونا در همدان

«منفى كاذب» 
نتيجه تست كروناى 
افراد علامت دار

تشكيل كميته اخلاق پزشكى در همدان

لزوم توجه به پاسخگويى
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مديرعامل شهرك فولاد ملاير: مشكل برق حل شود 
5000 شغل ايجاد مى كنيم

دولتى ها با ذوب آهن ملاير 
بى مهرى مى كنند

درباره انجمن هاى ادبى همدان و رابطه آنها 
با دولت، به مناسبت روز شعر و ادب فارسى

در بـرزخِ در بـرزخِ 
حمايت و دخالتحمايت و دخالت
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سال پايانى شورا و انتظارات 
 سال پايانى فعاليت شوراهاى اسلامى شهر و روستا از 2 جهت با 

3 سال گذشته متفاوت است.
يكى اينكه با توجه به شــعارها، برنامه ها و اولويت هاى تعريف شــده 
توسط شــورا كه به افكار عمومى نيز ارائه شده است، انتظار مى رود 
ســمت و سوى حركت هاى اعضاى شــورا به گونه اى باشد كه مردم 

تحقق اهداف مورد نظر را احساس و مشاهده كنند.
اين موضوع در شــهرهاى بزرگى چون همدان از اهميت بيشــترى 

برخوردار است.
مردم نه تنها وعده ها و شــعارهاى هريك از اعضاى شــوراى شهر و 
همين طور اولويت هاى تعريف شــده در آغــاز فعاليت اين نهاد مهم 
اجتماعــى را فراموش نكرده اند، بلكه انتظار دارند بروز و ظهور عينى 

تصميمات شوراى شهر را در توسعه شهرى ببينند.
در همين راستا علاوه بر رفع مشكلاتى كه پيش تر وعده داده شده بود، 
اجراى طرح ها و پروژه هاى شهرى كه به رشد و توسعه كمى و كيفى 

منجر شده باشد، از توقعات افكار عمومى است.
خوب است اعضاى شوراى شهر در سال پايانى مسئوليت خود اهتمام 

ويژه اى به اين موضوع داشته باشند.
از اين جهت كار و تلاش در سال پايانى نه تنها نبايد كاهش يابد، بلكه 
با قوت و قدرت بيشتر امورى كه لازمه توسعه شهرى و برآورده شدن 

انتظارات مردم است، دنبال شود.
نكته دوم به ســاختار شوراهاى اسلامى شــهر و روستا به عنوان يك 
نهاد كاملا اجتماعى برمى گردد كه اتفاقا مســئوليت اعضاى شــورا را 

مضاعف مى كند.
پارلمان شهرى چنانچه به دنبال انجام مسئوليت ذاتى خود باشد، حتما 

لازم است از حواشى سياسى و سياست زدگى دورى كند.
شــايد در ســال پايانى به جهت برگزارى انتخابات آتى فضاى حاكم 
بر شــوراى شهر را تحت الشعاع قرار دهد كه در اين صورت نه تنها از 
اهداف خود دور خواهد شد، بلكه ممكن است دچار روزمرگى شود.
بر اين اساس انتظار مى رود شوراى اسلامى شهر با دقت و توجه بيشتر 
نســبت به برنامه هاى تحولى و توسعه محور خود، فعاليت ها را دنبال 
كنند و اجازه ندهند حواشى سياسى به ويژه مسائل انتخابات بر فضاى 

شورا سايه افكند.

روند رو به افزايش ابتلا به كرونا در همدان
«منفى كاذب» نتيجه تست كروناى افراد علامت دار

 هيچ يك از شهرستان هاى استان همدان در وضعيت قرمز ابتلا به كرونا قرار ندارند اما 
متأسفانه در روزهاى اخير روند ابتلا موج افزايشى پيدا كرده است.

معاون امور بهداشــتى دانشگاه علوم پزشكى ابن سيناى همدان با اشاره به ابتلاى قطعى 3
هزار و 948 مورد در اســتان به بيمارى كوويد -19 اظهار كرد: تعداد مرگ و مير در بين 
مبتلايان به 521 مورد رســيده و تا پايان روز 25 شهريورماه 449 بيمار با تشخيص بالينى 
در بيمارستان هاى سراسر استان بســترى شده اند كه متأسفانه اين آمار بيانگر تداوم روند 

افزايش ابتلا در استان است.

منوچهر كرمى در گفت وگو با ايسنا، با درخواست از هم استانى ها براى رعايت پروتكل هاى 
بهداشــتى و كاهش ترددهاى غيرضرور به محل  تجمعات مطرح كرد: افراد با تست منفى 
درصورتى كه داراى علامت هســتند، فرد ناقل و مثبت محسوب مى شوند كه اصطلاحاً به 
پاســخ آزمايش اين دسته از افراد «منفى كاذب» گفته مى شود و ملاك تشخيص قطعى در 
اين افراد، تشخيص بالينى پزشك خواهد بود؛ بنابراين بايد قرنطينه خانگى و استفاده مداوم 

از ماسك را به مدت 2 تا 3 هفته رعايت كنند.
معاون بهداشــتى دانشگاه علوم پزشــكى ابن ســينا در ادامه به آمار مبتلايان به تفكيك 
شهرســتان ها اشــاره و تصريح كرد: در هر يك از شهرستان هاى اسدآباد 109، بهار 281، 
تويســركان 192، رزن و درگزين 159، فامنين 53، كبودراهنگ 245، ملاير 683، نهاوند 

413 و همدان هزار و 648 مورد ابتلاى قطعى به ثبت رسيده است.

وى در پايان بيان كرد: با وجود روند افزايشــى در استان همدان، خوشبختانه هيچ يك از 
شهرستان هاى استان در وضعيت قرمز نيستند و تنها 3 شهرستان نهاوند، تويسركان و رزن 
در وضعيت نارنجى قرار دارند كه به طور قطع با همدلى مردم اين شهرســتان ها و سراسر 

استان جلوى موج اپيدمى را با رعايت نكات بهداشتى خواهيم گرفت.
معاون درمان دانشــگاه علوم پزشكى ابن ســيناى همدان نيز گفت: متأسفانه روند شيوع 
كروناويروس در استان طى روزهاى اخير افزايشى بوده و اگر روند به همين صورت باشد 

ما در استان وارد پيك سوم كرونا خواهيم شد.
ابراهيم جليلى، اظهار كرد: از زمان شــيوع كروناويروس تا امروز، 11 هزار و 683 نفر در 
اســتان از نطر علامتى مشكوك به ابتلاى كروناويروس بودند كه از اين تعداد آزمايش 3

هزار و 984 نفر مثبت بود.

«آموزشيار» سامانه انتخابى دانشگاه آزاد براى ترم جديد

دانشجويان از مراجعه حضورى خوددارى كنند

بانوان مقيم ايتاليا ناجى آزادى يك زن شدند
 مديرعامل ستاد ديه اســتان همدان از آزادى زنى 42 ساله با كمك 

بانوان ايرانى مقيم ايتاليا خبر داد.
يدا... روحانى منش در گفت وگو با ايرنا بيان كرد: يك زن همدانى چندى 
پيش با دريافت تسهيلات بانكى اقدام به راه اندازى يك خياطى كرده بود 
كه به علت ناتوانى در پرداخت اقساط با شكايت ضامن راهى زندان شد.

وى افزود: اين زندانى به دليل بدهى 25 ميليون تومانى از دى ماه ســال 
گذشــته راهى زندان شد كه به دنبال مذاكرات صورت گرفته 5 ميليون 

ريال از اين بدهى توسط شاكى بخشيده شد.
مديرعامل ستاد ديه استان همدان اظهار كرد: با كمك بانوان ايرانى مقيم 
ايتاليا با عنوان گروه «دل يار» بخشى از بدهى اين زندانى تأمين و زمينه 

آزادى او فراهم شد. 
روحانى منش يادآورى كرد: پيش از اين نيز بانوان ايرانى مقيم ايتاليا زمينه 
آزادى 2 زندانى را فراهم كردند كه در يك پرونده يك زن جوان به دليل 
دريافت تســهيلات بانكى و راه اندازى مغازه لوازم بهداشتى بدهكار و 

زندانى شده بود كه با كمك گروه «دل يار» از زندان آزاد شد.
وى ادامــه داد: در عين حال يك مرد 40 ســاله بــراى رفع گره از كار 
دوستش چك وى را ضمانت كرده بود كه همكار و دوست او به جاى 
پرداخت وجه چك متوارى و موجب شد كه اين فرد هم با كمك بانوان 

مقيم ايتاليا سال گذشته از زندان آزاد شد.
وى گفت: با كمك خيران نيك انديش 42 زندانى جرايم غيرعمد همدان 
از ابتداى سالجارى تا پايان تيرماه آزاد شدند و تلاش ها براى آزادى ديگر 

زندانيان ادامه دارد.

 برگزارى همايش ملى «مديريت، كارآفرينى
 و اقتصاد» توسط دانشگاه پيام نور همدان

 رئيس دانشــگاه پيام نور اســتان همدان از برگــزارى همايش ملى 
«مديريت، كارآفرينى و اقتصاد» با رويكرد حمايت از توليد كالاى ايرانى 

و رشد توليد توسط دانشگاه پيام نور استان خبر داد.
صفى ا... صفايى در گفت وگو با ايســنا، با اعلام ايــن خبر افزود: اين 
همايش در راستاى رفع نيازهاى كشور و ارائه دستاوردهاى نوين توسعه 
ملى، تقويت ارتباط دانشگاه با نيازها و سياستگذارى هاى جامعه، تبادل 
آخرين يافته هاى علمى- پژوهشــى و نگرش و ارائه تحليل هاى علمى 

درباره فرصت ها و چالش هاى اقتصاد ايران برگزار خواهد شد.
وى در رابطه با محورهــاى اين همايش توضيح داد: حمايت از كار و 
ســرمايه ايرانى، نقش منابع ســرمايه در ارتقاى سطح توليد ملى، ارائه 
الگــوى حمايت از توليــد داخلى با تأكيد بر افزايــش توان رقابت در 
بازارهاى بين المللى، تحليل الگوى توســعه اسلامى- ايرانى با تأكيد بر 
توليــد داخلى، روش هاى نيل به افزايش و بهره ورى كار و ســرمايه و 
بررسى مزيت هاى نسبى توليد در سطح منطقه از محورهاى اين همايش 
هستند. صفايى خاطرنشان كرد: شناسايى فرصت ها و قابليت هاى استان 
در افزايش سرمايه گذارى و توليد ملى، شناسايى فرصت ها و قابليت هاى 
همدان در بهره گيرى از كار و ســرمايه ايرانى و شناسايى فرصت هاى 
گردشگرى اســتان و تأثير آن در فضاى توليد داخلى نيز از محورهاى 

اين همايش هستند.

كلاهبردارى به بهانه تكريم از خدمات 
پزشك سرشناس در همدان

 فرد ناشناســى به بهانه تكريم يكى از پزشــكان سرشــناس اين 
شــهر و دريافــت اطلاعات هويتى وى، از حســاب بانكى اين فرد 

سرقت كرد.
رئيــس پليس پيشــگيرى فرماندهى انتظامى اســتان همدان گفت: 
به تازگى يكى از پزشكان متخصص شــهر همدان به پليس مراجعه 
و عنوان كــرد فردى با معرفى خود به عنوان كارمند صداوســيما به 
بنــده مراجعه كرده و به بهانه تجليل، اطلاعات هويتى او را دريافت 

كرده است.
محمــد مهرآذيــن در گفت وگو با ايرنا اظهار كــرد: اين فرد پس از 
كســب اعتماد اين پزشك سرشناس كه خدمات شايسته اى در ارائه 
كمك هاى مردمى و مؤمنانه داشته، موفق به دريافت اطلاعات بانكى 

او شده سپس اقدام به سرقت از حسابش كرده است.
وى درباره سيم كارت شاد نيز گفت: با توجه به بازگشايى مدارس، 
كلاهبرداران اين بار به ســراغ دانش آموزان و والدين آنها آمده و با 
ارائه طرحى با عنوان ســيم كارت شاد سعى دارند تا از اين گروه از 

افراد كلاهبردارى كنند.
رئيس پليس پيشــگيرى فرماندهى انتظامى اســتان همــدان افزود: 
بنابرايــن كلاهبــرداران بــا حضور در حاشــيه مدارس يا ارســال 
پيامك هاى تبليغاتى و همچنين فعاليت در فضاى مجازى سعى دارند 

به اهداف شوم خود دست يابند. 
مهرآذين با بيان اينكه متخلفان از 2 شــيوه بــراى كلاهبردارى بهره 
مى گيرنــد، توضيح داد: كلاهبرداران از افــراد مى خواهند اطلاعات 
محرمانه خود، از جمله مشــخصات شناسنامه اى را براى آنها ارسال 

كنند تا از اين طريق بتوانند به حساب بانكى آنها دسترسى يابند.
وى افزود: پس از موفق شــدن در روش نخست، مجرمان با ارسال 
لينك هايــى در فضاى مجازى و درخواســت اطلاعات كارت عابر 
بانك به بهانه تشــخيص هويت حســاب بانكى اين افراد را خالى 

مى كنند. 
رئيــس پليــس پيشــگيرى فرماندهــى انتظامــى اســتان همــدان ادامــه 
داد: اگــر قــرار باشــد ســيم كارت دانش آمــوزى يــا ديگــر خدمــات 
رايــگان بــراى ايــن گــروه از جامعــه ارائــه شــود به طــور حتــم از 
طريــق پرُتــال رســمى اپُراتــور و يــا وزارتخانه هــا مربوطــه اقــدام 
ــا  ــا و لينك ه ــن پيامك ه ــه اي ــد ب ــردم نباي ــن م ــود؛ بنابراي مى ش

اعتمــاد كننــد.
مهرآذين ادامه داد: پليس پيشگيرى در صدد شناسايى و دستگيرى افراد 
متخلف و كلاهبردار بوده و در اين راســتا افرادى را نيز دستگير كرده 
است، در عين حال با هركسى كه به هر طريق اين افراد را در رسيدن 

به اهداف شوم كمك كنند برخورد جدى مى كند.

1- با اختيارى شــدن حضور دانش آموزان در مدارس بســيارى از 
والدين از فرســتادن فرزند خود به مدرسه خوددارى مى كنند. گويا 
ادامه اين وضعيت در كنار شــواهد احتمال آغاز پيك ســوم كرونا 
در كشــور، تعطيلى آموزش حضورى در مــدارس را محتمل كرده 
است. گفتنى است برخى والدين براى جبران عقب ماندگى آموزشى 
فرزنــدان بــه روش هايى ماننــد كمك گرفتــن از معلم خصوصى 

روى آورده اند.
2- شوراى شهر اعطاى عنوان شــهروندى افتخارى همدان را آغاز 
كرده است. گويا سكونت چند ساله در همدان و دارا بودن خدمات 
به مردم و شهر، شرط اعطاى شهروندى افتخارى است. گفتنى است 
احتمال مى رود برخى مديران غيربومى بدون خدمات، براى دريافت 

اين عنوان تشريفاتى به شوراى شهر فشار وارد كنند.
3- مســئولان به توصيه ها و پروتكل هاى مقابلــه با كرونا بى توجه 
هستند. گويا به رغم توصيه به سفر نرفتن، مسئول كميته اطلاع رسانى 
ســتاد مقابله با كروناى استان به استانى با وضعيت قرمز، سفر كرده 
است. گفتنى است اين مســئول اصالتا خوزستانى است و سفر وى 
بهانه اى بــراى فرار از موضع گيرى درباره ســفر هيأت مديره خانه 
مطبوعات اســتان لرستان به اســتان و ديدار با استاندار بدون اطلاع 

و حضور هيأت مديره خانه مطبوعات استان، ارزيابى شده است.
4- داوطلبان احتمالى انتخابات ميان دوره اى در 2 شهرســتان بهار و 
كبودراهنگ درحال اعلام حضور هســتند. گويا اين اعلام حضورها 
بيشتر با اعلام اســتعفا به قصد شــركت در انتخابات است. گفتنى 
اســت درصورت تصويب مجلــس و تفكيك حــوزه انتخابيه بهار 
و كبودراهنگ و اضافه شــدن يك كرســى به كرسى هاى استان در 
مجلــس، انتخابات ميان دوره اى پرشــورى در اين 2 حوزه انتخابيه، 

پيش بينى مى شود.
5- تيم دارى براى اســتان در فوتبال ســخت تر شــده اســت. گويا 
ممنوعيت به كارگيــرى مربى و بازيكن خارجــى دليلى بر افزايش 
رقم قراردادها شــده و هزينه هاى تيم دارى را افزايش داده اســت. 
گفتنى اســت در شــرايط ركود اقتصادى و افزايش فشار بر زندگى 
مــردم، قراردادهايى نجومى و ميلياردى بــراى يك فصل در برخى 

باشگاه هاى فوتبال ثبت مى شود.
6- ســختى وحــدت اصولگرايان در انتخابات رياســت جمهورى 
نمايان شده است. گويا جبهه پايدارى از نتيجه وحدت در انتخابات 
مجلس راضى نيست و قصد معرفى داوطلب اختصاصى در انتخابات 
رياست جمهورى را دارد. گفتنى است فتاح، جليلى، زاكانى، نيكزاد 
و تعدادى ديگر از داوطلبان احتمالى انتخابات رياست جمهورى به 
جبهه پايدارى نزديك هستند كه حضور اين تعداد داوطلب، انتخاب 

داوطلب نهايى در اين جبهه را سخت خواهد كرد.

 بــا آغــاز ســال تحصيلــى بســيارى از 
دانشــگاه هاى اســتان به صــورت مجــازى، 
دانشــگاه آزاد اســلامى همدان نيز در 2 روز 
گذشته فعاليت ســال تحصيلى جديد خود را 
با اعلام زمان ثبت انتخاب واحد دانشــجويان 

براى ترم جديد آغاز كرده است.
امســال تمامى فعاليت هاى ثبت نام و انتخاب 
واحد دانشجويان در اين دانشگاه تحت سامانه 
آموزشيار انجام مى شود كه يك طرح نظام مند 

هوشمند و يكپارچه مى باشد.
اين ســامانه با هدف شفاف ســازى و افزايش 
تمركزگرايى،  كاهش  سيســتمى،  يكپارچگى 
راهبرى مدل شبكه دانشــگاه، انضباط بخشى 
بيشتر در اجراى فعاليت ها و برنامه هاى كلان 

دانشگاه طراحى و اجرايى شده است.
رئيس دانشــگاه آزاد همدان دربــاره ثبت نام 
ترم جديد ســال تحصيلى اين دانشگاه گفت: 
به منظور تسهيل در امور ثبت نام و به دليل شيوع 
كرونا، امســال تمامى مراحل ثبت نام، انتخاب 
واحد و پرداخت شهريه در تمامى واحدهاى 
دانشگاه هاى آزاد استان به صورت مجازى و از 

طريق سامانه «آموزشيار» انجام مى شود.
مرتضى قائمــى در گفت وگو بــا همدان پيام 
افزود: دانشجويان، پرســنل و اساتيد دانشگاه 
آزاد هر يك داراى لينك مجزايى در اين سامانه 

هســتند كه مى توانند از طريق آن وارد سيستم 
شوند.

وى درباره ورود به سيســتم آموزشيار توسط 
دانشــجويان عنوان كرد: جهت ورود به پرتال 
آمــوزش دانشــجويان بايد در قســمت نام 
كاربرى، شماره دانشجويى خود را با عدد 171

آغاز كنند و با پســوند eda@ وارد نمايد، 
همچنين در قسمت كلمه عبور نيز لازم است 
دانشجويان محترم شماره دانشجويى خود را با 
عدد 171 وارد تا بتوانند از سيســتم آموزشيار 
براى انتخاب واحد، حذف و اضافه و پرداخت 

شهريه استفاده كنند.
قائمى بــا بيان اينكــه هيــچ نگرانى براى 

ثبت نــام و انتخــاب واحــد دانشــجويان 
وجود ندارد، بيان كرد: ممكن اســت برخى 
جاى  اما  نباشــد  كامل  كاربــران  اطلاعات 
نگرانــى وجود ندارد؛ زيــرا داده ها درحال 

انتقال توسط سازمان است.
رئيــس دانشــگاه آزاد همدان با بيــان اينكه 
سيستم آموزشــيار يك سيستم آموزشى كامل 
و به روز اســت، ادامه داد: اين سامانه به منظور 
پاســخگويى به عنــوان احتمالــى واحدهاى 
آزاد  دانشــگاه  دانشــجويان  و  دانشــگاهى 
درباره كاربرى و راهبردى ســامانه آموزشيار 
طراحى و پياده ســازى شده است كه به نشانى

pasokh.iau.ac.ir مى باشد.

قائمى همچنين عنوان كرد: دانشــجويان براى 
انتخاب واحد در ســامانه آموزشــيار حتماً از 
مرورگــر فاير فاكس اســتفاده كنند و اگر در 
روز انتخاب واحد درس يا دروســى كه قصد 
انتخاب آن را دارند امكان مشــاهده آن وجود 
نداشت به هيچ وجه نگران نباشند؛ زيرا به زودى 
زمان بندى ديگرى جهت انتخاب واحد مجدد 

اعلام مى شود.
وى همچنيــن به نحــوه پرداخــت اينترنتى 
شهريه ها اشــاره كرد و گفت: درگاه پرداخت 
اينترنتى شــهريه شــامل 2 بخــش پرداخت 
الكترونيكى كه ويژه دانشجويان با بدهى پيشين 
است و پرداخت الكترونيكى شهريه است كه 

ويژه دانشجويانى است كه بدهى ندارند.
قائمى ادامــه داد: درصورت مغايرت در ميزان 
بدهى دانشجويان به عنوان مثال كمتر و يا بيشتر 
بــودن از مبلغ بدهى به هيچ وجه جاى نگرانى 
وجود ندارد و پس از انتخاب واحد مغايرت ها 

به زودى اصلاح خواهد شد.
وى با بيان اينكه هنوز امكان تقســيط شهريه 
در ســامانه تعريف نشــده اســت، بيان كرد: 
دانشجويانى كه در ســامانه پيشين به صورت 
اقساطى پرداخت شهريه داشته اند به ميزان مبلغ 
اقساط شهريه خود را پرداخت نمايند و نيازى 

به پرداخت كل شهريه نيست.

 جانشــين مديــركل حفــظ آثار و نشــر 
ارزش هاى دفاع مقدس استان همدان از تجليل 
40 نفر پيشكســوت در روز نخست هفته دفاع 

مقدس خبر داد.
به گــزارش فارس، خليل الهى تبار در جلســه 
شوراى هماهنگى حفظ آثار و نشر ارزش هاى 
دفاع مقدس با اشــاره به گراميداشت اربعين، 
رشــادت و ايثارگرى رزمندگان 8 ســال دفاع 
مقدس در قالب ويژه برنامه ها، اظهار كرد: به قطع 
برنامه هاى هفته دفاع مقدس امســال نسبت به 
سال هاى گذشته با توجه به شيوع ويروس كرونا 

متفاوت است.
وى با تأكيد بر اينكــه بهره ورى از تجربيات و 
بركات و اندوخته هاى دفاع مقدس به طور حتم 
در برهه هاى مختلف در كشــور به ويژه شرايط 
امروز گره گشــا خواهد بود، افــزود: مديريت 
خوب مشكل بهداشتى در شرايط شيوع كرونا 
با توجه و توسل به ظرفيت هاى مردمى انقلابى 

و جهادى از مصاديق اين مهم است.
جانشــين مديركل حفظ آثار و نشر ارزش هاى 
دفاع مقدس اســتان همدان با اشاره به تشكيل 
كميته هاى تخصصى 7 گانه، اسناد، ادبى، راهيان 
نور و... شــوراى هماهنگى حفظ آثار و نشــر 

ارزش هاى دفاع مقدس گفت: مباحث شوراى 
كارشناسى با هســته هاى خبره و دانش محور 
در راستاى ترسيم نقش شهرستان موردنظر در 
قالب محصولات فرهنگى و هنرى دفاع مقدس 

تدوين و اجرايى مى شود.
وى با بيان اينكــه تأكيد بر فرآورى گنج پنهان 
دفاع مقدس در كميته هاى تخصصى شــورا در 
قالب محصولات فرهنگى و هنرى از ســوى 
هنرمندان شده اســت، گفت: شورا تلاش دارد 
ســهم مجاهدت و حق ناديده گرفته شده هر 
شهرســتان را با فعال كــردن جريان فرهنگى، 

هنرى و ادبى بيان كند.
الهى تبار با اشاره به اينكه كميته هاى تخصصى 
بايــد يك بانك ســوژه از رويدادهــا، اماكن، 
شخصيت ها و... مختص هر شهرستان را ايجاد 
كنند بيان كرد: جنگ 8 ســاله ما در مقابل رژيم 
بعثى عــراق مردم محور و تبعيت از ولايت بود 
پس بايــد برنامه هاى هفته دفــاع مقدس هم 
مردم محور باشد البته با رعايت همه پروتكل هاى 

بهداشتى.
وى با اشــاره بــه تجليــل از يك ميليون نفر 
پيشكسوت دفاع 8 ساله در كشور به بهانه هفته 
دفاع مقدس يادآور شد: 40 نفر از پيشكسوتان 

دفاع مقدس استان همدان هم روز 31 شهريور 
به شــكل نمادين در چهلمين ســالگرد دفاع 

مقدس تجليل خواهند شد.
جانشين مديركل حفظ آثار و نشر ارزش هاى 
دفاع مقدس استان همدان آموزش و پژوهش 
كميته تخصصى اسناد شــوراى حفظ آثار و 
ارزش هاى دفاع مقدس را بسيار مهم دانست 
و گفت: هر آنچه در حوزه آموزش و پژوهش 
و جمع آورى اسنادى كه هنوز كه ما با وجود 
اينكه در مركز استان بزرگ ترين بانك اسناد با 
بيش از 3 هزار برگ ســند داريم اما دسترسى 
ما در اين زمينه در شهرستان ها كمرنگ است 
كه اين خلأ بايد توســط اين كميته مديريت 

شود.
وى با اشــاره به فعاليت كميته تخصصى ادبى 
شــورا، از رونمايى صد عنوان كتاب در كشور 
براى نخستين بار تا پايان امسال خبر داد و بيان 
كرد: سهم تويســركان حداقل نشر 5 كتاب با 

محوريت دفاع مقدس در اين شهرستان است.
 اجراى برنامه «آبروى محله» مقابل 

منزل شهدا
در ادامه نيز فرمانده ســپاه ناحيه تويسركان از 
اجراى برنامه «آبروى محله» در جلوى در منزل 

شهيد خبر داد و اظهار كرد: ما مى توانيم با بهره 
درست از اين گنج در  برهه هاى مختلف موفق 
و سربلندتر از هميشه اقتدار ايران اسلامى را به 

رخ دنيا بكشانيم.
وى با تأكيد بــر اينكه ما بايد بصير و آگاه تر از 
هميشــه در صحنه حضور داشته باشيم، گفت: 
دشمنان انقلاب اسلامى امروز پس از شكست 
در 8 سال دفاع مقدس به جنگ شناختى روى 
آوردند كه بــه فضل الهى و بيدارى ملت ايران 
اســلامى و پيروى از ولايــت اين ترفند هم با 

شكست مواجه خواهد شد.
وى با اشــاره به برگزارى نشست هاى بصيرتى 
با اعمال همه دســتورالعمل هاى تعيين شده در 
شــرايط كرونايى افزود: روايتگرى راويان دفاع 
مقدس از طريق فضاى مجازى و شــبكه شاد 

براى نسل دانش آموز را در برنامه داريم.
فرماندار شهرستان تويسركان نيز قول مساعدت 
مالى از اعتبارات شهرســتان در قالب تملك و 
دارايى براى تحقق اهداف شوراى حفظ آثار و 
نشر ارزش هاى دفاع مقدس در شهرستان را داد 
و گفت: اميدواريم بتوانيم مستندسازى يافته هاى 
پژوهشــى دفاع مقدس شهرســتان را به نحو 

مطلوب انجام دهيم.

تشكيل كميته اخلاق پزشكى در همدان

لزوم توجه 
به پاسخگويى

 رئيس نظام پزشــكى همدان از تشكيل 
كميته اخلاق پزشــكى در پاســخگو كردن 

پزشكان همدان خبر داد.
به گزارش فارس، نخســتين جلســه كميته 
اخلاق پزشــكى اســتان همدان با حضور 
رئيس نظام پزشــكى همدان، معاون درمان 
دانشگاه علوم پزشكى ابن سينا، رئيس نظام 
پرستارى همدان، شهردار و اعضاى شوراى 
شــهر و ديگر پزشــكان عضو ايــن كميته 

تشكيل شد.
رئيس نظام پزشــكى همدان در اين جلسه 
اظهار كــرد: هيــأت مديره ســازمان نظام 
پزشــكى همدان در راســتاى اقنــاع افكار 
عمومى و رضايتمندى شــهروندان اقدام به 

تشكيل كميته اخلاق پزشكى كرده است.
عليرضــا مدركيان با تأكيد به اينكه هدف ما 
كسب بيشــترين رضايتمندى و اقناع افكار 
عمومى اســت، گفت: در اين راستا طورى 
عمل كرده ايم كه زمان رسيدگى به شكايات 
در ســازمان كوتاه تر شــود و سعى كرده ايم 
جلسات مختلفى را با شاكيان داشته باشيم تا 

اگر نيازمند شفاف سازى بود همه آنها مورد 
بررسى قرار گيرد.

وى با اشــاره بــه اينكــه درحال حاضر در 
شــرايطى قــرار گرفته ايم كه كمتــر از 50 
درصد آراء در هيأت هاى بدوى درخواست 
تجديدنظر مى شــود و در واقع شاكى قانع 
مى شــود كه نظر داده شــده درست است، 
گفــت: اين موضوع در مورد پزشــكان نيز 
صدق مى كند؛ زيرا هدف ما اقناع افراد بوده 

است.
مدركيان با بيان اينكه گاهى قانون به صراحت 
بيــان نكرده كه امرى تخلف بوده يا خير كه 
ما در قالب كميته اخلاق پزشكى اين موارد 
را بررســى مى كنيم، افزود: اگر به اين نتيجه 
برســيم كه رفتارى خارج از شئون پزشكى، 
اخلاق حرفه اى و صنفى بوده، بررسى لازم 

را خواهيم داشت.
وى با بيــان اينكه روزانه بيــش از 20 هزار 
خدمت پزشكى در بخش سرپايى در همدان 
ارائه مى شود، عنوان كرد: مجموع پرونده هايى 
تشكيل شده كه از مراجع قضايى مى آيد و در 
سازمان نظام پزشكى تشكيل و در دادسراى 
انتظامى ثبت مى شــود، تقريبا 120 مورد در 
ســال است كه با شكايت هاى متفرقه به 200 
مورد مى رســد و در واقــع در مقابل حجم 

خدمات اين آمار بسيار پايين است.
مدركيــان با بيــان اينكــه در آئين نامه هاى 

انتظامى ما احكام از تذكر شفاهى در حضور 
هيأت مديــره آغاز تا بــه تعطيلى مطب و 
محروميت طبابت ختم مى شــود كه بسته به 
شدت جرم حكم صادر خواهد شد، گفت: 
طى ســال هاى اخير مــوردى از محكوميت 
طبابت در همدان داشــتيم اما در قبال حجم 

خدماتى كه انجام مى دهيم بسيار كم است.
وى خاطرنشــان كــرد: احــكام مرتبط با 
محروميــت از طبابت حتمــا بايد در هيأت 

عالى انتظامى طرح موضوع و تأييد شود.
رئيس نظام پزشــكى همدان با بيان اينكه ما 
براى پاســخگو كردن خــود، كميته اخلاق 
پزشكى را تشــكيل داده ايم، بيان كرد: شايد 
هيچ جرمى براى هيچ صنفى ســنگين تر از 
اين نباشد كه بگويند در آن اخلاق حرفه اى 
صنف رعايت نشــده و اين موضوع براى ما 

بسيار حائز اهميت است.
وى با بيان اينكه كميته اخلاق پزشــكى به 
اين دليل تشكيل شده كه اقناع افكار عمومى 
داشته باشيم كه اگر پزشكى تخلفى دارد در 
صنف خود آن را رفع مى كنيم، گفت: ما نظام 
صنفى هســتيم و مى خواهيم درباره صنف 
خود مشــكلات را حل كنيــم و نمى توانيم 
در مورد ســايرين مثل بيماران تصميم گيرى 

كنيم.
مدركيان با اشــاره به اينكه مــا به دنبال اين 
هستيم به مردم بگوييم سوءتفاهم ها را رفع 

و رســيدگى خواهيم كرد، ادامــه داد: مردم 
امروزه از نظام پزشكى انتظار ديگرى دارند 
و بايد بدانيم شرايط 20 سال پيش را نداريم 

و بسيارى از مسائل تغيير كرده است.
وى با بيان اينكه 20 درصد خدمات سرپايى 
ما مربوط به بيماران خارج از اســتان است، 
خاطرنشــان كرد: اين مهم نشــان از ارزان 
بودن تعرفه ها و نبــود زيرميزى در همدان 
و همچنين حاذق بودن پزشــكان اين استان 

است.
رئيس نظام پرستارى همدان نيز با بيان اينكه 
آگاهسازى جامعه و آموزش در مورد نحوه 
رفتار بيمار و رعايت حقوق او حائز اهميت 
است، اظهار كرد: قطعا با آموزش قصورات 

پزشكى نيز كمتر خواهد بود.
هادى زرينى با اشــاره به اينكــه ايام كرونا 
جامعه پزشــكى امتحان خــود را پس داد 
و فشــار كار بر اين قشــر بســيار است اما 
گاهى مورد بى لطفى قــرار مى گيرد، افزود: 
آموزش هاى حقوق بيمار و پرسنل مى تواند 

مورد توجه شود جدى باشد.
عباس صوفى شــهردار همدان نيــز با بيان 
اينكه مجموعه شــهردارى و شــوراى شهر 
همدان هر كمكــى بتواند در اعتلاى اخلاق 
پزشكى به كار خواهد گرفت، اظهار كرد: در 
ورود  مى توانيم  شهروندى  آموزش  موضوع 

كنيم و اين آمادگى وجود دارد.

تجليل از 40 پيشكسوت دفاع مقدس در استان
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حوادث خبر

پيش بينى برداشت 3700 تن گردو
 از باغ هاى اسدآباد

 شهرســتان اســدآباد داراى 5 هزار و صد هكتار بــاغ بوده كه 
براســاس ســامانه پهنه بندى  هزار و 600 هكتار بــه باغ هاى گردو 
اختصاص دارد و درحال حاضر برداشــت محصــول از اين باغات 

گردو آغاز شده است.
مدير جهادكشاورزى شهرستان اسدآباد متوسط توليد گردوى سطح 
شهرستان را بين 2/5 تا 3 تن برشمرد و گفت: روستاهاى ملحمدره، 
ترخين آباد، خنداب، قاســم آباد، چنارسفلى و عليا، النجه و گنجه و 
حبشى سيراوند عمده پراكنش باغ هاى گردوى اين شهرستان هستند 
كه بيشــتر باغ ها داراى كشت ســنتى بوده و از ارقام بومى محلى در 

كاشت استفاده شده است.
سقراط بيرنگ اظهار كرد: اين نوع از باغ هاى سنتى با استفاده از ارقام 
بومى محلى داراى عملكرد كمترى بوده و نسبت به آفات و بيمارى 
حساس و به دليل زودگل بودن در فصل بهار دچار خسارت بسيارى 
مى شــوند كه سرشــاخه كارى باغ هاى گردو درحال حاضر بهترين 
روش ممكن براى افزايش ميزان توليد در هر هكتار به شمار مى رود.

وى تعــداد بهره برداران گردوى اين شهرســتان را  هزار و 500 نفر 
اعلام كرد و يادآور شد: در ارديبهشت ماه امسال به صورت مشاركتى 
در 50 هكتار از باغ هاى گردوى شهرســتان با اســتفاده از 9 هزار و 
500 عدد پيوندك با هدف افزايش راندمان بالاى توليد در ســطح و 
مبارزه با آفت ها و بيمارى ها سرشــاخه كارى انجام گرفت كه اجراى 
اين طرح به عنوان سومين سال اجراى طرح سرشاخه كارى درختان 

گردو در شهرستان بود.
بيرنگ با اشــاره به كيفيت خوب و مطلوب گردوى اسدآباد افزود: 
باغداران گردوى شهرســتان بخشــى از محصــول توليدى را براى 

فروش به شهرستان و استان هاى ديگر صادر مى كنند.
وى در ادامه از برداشــت ســاليانه 60 هزار تن محصولات باغى از 
باغ هــاى اين شهرســتان خبر داد و اظهار كرد: ســيب، انگور، هلو، 
شــليل، آلو، زردآلو، گيلاس، آلبالو، گلابى، گــردو، بادام و باغ هاى 
مخلوط از جمله باغ هاى موجود اين شهرستان با 3 هزار و 464 نفر 

بهره بردار و باغدار است.
مدير جهادكشاورزى شهرستان اســدآباد در ادامه با اشاره به وجود 
بيش از 28 هزار هكتار اراضى آبى در شهرســتان اسدآباد گفت: 20
هزار هكتار از اراضى آبى شهرســتان مســتعد اجراى آبيارى تحت 
فشار بوده كه تاكنون 18 هزار و 263 هكتار از اين اراضى به آبيارى 
تحت فشــار تجهيز شده و  هزار و 737 هكتار ديگر از اراضى براى 

تحقق صد درصدى در اين راستا باقى مانده است.
وى خاطرنشان كرد: از 18 هزار هكتار آبيارى تحت فشار اجرا شده 
در اين شهرســتان، 16 هزار و 591 هكتار مجهز به سيســتم آبيارى 
بارانــى، 763 هكتار مجهز به سيســتم قطره اى و تيپ و 929 هكتار 

اراضى مجهز به سيستم كم فشار هستند.

 كشف مرغ قاچاق در فامنين 
يك هــزار و 568 قطعه مرغ زنده قاچاق و بدون مجوز شهرســتان 

فامنين كشف شد. 
مأموران انتظامي شهرســتان فامنين در راستاي اجراي طرح مبارزه با 
قاچاق، با پايش محورهاي مواصلاتي و اجراي ايســت و بازرســي 

مقطعي به يك دستگاه كاميون مشكوك شده و آن را متوقف كردند.
فرمانده انتظامي شهرستان فامنين گفت: در بازرسى از اين كاميون، يك 
هزار و 568 قطعه مرغ زنده قاچاق و بدون مجوز كه ارزش آن ها برابر 
نظر كارشناسان، 800 ميليون ريال برآورد شده، كشف و يك متهم در 

اين باره با تشكيل پرونده به مرجع قضايى معرفى شد.
علي حســن حيدري افزود: پليس با تمام توان و جديت همواره آماده 

است با قاچاقيان و مخلان نظم و امنيت اقتصادي مقابله كند.
 دستگيري سارق منزل در شهرستان بهار 

يك سارق منزل با 3 فقره سرقت در شهرستان بهاردستگيرشد. 
فرمانده انتظامى شهرستان بهار نيز گفت: در پي اقدامات انجام شده در 
رابطه با كنترل سارقان و مهار جرايم در شهرستان بهار، بررسى موضوع 

در دستور كار مأموران انتظامى شهرستان قرار گرفت.
بزرگعلي نوري در ادامه افزود: با تحقيقات ميدانى، مشخصات كلي از 
سارق و شيوه و شــگرد او در سرقت ها به دست آمد و با فعال كردن 
واحدهاي گشــتى و اقدامات پليسى، متهم دستگير و پس از انتقال به 
مقــر انتظامى در مواجهه با مدارك و در بازجويي هاي فنى، به 3 فقره 

سرقت منزل در شهرستان بهار اعتراف كرد.
وى از شهروندان خواســت: با ارائه اخبار به موقع به پليس از طريق 
تماس با مركز فوريت هاي پليســي 110، نيروي انتظامي را در اجراي 

مأموريت هاي محوله و برخورد با مجرمان ياري كنند.
 افزايش 69 درصدي كشف چوب قاچاق در ملاير 

كشــف چوب قاچاق در 5 ماهه سالجارى در مقايسه با مدت مشابه 
سال گذشته 69 درصد افزايش داشته است. 

فرمانده انتظامي شهرســتان ملاير گفت: در 5 ماهه سالجارى، 86 تن 
انــواع چوب جنگلي و باغي قاچاق توســط مأموران مبارزه با جرايم 
اقتصادي و يگان هاي اجرايي شهرســتان ملاير كشــف شــده كه در 

مقايسه با مدت مشابه سال گذشته، 69 درصد افزايش داشته است.
بــه گزارش پايگاه خبري پليس، محمدباقر ســلگي در ادامه افزود: با 
بررسي به عمل آمده از متهمان مشــخص شد، كه افراد فرصت طلب 
و قاچاقچــي در صدد بودند تا چوب هاي قاچاق را از مناطق غرب و 
جنوب غربي تهيه و به وسيله كاميون به مناطق شمالي انتقال دهند كه با 
هوشياري مأموران مبارزه با جرايم اقتصادي شناسايي و پيش از انتقال 

محموله ها دستگير شدند.
وى با قدردانى از دادســتان عمومي و انقــلاب در حمايت از پليس، 
گفت: پليس براساس قانون با هوشمندي و تمام توان از منابع طبيعي و 
ثروت هاي خدادادي اين خطه زرخيز حراست خواهد كرد و از عموم 
شــهروندان نيز درخواست داريم درصورت مشــاهده هرگونه موارد 

مشكوك، مراتب را به مركز فوريت هاي پليسى 110 اطلاع دهند.
 باند حرفه اي حفاران غيرمجاز در ملاير متلاشي شد

در پي اعلام خبري مبني بر اينكه افرادي در حوالي روستايي از توابع 
شهرستان ملاير مشــغول حفاري هستند، موضوع به صورت ويژه در 

دستور كار مأموران انتظامي اين فرماندهي قرار گرفت.
فرمانده انتظامي شهرستان ملاير ادامه داد: تعدادي از متهمان با رؤيت 
مأمورين در حين عزيمت به منطقه صعب العبور متواري و تعداد يك 
نفر از اعضاى اين باند دســتگير مي شود كه با هماهنگي مقام قضايي 

متهم براي انجام تحقيقات به مقر انتظامي انتقال شد.
محمدباقر ســلگي با بيان اينكه يك اكيپ ديگر از مأموران انتظامي به 
محل حفاري اعزام شدند و مشاهده كردند كه گودالي به عمق حدود 
20 متر توسط اعضاى اين باند در چند ماه حفر شده بود، خاطرنشان 
كرد: با بررسي به عمل آمده از مكان حفاري مقادير قابل توجهي آلات 

مورد احتياج در امر حفاري كشف و ضبط شد.
وى افزود: متهم دستگير شده پس از تشكيل پرونده براي انجام مراحل 

قانوني تحويل مراجع قضايي شد.

پاكسازى حاشيه ورودى يكى از 
پرجمعيت ترين روستاهاى فامنين

 پاكسازى حاشــيه ورودى يكى از پرجمعيت ترين روستاهاى اين 
شهرستان به مناسبت روز جهانى پاكسازى زمين انجام شد.

رئيس اداره حفاظت محيط زيست شهرستان فامنين فاطمه موسوى مؤيد 
در گفت وگو با ايسنا، اظهار كرد: اين برنامه با حضور معاون فرماندار 
و بخشدار بخش مركزى با همت دهيارى و اعضاى شوراى روستاى 
اصله و جمعى از دانش آموزان با مشاركت اداره حفاظت محيط زيست 
شهرستان فامنين با هدف فرهنگسازى و ارتقاى زيست محيطى برگزار 

شد.
وى تصريح كرد: اميد اســت بتوان با اصلاح رفتار خود براى برطرف 
كردن مشكلات محيط زيستى گام برداريم تا شاهد زمينى پاك و عارى 

از هرگونه آلودگى باشيم.
موسوى مؤيد در رابطه با گونه هاى حيات وحش اين شهرستان توضيح 
داد: ما منطقه شــكار ممنوع تجرك در شهرستان فامنين را داريم كه به 
لحاظ دارا بودن شــرايطى از قبيل آب و غذا زيســتگاه مناسبى براى 
همه جانوران اســت. رئيس اداره حفاظت محيط زيســت شهرستان 
فامنيــن ادامه داد: مهم ترين گونه هاى اين منطقه شــامل گرگ، روباه، 
شغال، خرگوش، كفتار، گوركن، سمور سنگى و خزندگانى چون مار، 

مارمولك و لاك پشت است.
موسوى مؤيد افزود: پرندگان شكارى مانند عقاب طلايى قرقى، دليجه، 
عقاب دشــتى،جغد و پرندگانى مانندكبك، چكاوك، پرستو و چلچله 
كوهى نيز در اين منطقه وجود دارند. وى با بيان اينكه با توجه به شيب 
و جهت منطقه گونه هاى گياهى شهرســتان متنوع اســت، تبيين كرد: 
با توجه به مشــاهدات و بررســى هاى به عمل آمده، گونه هاى گون، 

لامياسيه، آستراسه و براسيكاسه در منطقه وجود دارد.

افتتاح سد نعمت آباد اسدآباد با حضور وزير نيرو
 وزير نيرو يكشنبه هفته آينده 30 شهريورماه، به استان همدان سفر مى كند كه در اين سفر سد نعمت آباد اسدآباد 

به افتتاح خواهد رسيد.
مديرعامل شركت آب  منطقه اى همدان با بيان اينكه حجم سد نعمت آباد 4/6 ميليون مترمكعب و حوضه آبريز آن 
نيز 124 كيلومتر بوده، تصريح كرد: قرار اســت در راســتاى تأمين آب بخش كشاورزى و توسعه گردشگرى مورد 

بهره بردارى قرار گيرد.
منصور ســتوده با اشــاره به اينكه سد نعمت آباد از نوع سد خاكى همگن است، افزود: هزينه اجراى اين طرح 794 

ميليارد ريال است. 
وى گفت: طرح آبرســانى به 30 روستاى اســتان و 300 روستاى كشور نيز در اين سفر به صورت ويدئوكنفرانسى 

توسط وزير نيرو افتتاح خواهد شد.

زايمان موفق يك مادر باردار توسط پرسنل اورژانس شيرين سو
 يك مورد زايمان طبيعى موفق در منزل توسط پرسنل اورژانس 115 در يكى از روستاهاى شيرين سو انجام شد.

مدير اورژانس پيش بيمارســتانى شهرســتان كبودراهنگ در توضيح اين خبر مطرح كرد: پس از درخواســت كمك براى انتقال يك مادر باردار از روستاى 
«ازوندره» بخش شيرين سو تيمى از اورژانس منطقه شيرين سو واقع در شهرستان كبودراهنگ براى كمك به مادر در محل حضور پيدا كردند.

داوود مرادى افزود: پس از حضور عوامل اورژانس در اين محل و با توجه به اينكه زمان به دنيا آمدن نوزاد نزديك شده بود و امكان انتقال در اين وضعيت 
وجود نداشت، تكنسين ها به كمك مادر 38 ساله شتافته و فرزند دختر اين زن سالم به دنيا آمد.

وى خاطرنشــان كرد: زايمان طبيعى مادر 38 ساله اى در روســتاى «ازوندره» با كمك پرسنل اورژانس 115 شيرين سو در ساعت 16:50 دقيقه دوشنبه 24 
شهريورماه در منزل انجام شد. 

مرادى در پايان يادآور شد: با وجود اينكه مادر و كودك در سلامت كامل بودند اما براى انجام مراقبت هاى مورد نياز پس از زايمان به بيمارستان امام رضا(ع) 
شهرستان كبودراهنگ منتقل شدند.

 نهاوند-معصومه كمالونــد- خبرنگار همدان 
جوانان  ســاماندهى  ســتاد  پيام: دومين جلســه 
شهرســتان نهاوند در سالجارى و 6 ماهه نخست 
سال با حضور مديران ادارات به عنوان كميته هاى 

تخصصى اين ستاد در فرماندارى برگزار شد.
چنانچه تصور مى شد با شعارها و خط ونشان هايى 
كه عنوان مى شــد و تغييرى كه در مجموعه اداره 
ورزش و جوانان انجام شــده بود و نقدهايى كه 
متوليان بــا روى كار آمدن شــان به خروجى هاى 
ســابق اين جلسه و تعطيلى ســتاد داشتند، شاهد 
روى دادن اتفاق هاى خوشــايند و اقدامات قابل 
ذكرى باشيم، اما ظاهرا در حد شعار ماند و همان 

2جلسه نخست متوليان درجا زدند.
آنچنان كه در اين جلسه مطرح شد از هر 4 ازدواج 
يك طلاق در نهاوند و 6ماهه نخســت سالجارى 

اتفاق افتاده است.
يعنى در سال  از 785 ازدواج 161مورد طلاق در 

شهرستان رخ داده است.

 اين موضوع به گفته متوليان از سال گذشته تاكنون 
درصدى شرايط بهتر و طلاق كمتر شده است.

هرچنــد اين آمار هم به گفته برخى كارشناســان 
چندان هم صحت نداشــت و اصولى نبود و البته 
آمار ازدواج هم كاهش يافته و طلاق هم همچنان 

مى تازد!
كميته ســاماندهى امور جوانان شهرستان نهاوند 
درحالــى برگزار شــد كه به صــورت تمام وقت 
2 جلســه برگزار شــده، صرف معرفــى كميته و 
تشريفاتى شدن آن شــد و نهايت اينكه مديريت 
جلســه با اعلام ضيق وقت حتــى اجازه صحبت 
بــه اعضاى كميته ها نمى داد! و انتظار خروجى هم 

مى رفت.
كميته اى كه حتى 2 بانك را براى تســهيل شرايط 
و پيگيــرى مشــكلات جوانــان در دريافت وام 
ازدواج عضــو كميته ها نكرده اســت، درحالى كه 
عمده مشــكلات مراجعه كنندگان به فرماندارى و 
مسئولان و متوليان همين جوانانى هستند كه براى 

ازدواج به در بســته اين بانك ها 
خورده اند!

از اشتغال و مســكنى كه عمده 
هم  اســت  جوانان  مشــكلات 

حرفى براى گفتن نداشت!
ســمن ها كــه روزگارى حرفى 
براى گفتن داشتند و بزرگ ترين 
گروه هــاى اجتماعى و پاى كار 
فرهنگسازى و كارگروهى در شهرستان بودند هم 
تنها در حد يك اسم در اين جلسه بود و ظاهرا به 
كما رفته بودند كه با انتقاد يكى از فعالان سمن ها 
در جلســه مواجه شــد و آن وقت بود كه اعضا 
متوجه حضور يك نماينده سمن در جلسه شدند!

بيــش از آنكه از راهكارها و اقدام هاى اجرايى در 
اين جلسات سخن گفته و خروجى هاى آن عنوان 
شود، متوليان جلسه عنوان ستاد و وظايف را براى 
اعضــا تعريف مى كنند اين درحالى بود كه دومين 
جلسه ســتاد در سالجارى بود، ســتادى كه فقط 

عنوان ها را تكرار كرد.
از طرفى آسيب هاى اجتماعى هم كه عمدتا توسط 
برخى اعضاى زيرمجموعه ستاد عنوان مى شد هم 
تنفســى براى تشريح شدن نداشتند و در محدوده 
چارت هــا و قالب هاى شــيك و مجلســى اين 

چارت ها محدود مى ماند.
و درنهايــت اينكه عملا خروجــى كه در كاهش 
رفتارهاى آســيب زا و معضلات اجتماعى با توجه 

به زيرمجموعه بودن اغلب ادارات شهرســتان در 
اين ستاد، انتظار مى رود، ديده نمى شود.

آنچنان كه در 2 جلســه انجام شــده اين ســتاد 
ديده شــد، شعار ها و خط و نشــان و به باد انتقاد 
گرفتن جلسات پيشــين كه با مديريت هاى سابق 
انجام شــده بود، تصور مى رفت حداقل شــرايط 

اميدواركننده تر پيش برود كه نرفت.
هرچند تا زمانى كه برخى مديران همچنان نماينده 
بجاى خود در جلســات مى فرستند و برخى هم 
به كلى غايب هميشگى جلســات هستند و براى 
خود ايالتى خودمختار شده اند و بى خيال حضور 
در چنين جلســاتى هستند، آن 2 دقيقه جمع بندى 

متولى جلسه هم به جايى نخواهد رسيد.
ستاد ســاماندهى امور جوانان شهرستان نهاوند با 
عنوان «ازدواج» تشــكيل جلســه داد و بيش از 2
ســاعت وقت اغلب ادارات و ارباب رجوع را به 
خــود اختصاص داد و خروجــى آن تنها به ارائه 
آمار هاى طلاق و ازدواج در شهرستان منتهى شد 
بدون اينكه حتى از علت هاى اين آمارها سخنى به 
ميان بيايد، از راهكارى چاره جويى كســى سخنى 

بگويد!
دست آخر هم كمبود وقتى كه مجرى جلسه ستاد 
ســاماندهى جوانان (اداره ورزش) از آن مدام ياد 
مى كرد اجــازه صحبت به كميته ها هــم نداد كه 
حداقل كســى صداى اين كميته هاى لب نگشوده 

را بشنود.

 خروجى ستاد ساماندهى را اعلام كنيد
همين ســبب شد تا صداى انتقاد فرماندار هم بلند 
شــود و بگويد: تصور مى كرديم با تغييرات اتفاق 

بهترى خواهد افتاد، اما كار خاصى انجام نشد.
ناصرى در ستاد ساماندهى امور جوانان شهرستان 
نهاوند گفــت: اداره ورزش گزارش بدهد چكار 
كرده اســت؟! ضيق وقت يعنى چه؟! وقتى حتى 
اجازه صحبت به اعضا نمى دهيد، خودتان بگوييد 
چه كار مفيدى انجــام داده ايد چه بارى از دوش 

جوانى برداشته ايد؟!
 كميته ها را تخصصى كنيد

ناصرى بــا تأكيد بر خروجى دار بودن جلســات 
گفت: آيا كميته ازدواج و جوانان از ماه گذشــته 
تا امروز كه جلسه دارد، كار خاصى نكرده است؟ 

حرفى براى گفتن ندارد؟!
آيا 2 دقيقه كافيســت بــراى ارائه گزارش؟ آن هم 

درباره ازدواج و جوانان؟!
وى تصريــح كــرد: قدردانى كــردن از هم كار 
خوبيســت، تقديرنامه دادن هم خوب اســت، اما 
بانك ها را چرا دعوت نمى كنيد كه بابت تسهيلاتى 
كه جوانــان ما بــه آن نيازمندند و ســرگردانند، 

پاسخگو باشند؟
فرماندار نهاوند تأكيد كرد: دســتور كار هر جلسه 
مشــخص و كميته ها تخصصى شوند و آن وقت 
گزارش كار و خروجى جلسات را هم عملا اعلام 

كنند.

 كبودراهنگ- اكــرم حميدى- خبرنگار 
همدان پيــام: بازگشــايى مدارس امســال 
متفاوت تر از ســال هاى گذشته بود؛ هر ساله 
دانش آمــوزان از ابتداى مهر خــود را براى 
رفتن به مدرسه آماده مى كردند اما امسال از 
15 شهريور بازگشايى مدارس كليد خورد، با 
توجه به شــرايط كرونايى والدين به ناچار و 
با اســترس و نگرانى فرزندان خود را راهى 
مــدارس كردند تا از تعليــم و تربيت عقب 

نمانند.
بنابراين مسئولان و مديران و معلمان مدارس 
در اين باره وظيفه بســيار ســنگينى برعهده 
دارند كــه مراقب دانش آموزان باشــند و بر 
رعايت پروتكل هاى بهداشتى و فاصله گذارى 
اجتماعى در مدارس نظارت بيشــترى داشته 
باشــند تا خداى نكرده دانش آموزان به اين 
ويروس مبتلا نشــوند؛ زيــرا اگر حتى يك 
دانش آموز هم مبتلا شــود سلامت بسيارى 
از دانش آموزان، معلمان و حتى خانواده هاى 

آنها به خطر مى افتد.
شهرســتان  پــرورش  و  آمــوزش  مديــر 
ــام  ــا همــدان پي كبودراهنــگ در گفت وگــو ب
اظهــار كــرد: امســال 85 درصــد دانش آمــوزان 
ــن شهرســتان به صــورت حضــورى در  در اي
مــدارس بــه تحصيــل خــود ادامــه مى دهنــد 
ــورت  ــه به ص ــوزان ك ــد دانش آم و 15 درص
ــواى  ــق محت ــتند از طري ــورى هس غيرحض
ــوب،  ــنامه مكت ــرى، درس ــى يادگي الكترونيك
ــبكه  ــى (ش ــه تلويزيون ــاد و مدرس ــبكه ش ش
آمــوزش  ســيما)   4 شــبكه  و  آمــوزش 
ــبكه  ــز ش ــاه ني ــداى مهرم ــد و از ابت مى بينن
اســتانى همــدان برنامه هــاى آموزشــى دروس 

ــت. ــد داش ــا را خواه ــه پايه ه در هم
احمــد رســتمى همچنيــن خاطرنشــان كــرد: 
ــه اينكــه 80 درصــد جمعيــت  ــا توجــه ب ب
در شهرســتان كبودراهنــگ روســتايى اســت 
ــكل  ــتايى مش ــوزان روس ــتر دانش آم و بيش
دانش آمــوزان  افــزود:  دارنــد،  اينترنــت 
روســتايى كــه به صــورت غيرحضــورى 
دريافــت  علاوه بــر  مى بيننــد،  آمــوزش 
بســته هاى آموزشــى، معلــم موظــف اســت 
ــه و  ــوز مراجع ــه دانش آم ــه در خان ــه ب ك
آمــوزش عالــى لازم را بــه آنهــا ارائــه دهــد.

وى ادامــه داد: مديــران مــدارس موظف 
هســتند دانش آموزان هر كلاس را با توجه 
به مســاحت كلاس و تعــداد دانش آموزان 

به گونه اى توزيع كند كه حفظ حداقل فاصله 
و رعايت پروتكل هاى بهداشــتى امكان پذير 

باشد.
رســتمى اظهار كرد: از آنجايــى كه رعايت 
بهداشت براى حفظ سلامت و پيشگيرى از 
ويروس كرونا بسيار ضرورى است؛ بنابراين 
ما تمام توان را در بحث بهداشــت محيطى 
مدارس نيز بــه كار گرفته ايم و از خانواده ها 
تقاضا داريم با توجيه بيشــتر فرزندانشــان 
درباره رعايت پروتكل هاى بهداشــتى ما را 

يارى كنند.
مديــر آمــوزش و پرورش 
كبودراهنــگ  شهرســتان 
آموزش هاى  كــرد:  تأكيــد 
غيرحضورى هرگز نمى تواند 
كاركرد حضور در كلاس را 
داشته باشد؛ بنابراين حضور 
بــراى  درس  كلاس  در 
مفيد  بســيار  دانش آمــوزان 
اســت هر چند كه امسال با 
توجــه به شــرايط كرونايى 
در  دانش آمــوزان  حضــور 

مدارس اجبارى نيست.
فضاهاى  ادامه  در  رســتمى 
آموزشــى فرســوده، كمبود 
اعتبارات مدارس براى تعمير 
اينترنت  و  مدارس  تجهيز  و 

را مشــكل اصلى مــدارس و دانش آموزان 
برشــمرد و افزود: اميدواريم با حمايت هاى 
خيرين و مســئولان بتوانيم اين مشكلات را 

نيز مرتفع كنيم.
 اوليــاى دانش آمــوزان دربــاره 

بازگشايى مدارس مى گويند
شوندى مى گويد: ما بســيار نگران سلامت 
فرزندانمــان هســتيم ولــى آنهــا نيــاز به 
آموزش هاى حضورى دارنــد و به ناچار در 
اين شرايط ســخت در كلاس درس حضور 
و  مديــران  از  دارنــد؛ 
معلمان مــدارس تقاضا 
داريم كــه با ضدعفونى 
آموزش هاى  و  مــداوم 
پيشــگيرى  درباره  لازم 
از ويــروس كرونــا به 
مراقب  دانش آمــوزان، 

سلامتى آنها باشند.
مى گويــد:  كرمــى 
گذشته  ســال  متأسفانه 
آموزش ها  از  بخشى  كه 
كرونا  ويــروس  به دليل 
شد، بيشتر  غيرحضورى 
توانســتند  دانش آموزان 
دروس خــود را خوب 
امســال  اما  بگيرند،  ياد 
تصميــم گرفتيــم كه با 

اعتماد به گفته مســئولان آموزش و پرورش 
فرزندان را به مدرسه بفرستيم.

بهرامــى مى گويــد: فرزنــد مــن در دوره 
ابتدايى مشــغول تحصيل است و با توجه به 
بازگشايى مدارس به شــدت نگران سلامتى 
او هســتم ولى آموزش حضــورى يكى از 
نيازهاى دانش آموزان است و فقط از مديران 
و معلمان مدارس انتظــار داريم كه نظارت 
بيشــترى بر رعايت پروتكل هاى بهداشتى و 
فاصله گذارى اجتماعى دانش آموزان داشــته 

باشند تا مشكلى برايشان پيش نيايد.
همتى نيــز مى گويد: در برخــى از مدارس 
متأســفانه بعضى مديران و معلمان از ماسك 
اســتفاده نمى كنند، اينها چگونــه مى توانند 
الگويى براى فرزندان ما باشند و آنها را براى 
استفاده از ماسك و حفظ سلامتيشان تشويق 
كنند؛ بنابراين از مسئولان آموزش و پرورش 
تقاضامنديم كه با معلمــان و مديرانى كه از 
برخورد  به شدت  نمى كنند  اســتفاده  ماسك 

كنند.
شــاكرى مى گويد: سال گذشته آموزش هاى 
غيرحضــورى موجب افت تحصيلى فرزندم 
شد و امسال تصميم گرفتيم با توكل به خدا 
و اعتمــاد به مديران و مســئولان و معلمان 
مدارس فرزندمان را راهى مدرسه كنيم تا با 
حضور در كلاس درس بتوانند آموزش هاى 

بهترى را فرا بگيرند.

 85 درصد دانش آموزان كبودراهنگ
به مدرسه مى روند

روستايى  دانش آموزان 
كه به صورت غيرحضورى 
مى بيننــد،  آمــوزش 
دريافــت  علاوه بــر 
بسته هاى آموزشى، معلم 
موظف اســت كه به در 
مراجعه  دانش آموز  خانه 
و آمــوزش عالى لازم را 

به آنها ارائه دهد

در جلسه ستاد ساماندهى امور جوانان شهرستان نهاوند مطرح شد

جلسات فرمايشى با كميته هاى مجلسى
■ فرماندار: ورزش و جوانان براى تسهيل وام ازدواج جوانان چه كرده است؟
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توافقات سازش بدون اسمى از فلسطين 
و قولى براى لغو طرح الحاق

 كاخ ســفيد شب چهارشــنبه جزئيات توافقنامه هاى امضاشده  بين 
امارات، بحرين و اســرائيل را منتشــر كرد و كاشف به عمل آمد كه 
در اين توافقنامه ها اســمى از طرح الحاق يا كشور فلسطين برده نشده 
اســت. در اين باره مقامات اســرائيلى اعلام كردند طرح الحاق كرانه 
باخترى لغو نشده و پس از انتخابات رياست جمهورى آمريكا مجددا 

مطرح خواهد شد.
به گزارش ايســنا، روزنامه القدس العربى چاپ لندن نوشت: پس از 
امضاى توافقنامه هاى صلح امارات و بحرين با رژيم صهيونيســتى در 
كاخ ســفيد، پرسش ها درباره سرنوشــت طرح الحاق كرانه باخترى 
دوباره مطرح شده اند. درحالى كه امارات از همان آغاز اعلام كرد توافق 
صلح و عادى سازى روابط با اسرائيل در ازاى لغو طرح الحاق است اما 

شخصيت هاى عالى رتبه اسرائيلى اين مسأله را تكذيب كردند.
گلعاد آردان، سفير رژيم صهيونيستى در واشنگتن و نماينده اين رژيم 
در سازمان ملل گفت كه وى با بنيامين نتانياهو، نخست وزير اسرائيل 
صحبت كرده و طرح الحاق از دستوركار حذف نشده است و پس از 

انتخابات رياست جمهورى آمريكا بررسى خواهد شد.
از سوى ديگر ياريو لوين، رئيس كنست (پارلمان رژيم صهيونيستى) 
گفــت: ما از طرح الحاق كوتاه نيامده ايــم. روند الحاق طى يك روز 

انجام نخواهد شد.
تســاحى هنگبى، وزير اسرائيلى نيز در گفت وگو با راديو ارتش رژيم 
صهيونيســتى اين مســأله را تأييد كرد و گفت: واقعيت اين اســت 
كه امارات خواهان به تأخير افتادن طرح الحاق شــده اســت. اعمال 

حاكميت اسرائيل بر تمام كرانه باخترى به زمان بستگى دارد.
اين وزير درباره اينكه آيا توافق شفاهى ميان طرف ها درباره جنگنده هاى 
پيشــرفته و طرح الحاق و كشور فلســطين وجود دارد يا خير، گفت: 
بايد از گابى اشــكنازى، وزير خارجه پرسش كنيد. وزارتخانه او متن 
توافق را آماده كرد. هيچ گونه توافقى درباره اين 3 پرونده وجود ندارد. 
واشنگتن مى خواهد جنگنده ها را بفروشد و اسرائيل چيزى ندارد كه با 
آن آمريكا را ملزم به ممانعت از اين مسأله كند. اطمينان دارم كه آمريكا 

برترى نظامى اسرائيل را حفظ خواهد كرد.
وى دربــاره ادعاى امارات درباره حذف طرح الحاق از دســتور كار 

گفت: چنين چيزى وجود ندارد. 
همچنين در اســناد توافق هاى امارات و بحرين با رژيم صهيونيستى 
كه كاخ سفيد آن را منتشر كرده، ذكر نشده كه اسرائيل ملزم به توقف 

الحاق اراضى فلسطينى يا حتى به تأخير انداختن آن است.
در اين سندها صحبتى درباره پرونده الحاق كرانه باخترى نيست.

بيانيه تروئيكاى اروپايى درباره نشست 
شوراى حكام آژانس اتمى

 سه كشور آلمان، انگليس و فرانسه بيانيه اى مشترك درباره نشست 
اخير شوراى حكام آژانس بين المللى انرژى اتمى درباره فعاليت هاى 
راســتى آزمايى و نظارت بر برنامه هســته اى جمهورى اسلامى ايران 

منتشر كردند.
به گزارش فارس، اين 3 كشور در اين بيانيه، ضمن تأكيد بر تعهد خود 
براى حفظ و اجراى كامل توافق هسته اى ايران، ادعا كردند: «تروئيكاى 
اروپايى به شــدت كار كرد تا توافق را حفظ كند. ما بيش از تعهدات 
خود عمل كرديم تا تجارت مشــروع با ايران را تسهيل كنيم كه شامل 

مكانيسم اينستكس نيز مى شود».
تروئيكاى اروپايــى با متهم كردن به نقض مــداوم الزامات برجام و 
تضعيــف رژيم عدم اشــاعه در اين توافق، مدعى شــدند: «برخى از 
آن اقدامــات، عواقب غيرقابل سنجشــى دارند. به همين دليل بود كه 
تروئيكاى اروپايى در تاريخ چهاردهم ژانويه، مكانيســم حل اختلاف 
را كليد زد. ما اين كار را با حســن نيت و با اميد به يافتن راه پيشرفت 

ديپلماتيك در عين حفظ توافق، انجام داديم».
به نوشــته وبگاه «نمايندگى آلمان در وين» كشورهاى آلمان، انگليس 
و فرانســه با ابراز نگرانى از اطلاعيه ايران براى نصب سانتريفيوژهاى 
جديد در تأسيســات غنى ســازى نطنــز، گفتند: «ايــن امر، ظرفيت 
غنى ســازى ايران را افزايــش داده و از محدوديت هاى برجام در اين 
حوزه، تعداد و مكان سانتريفيوژها عبور مى كند. ما از ايران مى خواهيم 

از اين گام ها اجتناب كند».
در ادامه ابراز نگرانى هاى بى اساس اين 3 كشور عليه ايران آمده است: 
«ما همچنين از غنى ســازى اورانيوم توسط ايران بالاتر از محدوديت 
3/67 درصــد در برجام و ميزان ذخاير اورانيوم غنى شــده كه اكنون 
2 هزار و 105 كيلوگرم اســت، نگران هســتيم. ايــن تقريبا ده برابر 
محدوديت برجام است. برخلاف برجام، ايران همچنين به غنى سازى 
در فردو اقدام مى كند؛ تأسيســاتى كه هيچ استفاده غيرنظامى موجهى 

ندارد».
تروئيكاى اروپايى همچنين افزود: «ايران به اجراى تحقيق و توســعه 
درباره انواع مختلف ســانتريفيوژهاى پيشــرفته كه ذيل برجام مجاز 
نيســتند، اقدام كرده اســت. گزارش آژانس اتمى نشــان مى دهد كه 
ايران تداركاتى را براى نصب ســانتريفيوژهاى IR۶ و IR۵ بيشــتر 
در تاسيســات غنى ســازى ســوخت آزمايشــى، در «خط يك» كه 
پيش تراستفاده نمى شــد، انجام داده است. ايران بايد تحقيق و توسعه 

سانتريفيوژهاى پيشرفته كه خلاف مفاد برجام است را متوقف كند».
اين 3 كشــور با اشاره به نشست كميسيون مشترك برجام در تاريخ 
يكم ســپتامبر (يازدهم شــهريور)، توضيح دادند: «در آن نشســت 
تروئيكاى اروپايى بر پايبند نبودن ايران به تعهدات هســته اى تأكيد 
كردند، امرى كه برجام را در خطــر قرار مى دهد. ما براى مباحثات 
بيشــتر در فرايندهاى كميســيون مشترك [برجام] فشــار خواهيم 
آورد. اميدواريم كه اين شــورا [حكام] بتواند پيام واضحى به ايران 
بفرستد كه به عقب برگرداندن تمام اقدامات هسته اى مخالف توافق 
[هسته اى] ضرورى اســت و بايد به پايبندى كامل به الزاماتش ذيل 

برجام بازگردد».

جمع بندى طرح تأمين كالاهاى اساسى 
در كميسيون بودجه

 رئيس ديوان محاســبات كل كشور امروز براى ارائه گزارشى از 
عملكرد و برنامه هاى آينده ديوان در نشست حضور يافت.

رئيس كميسيون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس شوراى اسلامى 
در گفت وگو با خانه ملت، با اشــاره به نشست كميسيون متبوع خود 
گفت: بذرپاش رئيس ديوان محاسبات كل كشور براى ارائه گزارشى 

از عملكرد و برنامه هاى آينده ديوان در اين نشست حضور يافت.
حميدرضا حاجى بابايى با بيان اينكه گزارش خوبى در اين جلســه 
ارائه و قرار شــد، ما به زودى نشســتى را در محل ديوان محاسبات 
داشــته باشيم، افزود: كميسيون برنامه و بودجه تلاش دارد تا با ادامه 
مباحث به يك جمع بندى مشترك براى پويايى بيشتر ديوان مطابق با 

قانون و قانون اساسى برسد.
نماينده همدان و فامنين در مجلس شــوراى اســلامى تصريح كرد: 
اردكانيان وزير نيرو در ادامه جلســه براى پاســخگويى به پرســش 
رحمت ا... نوروزى نماينده مردم على آباد كتول درباره مشكلات آب 

و فاضلاب استان گلستان در جلسه حضور يافت.
وى تأكيد كرد: پس از پاســخ هاى وزير قرار شد، اردكانيان در يك 
فرصت يكماهه اين مسائل را مورد بررسى قرار داده و گزارش آن را 

به كميسيون برنامه و بودجه ارائه كند.
رئيس كميســيون برنامه، بودجه و محاســبات مجلس با اشــاره به 
اينكه در اين جلســه طرح تأمين كالاهاى اساســى هم بررسى شد، 
گفت: كميسيون تاكنون حدود 20 جلسه درباره اين طرح با حضور 
كارشناســان و مسئولان بحث و بررسى انجام داده است و در جلسه 

مذكور پس از اصلاحات جزئى به جمع بندى رسيديم.
حاجى بابايى در پايان تصريح كرد: پيش بينى مى شود هفته آينده طرح 
تأمين كالاهاى اساســى براى بررسى و تصويب به صحن علنى ارائه 

شود.

كميته اى براى چگونگى اداره مهدهاى كودك 
تشكيل مى شود

 سخنگوى كميسيون آموزش و تحقيقات مجلس شوراى اسلامى 
از تشــكيل كميته اى براى رسيدن به سازوكارهايى جهت چگونگى 
اداره مهدهاى كودك و قرار گرفتن در زير مجموعه وزارت آموزش 

و پرورش خبر داد.
حجت الاسلام احمدحسين فلاحى در گفت وگو با ايسنا در توضيح 
جلســه كميســيون آموزش و تحقيقات گفت: اين جلسه با حضور 
وزير آموزش و پرورش و رئيس ســازمان بهزيستى جهت پيگيرى 
فرمايشــات اخير مقام معظم رهبرى دربــاره وضعيت مهدكودك ها 
تشــكيل شــد. رئيس ســازمان بهزيســتى توضيح داد كه 7 درصد 
مهدكودك ها زيرمجموعه اين ســازمان اســت و مابقــى در اختيار 
نهادها، ســازمان ها و وزارت آموزش و پــرورش بوده اما درنهايت 

نظارت كافى نيست.
نماينده همدان و فامنين در مجلس شــوراى اسلامى در ادامه افزود: 
مقام معظم رهبرى درباره مســائل آموزشى به وضعيت مهدكودك ها 
اشاره كرده و فرمودند كه مهدكودك ها بايد مركز آموزش و پرورش 
باشــند و بايد نگاه ها به آن عوض شود چون سن آموزش هم پايين 
آمده اســت. با همين دغدغه بســيارى از اعضاى كميسيون آموزش 
معتقدند بايــد مهدكودك هــا زيرنظر وزارت آمــوزش و پرورش 
و نه ســازمان بهزيســتى قرار گيرند. موضوعى كه با مخالفت نهاد 
مهدكودك هــا همراه بود. آنها اعتقاد داشــتند كه بهتر اســت همين 

وضعيت ادامه يابد.
وى در پايان گفت: درنهايت مقرر شــد كميته اى متشكل از سازمان 
بهزيستى، وزارت آموزش و پرورش و اعضاى از كميسيون آموزش 
براى رســيدن به ســاز و كارهايى روشــن درباره چگونگى اداره 
مهدكودك ها تشــكيل شــود با تأكيد بر اينكه بايد در مهدكودك ها 

بحث آموزش و پرورش در اولويت قرار گيرد.
همچنين مســئول دفتر فلاحى در اطلاعيه اعــلام كرد: ميزخدمت 
حجت الاسلام احمدحســين فلاحى نماينده مردم شريف همدان و 
فامنين در مجلس شــوراى اســلامى با محوريت بررسى مسائل و 

مشكلات مردم(در بعد نظارتى) برگزار خواهد شد. 
زمان: جمعه 1399/06/28 ساعت 12:00

مكان: حسينيه امام خمينى(ره) محل برگزارى نماز جمعه همدان

زمان بيدار شدن است!
 وزير خارجه كشــورمان در پيامى در واكنش به نشريه پوليتيكو نوشت كه 
دروغگوى هميشگى با طرح هشدارى دروغين، دونالد ترامپ را گمراه كرد تا 

دشمن شماره يك داعش را ترور نمايد.
به گزارش فارس، محمدجواد ظريف در توييتى نوشت: هم اكنون اين دروغگو 
تلاش دارد تا از طريق ارائه هشــدار دروغين جديدى، ترامپ را به مادر تمامى 
باتلاق ها بكشــاند و فريب دهد. زمان بيدار شدن است! رئيس جمهور آمريكا 
روز سه شــنبه در پى ادعاى ضدايرانى نشــريه پوليتيكو مبنى بر وجود طرحى 
از ســوى ايران براى ترور ســفير واشــنگتن در آفريقاى جنوبى در پى اقدام 
تروريســتى آمريكا براى به شهادت رساندن ســردار شهيد قاسم سليمانى، در 
صفحه توييترش ادعا كرد: طبق گزارش مطبوعات، ايران ممكن است يك ترور 

يا حمله ديگرى را به تلافى كشتن قاسم سليمانى طرح ريزى كند. 

پيروزى ايران را در هفته آينده تبريك مى گويم
 آمريكا كه بســيار روشن آمده و از برجام خارج شده، هرچه فحش عالم 
بوده نثار برجام كرده، بقيه كشــورها را به خروج از آن تشــويق كرده و حال 
مى خواهد از مكانيســم درون برجام اســتفاده كند و ديديم كه يك قدم هم 

نتوانست بردارد.
به گزارش باشــگاه خبرنگاران جوان، رئيس جمهور طى ســخنانى در جلسه 
روزگذشــته هيأت دولت گفــت: آمريكايى ها به دنبال اين بودنــد كه ما را به 
فروپاشــى اقتصادى بكشــانند و تصور مى كردند كه تا خــرداد و تير ما را به 
فروپاشــى اقتصادى و در مردادماه ما را به فروپاشــى اجتماعى بكشانند و تا 

بهمن ماه به فروپاشى امنيتى برسانند. 
حجت الاسلام والمسلمين حســن روحانى تصريح كرد: از حالا پيروزى ملت 

ايران را در روزهاى شنبه و يكشنبه هفته بعد تبريك مى گويم.

فعال شدن گزينه هاى ايران درصورت فعال سازى 
مكانيسم ماشه

رئيس كميسيون امنيت ملى مجلس برخى مفاد طرح 3 فوريتى مقابله به مثل 
با آمريكا درصورت فعال سازى مكانيسم ماشه را تشريح كرد.

مجتبى ذوالنورى در گفت وگو با خانه ملت، با اشاره به اظهارات اخير پمپئو گفت: 
به واسطه اين طرح درصورت قانون شدن، جمهورى اسلامى مى تواند اورانيوم را 
در هر حجمى كه نياز فعاليت هاى صلح آميز هسته اى كشور باشد، صورت داده و 
غناى آن را بالا برده و انباشت كند؛ همچنين مى توانيم براى توليد سوخت هسته اى 
تا 90 هزار ســو اقدام كرده و آب سنگين را به هر ميزان توليد و انباشت كرده و 
به فروش برسانيم. وى خاطرنشان كرد: همچنين خواهيم توانست سانتريفيوژها 
را به ميزان نياز خود ســاخته، نصب و فعال كنيم و اجراى پروتكل الحاقى را كه 

به صورت داوطلبانه به خاطر برجام پذيرفتيم، متوقف كنيم.

اهداف دولت وقت ايالات متحده از افزايش تنش در خاورميانه 

قمار ترامپ با كارت اسرائيل!؟
چهره  يك  به عنــوان  ترامپ  دونالد   
اقتصادى و تلويزيونى(شــومن) پيش از 
پيروزى در انتخابات رياســت جمهورى 
محســوب  آمريكا  متحده  ايــالات  در 
جمهوريخواه  رئيس جمهور  اين  مى شد. 
را بيــش از اينكه به عنــوان يك چهره  
اقتصادى شــناخته شــود، به عنوان يك 
قمارباز و كســى كه دست به اقدامات 
خطرناك بــا دروغ و كلك (بلف زنى) 

مى زند، شناخته مى شود. 
اين چنين شخصيت هايى به ويژه در عرصه 
سياسى، افرادى هستند كه بيشتر با چهره 
يك فرد ســاده و نيمه احمق كه كار هاى 
خود را صادقانه انجام مى دهند، در ميان 
عامه مردم جلو مى كنند. البته رئيس جمهور 
فعلــى آمريكا از برخــى لحاظ ها دچار 

مشكلات رفتارى و اخلاقى نيز است. 

 اسرائيل و ترامپ

علاقه  جمهوريخواهان به اســرائيل تا جايى پيش رفته اســت كه نگاه اين حزب به اين كشور 

صهيونيســتى، فراتر از اتحاد با يك كشور خارجى رفته و حتى در برخى موارد منافع اين رژيم 

اشغالگر براى جمهوريخواهان بر مردم ايالات متحده اولويت داشته است.

دلايل مختلف براى وابســتگى و علاقه جمهوريخواهان با اسرائيل مى آورند كه با نگاهى كلى 

متوجه مى شــويم دلايل مطرح شده در رابطه با منافع مشترك اسرائيل با ايالات متحده است و 
نه  تنها با جمهوريخواهان. 

با اين حال با تفسير رويكردى اين حزب و ر  ژيم صهيونيستى به تفاهم ارجحيت قائل بودن براى 
نژاد و مذهب مى رسيم. 

با اين حال علاوه بر اين مســائل كه سبب نزديكى و علاقه حزب جمهوريخواه به اسرائيل شده 

است، دونالد ترامپ نيز در زمان پيش از پيروزى در انتخابات رياست  جمهورى ايالات متحده 

در چند نوبت وام هاى ســنگينى از بانك هاى اسرائيلى گرفته بود و همين مسأله از ورشكست 
شدن وى جلوگيرى كرده بود. 

اهداف و خواسته هاى رژيم اسرائيل، تبديل وى به يك مهره سوخته شايد پايان انقضاى تأثيرگذار اســت، نمى توان بى توجه بود. از اين رو با توجه به شكست ترامپ در تحقق در آمريكا به اين مســأله كه حمايت اسرائيل از يك كانديدا در پيروزى وى در انتخابات  دليل رويكرد ترامپ در قبال اسرائيل
پيگيرى نخواهد كرد، دولت نتانياهو را در ترس تنها  ماندن در تنش ايجادشــده، گذاشته ترامپ با نيمه كاره گذاشتن اهدافى كه جو بايدن به صراحت اعلام كرده است كه آن ها را انتخابات، علاقه مند به پيروزى اين جمهوريخواه كرده است. به خطر افتادن منافع اســرائيل منجر شــده است، اســرائيل را حتى بيش از دوره گذشته با اين حال نســبت به اقدامات اخير وى كه به شدت گرفتن تنش ها در منطقه و در نتيجه حضور وى در كاخ سفيد بود.

عرصه رقابت را به هيلارى كلينتن باخته بود و با رأى الكترال مجوز حضور در كاخ سفيد از ســوى ديگر از آنجايى كه اين رئيس جمهور در دوره  گذشته نيز از لحاظ رأى مردمى است.
هنگامى كه اين كشور در جنگ است، رئيس جمهور آن تغيير كند. زيــرا به گفته تحليل گــران آمريكايى، ترامپ مى داند كه ايالات متحده ســابقه ندارد كه را به دست آورد، اكنون نيز چشم اميد به آن ها دارد.

 ميز باخت 
با مقايســه عرصه بين الملل با ميز پوكر (يكــى از بازى هاى محبوب در ميان قماربازان) هنگامى 
كه يك قمارباز طماع هزينه  شــرط را بالا مى برد(بتِ) 3 رويكــرد براى اطرافيان باقى مى ماند، 
يك- جا زدن و تسليم شدن با كمترين هزينه،  2- ادامه رقابت (ريِس كردن) و 3- تمامى توان 
خود را گذاشــتن(آل اين كردن) كه در اين صورت يا همه چيز به دســت مى آورى و يا همه چيز 

را از دست خواهى داد. 
با توجه به تشــبيه  بالا كشور هاى امارات و بحرين را مى توان جزو دسته اى قرار داد كه فارغ از 
هرگونه پيگيرى اهداف و منافعى به فكر كمترين ضرر هستند. كشور هايى همچون اتحاديه اروپا، 
چين، روســيه و ايران در اين ميان مجبور به انتخاب رويكرد دوم شــده اند؛ زيرا نه قصد تسليم 
است و نه اعتمادى به اين رقيب طماع و در انتها شاهد اين هستيم كه دولت آمريكا كشور هاى 

اسرائيل و عربستان را تحت فشار قرار داده است كه تن به رويكرد سوم دهند. 

اقتصادى شــخصى وى، همسو با يهوديان(يهوديانى كه به اسرائيل گرايش دارند) و به ويژه اين رئيس جمهور حتى درصورت شكســت در انتخابات پيش رو، به دليل مسائل تجارى و متحــده پيروز همه چيز شــود و يا منافع خود را در منطقه و جهــان به خطر بيندازد. منافع با اين حال نمى توان گفت كه ترامپ قصد دارد كه شــرايط را به ســمتى ببرد كه يا ايالات  پيروز هاى ميز باخت
اين زمينه مى توان مورد بررسى قرار داد.تغيير دولت در چين و عراق و تغييراتى كه در دولت  آينده كشور مان رخ خواهد داد، را در آمدن تفكرات تندروتر در كشور هاى رقيب آمريكا محتمل مى كند. تندروها را در زمين رقيب جذب مى كنند، افزايش تنش ها را در عرصه بين الملل با روى كار با اين حال از آنجايى كه اين امر در سياســت نســبتاً پذيرفته شده است كه تندروها هموار چالش و بى دردسر(بدون تشديد تنش ها در مسائل سياسى و اقتصادى با رقباى خود) باشد.پــس از گل آلود كردن آب در عرصه بين الملل، در دوره بعد به فكر ماهى گرفتن هاى بدون شــخصيتى  و عملكردى وى دچار اشتباه در اين گزارش نشده باشيم، انتظار مى رود كه وى اســت و اين مسأله حتى وى را مجبور به بازى با كارت اسرائيل كرده است. اگر در تحليل اين رئيس جمهور براى رسيدن به اهداف خود، شديداً نيازمند پيروزى در دور دوم انتخابات صهيونيست ها خواهد بود. 

 رويكرد تا انتخابات
رويكرد اين رئيس جمهور تا انتخابات همچنان با جنگ هاى رســانه اى-لفظى و اقداماتى مقطعى و 

بدون دنباله ، ادامه خواهد داشت. با اين حال درصورت احساس ترس ترامپ از شكست در انتخابات، 
تنش اخير به ويژه در محور خاورميانه به يقين افزايش خواهد داشت. اين مسأله را مى توان حتى تا اقدامات 

نظامى عليه كشورمان نيز پيش بينى كرد.
با اين حال، مطمئناً مانند تنش هاى ايجادشده در سال هاى اخير ادامه دار نخواهد بود، زيرا ترامپ در پى  به خطر انداختن 

منافع ايالات متحده و اسرائيل در منطقه نبوده است. 

 آيا ترامپ براى اسرائيل رو بازى مى كند؟
يكى از باگ ها (نواقص) دموكراســى حمايت اشــخاص از افراد سياسى است كه پس از 
رسيدن به مناصب قدرت بيش از اينكه نماينده مردم باشند، نماينده و مديون حاميان(به ويژه 

حاميان مالى) خود خواهند بود. 
ترامپ پس از تكيه بر صندلى كاخ سفيد، به صورت جد پيگير خواسته هاى دولت اسرائيل 
شد. اين رئيس جمهور به اجراى برخى از طرح ها و خواسته هاى دولت وقت اسرائيل چراغ 

سبز نشان داد كه در دولت هاى پيشين بلاتكليف مانده بود. 
با اين حال و مى توان گفت كه در يك ســال اخير و يا بهتر بگوييم پس از شيوع ويروس 
كرونا در جهان، نتايج اعمال دولت ترامپ در قبال صهيونيست ها جنبه ظاهرى پيدا كرده 

است. به اصطلاحى به اين نوع رويكرد اعمال پوپوليستى مى گويند. 
پوپوليت كلمه اى اســت كه ريشه در معناى مردم گرايى و عوام گرايى دارد كه بار تبليغاتى 

آن براى رضايت مردم به تأمين منافع مردم سنگينى مى كند. 
ترامپ نخســتين وعده اى كه به دولت اسرائيل داده بود تغيير رژيم در كشورمان بود. پس 
از چندى اســرائيل را با از بين بردن برجام متقاعد كرد و اكنون با وعده جلوگيرى از لغو 
تحريم هاى تسليحاتى ايران و ايجاد حاشــيه امن براى اين دولت(با ايجاد اتحاد در ميان 

اسرائيل و كشور هاى منطقه)، تلاش در جلب رضايت اسرائيل دارد. 
ايــن رئيس جمهورى جمهوريخواه براى رســيدن به هر يك از ايــن اهداف چند قدمى 
برداشــت كه از پيش شكست آن ها مشهود بود. به طور مثال در بحث تلاش براى نابودى 
برجام با متوسل شدن به حقوق بين الملل، يكى از ملموس ترين آن ها بود؛ زيرا اين سطح 
از عدم شــناخت حقوقى در كابينــه  دولت آمريكا پس از چندين شكســت حقوقى در 
سازمان هاى مختلف بين المللى، مى تواند نشان از حماقت و لجاجت زياد باشد، حال آنكه 

اين خصوصيات از صفات يك قمارباز نيست بلكه از ابزار آن است.
بــا كمى دقت در اقدامات آمريكا براى تحقق آخرين وعده خود به اســرائيل براى ايجاد 
منطقه امن، مى توان اين مســأله را به خوبى ديد. در طرح اخير شــاهد آن هستيم كه از 3
قدرت اصلى منطقه(ايران، تركيه و عربســتان) يك كشور موافق اين اتحاد نبوده 2 كشور 

ديگر نيز مخالف آن هستند. 
با اين حال رئيس جمهور آمريكا روزگذشــته (چهارشنبه) مدعى شد كه دست كم 7 تا 9

كشور به زودى به دايره صلح خواهند پيوست.
وى كه اين سخنان را پيش از ترك كاخ سفيد به مقصد ايالت «پنسيلوانيا» مطرح مى كرد، 
اظهار كرد كه عربســتان ســعودى نيز به زودى در وقت مناســب به روند صلح خواهد 

پيوست.
اين درحالى است كه ايالات متحده آمريكا به كشور هايى همچون صربستان و جمهورى 
كوزوو روى آورده است. اين درحالى است كه صربستان و كوزوو 2 كشور اروپاى شرقى 
در خاورميانه نيستند و ارتباطى با صلح خاورميانه و درگيرى اعراب با رژيم صهيونيستى 

ندارند.
و از ســوى ديگر اتحاديه اروپا از تصميم صربستان براى انتقال سفارتش در سرزمين هاى 
اشغالى به بيت المقدس ابراز نگرانى شديد كرده و نسبت به عواقب چنين اقدامى هشدار 
داده اســت. جو بايدن رقيب انتخاباتى ترامــپ در انتخابات پيش  روى آمريكا در تحليل 
موضع گيرى هاى وى در قبال اســرائيل گفته است كه اين رئيس جمهور امنيت اسرائيل را 

به خطر انداخته است.

هفته آينده وزير صمت به مجلس 
معرفى مى شود

 اميدواريم هفته آينده از بين 3 گزينه براى وزارت صنعت، معدن 
و تجارت به جمع بندى رسيده و يك نفر را به مجلس معرفى كنيم.

بــه گزارش ايســنا، رئيس دفتر رئيس جمهور در حاشــيه جلســه 
روزگذشته هيأت دولت، درباره زمان معرفى وزير پيشنهادى صنعت، 
معــدن و تجارت اظهار كرد: اين وزارتخانه در گذشــته شــامل 4
وزارتخانه مى شد كه البته نظر ما اين است كه جنس وزارت بازرگانى 

با صنعتى متفاوت است. 
ما در دولت وزيرى مى خواهيم كه ارزاق، كالاهاى مورد نياز مردم و 
بازار را نمايندگى كند. وزير صنعت گرفتار مســائل صنعت و معدن 
اســت و كمتر وقت مى كند كه به بازرگانى بپردازد. به ويژه امســال 
كه ســال جهش توليد اســت و بايد براى تحقق شــعار سال تلاش 

بيشترى كند.
محمود واعظى وى در ادامه گفت: متأسفانه وزير پيشنهادى دولت در 
مجلس رأى نياورد و اين گونه هم نيســت كه ما ده وزير رديف كرده 
باشــيم كه پشت ســر هم آنها را معرفى كنيم. پس از رد شدن وزير 
پيشنهادى دولت ما بلافاصله مطالعات خود را آغاز كرديم و 16-15
گزينه را بررســى كرده ايم كه اكنون به 3 گزينه رسيده ايم و اميدوارم 

يك نفر را هفته آينده به مجلس معرفى كنيم.
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بهداشتنكتهدانشگاه
انتخاب رشته داوطلبان ارشد دانشگاه آزاد تمديد شد

 انتخاب رشته داوطلبان آزمون كارشناسى ارشد سال 99 دانشگاه آزاد اسلامى تا 
ساعت 24 جمعه 28شهريور تمديد شد.

به گزارش مهر، پذيرش و فارغ التحصيلى دانشگاه آزاد، آن دسته از داوطلبان شركت 
كننده در آزمون كارشناســى ارشــد ســال 99 كه مجاز به انتخاب رشته شده اند و 
علاقه مند به انتخاب رشته/محل هاى داير در دانشگاه آزاد اسلامى هستند، مى  توانند 
با استفاده از كد دسترســى انتخاب رشته مندرج در ذيل كارنامه سازمان سنجش با 
مراجعه به ســامانه ثبت نام الكترونيكى مركز ســنجش، پذيرش و فارغ التحصيلى به 

نسبت به انتخاب رشته اقدام كنند. www.azmoon.org آدرس
انتخاب رشــته داوطلبان آزمون كارشناسى ارشد ســال 99 دانشگاه آزاد اسلامى تا 

ساعت 24 جمعه 28 شهريور تمديد شد.
دفترچه راهنماى انتخاب رشته بر روى سامانه فوق در دسترس داوطلبان قرار گرفته 

شده است.

طول عمر كرونا روى سطوح مختلف 
چقدر است؟

 مدت زمان ماندگارى ويروس كرونا بر روى سطوح مختلف متفاوت است؛ اين 
ويروس مى تواند بين چند ساعت تا چند روز بر روى سطوح مختلف عمر كند، اما 

بايد پرسيد آيا قدرت بيمارى زايى كرونا روى سطوح حفظ مى شود؟
ــراى طــول عمــر  ــى ب ــاى متفاوت ــع مختلــف زمان ه ــزارش ايســنا، در مناب ــه گ ب
ــات  ــه براســاس مطالع ــه طورى ك ــر شــده اســت؛ ب ــر روى ســطوح ذك ــا ب كرون
ــا 4 روز، روى  ــك ت ــن ي ــل بي ــد روى موباي ــا مى توان ــروس كرون ــده وي انجام ش
ــن 3 ــا 2 روز، روى كاغــذ و اســكناس بي ــد ســاعت ت ــن چن ــاس بي پارچــه و لب
ســاعت تــا 4 روز، بــر روى شيشــه 4 تــا 5 روز، روى چــوب 2 تــا 5 روز و بــر 

ــا 5 روز عمــر كنــد. روى آلومينيــوم بيــن 8 ســاعت ت
همچنين برآورد مى شود كه اين ويروس 3 تا 7 روز روى سطوح پلاستيكى و بين 4

تا 7 روز نيز بر روى سطح ماسك ماندگار باشد.

از بيمارى كف دست چه مى دانيد؟
 بيمارى دوپويترن به تغيير شكل ظاهرى دست ناشى از جمع شدن پوست و بافت 
زير جلدى در ناحيه كف دست اطلاق مى شود كه سيرى كُند و پيش رونده داشته و 

تنها راه درمان آن جراحى است. 
فوق تخصص ترميمى دســت، درباره بيمارى «دوپويترن» و علائم و نشانه هاى آن 
توضيحاتى ارائه داد و گفت: بيمارى دوپويترن بيمارى مختص سفيدپوســتان است 
و در سياهپوســتان نادر است. علت اين بيمارى احتمالا ژنتيك است كه در آن بافت 
همبند كف دســت به تدريج دچار كاهش طول و انقباض شده و اين مسأله موجب 

خم شدن انگشتان دست مى شود. 
محمدعلى اخوت پور درگفت وگو با ايسنا، ادامه داد: اگرچه اين بيمارى تمايل دارد 
كه بيشتر انگشت حلقه را درگير كند، اما ممكن است هر كدام يا هر تعداد از انگشتان 
را مبتلا كند. اين بيمارى معمولا از انگشت حلقه آغاز مى شود و به انگشتان مجاور 

سرايت مى كند.

كدام معلم ها مى توانند دوركارى كنند 
 مديركل دفتر ســلامت وزارت آموزش و پرورش با اشــاره به جزئيات دوركارى 
معلمان داراى بيمارى با بيان اينكه يكى از مشــكلات اين است كه برخى دانش آموزان 
ماسك نمى زنند، توضيحاتى ارائه داد. محمدمحسن بيگى در گفت وگو با تسنيم درباره 
دوركارى معلمانى كه داراى بيمارى زمينه اى و خاص هســتند، اظهار كرد: در پروتكل 
وزارت بهداشت برخى بيمارى ها ذكر شده است كه معلمان و دانش آموزان مبتلا به آن 
نبايد در مدرسه حضور يابند. وى درباره جزئيات اين بيمارى ها گفت: بيماران با بيمارى 
زمينه اى شــامل بيمارى قلبى عروقى، فشار خون، ديابت، بيمارى هاى تنفسى زمينه اى، 
مادران باردار، دانش آموزان داراى معلوليت هاى شــديد جسمى و حركتى، فلج مغزى، 

ناتوان و كم توان ذهنى، اوتيسم و نابينايان و ...

كمك 30 ميلياردى دانش آموزان در رزمايش همدلانه
 معاون پرورشــى و فرهنگى آموزش و پرورش با اعلام اينكه دانش آموزان در زمان 
شــيوع ويروس كرونا 30 ميليارد تومان در قالب رزمايش همدلانه براى كمك به افراد 

بى بضاعت جمع آورى كردند، خبر داد.
عليرضا كاظمــى در گفت وگو با ايرنا درباره رزمايش هاى همدلانه دانش آموزان اظهار 
كرد: آموزش و پرورش در چند ماه گذشته 3 رزمايش براى كمك به افراد بى بضاعت 

برگزار كرد كه رزمايش همدلانه نيز پس از شيوع ويروس كرونا يكى از آنها بود.
وى عنــوان كرد: 30 ميليارد تومان با يارى دانش آمــوزان در زمان تعطيلى مدارس در 
ماه مبارك رمضان جمع آورى شــد و پس از آن، دومين رزمايش همدلانه نيز توســط 

فرهنگيان ادامه پيدا كرد.

تأمين آهن بدن با غلات
 اگر قدرت خريد گوشــت قرمز را نداريــم مى توانيم براى تأمين آهن بدن، غلات 

را جايگزين كنيم.
به گزارش ايرنا از دفتر بهبود تغذيه جامعه وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشكى، 
بيش از يك قرن است كه آهن به عنوان يك ماده مغذى ضرورى شناخته شده با وجود 
دسترسى وســيع به مواد غذايى غنى از آهن در قرن 21، هنوز كمبود تغذيه اى آهن و 

كم خونى فقر آهن شايع ترين بيمارى كمبود تغذيه  اى در دنيا است.
آهن يك عنصر معدنى اســت كه در مقادير جزيى در همه سلول ها يافت مى شود. اين 
عنصر به خوبى توسط بدن نگهدارى شــده و هر روز 90 درصد آهن بازيافت شده و 

مجدداً استفاده مى شود و بقيه آهن به طور عمده از صفرا دفع مى شود.

همدان پيام: فراتر از شعار ها قدم برداريم
 زياد قدم برداريم كفشــا زود پاره مى شن، گرونى هم هست 

بدون كفش مى مونيم!!
همشهرى: پيست اسكى برجام

 با تغيير فصل فعاليت برجامم تغيير مى كنه!!
 خراسان: تنور داغ آردفروشى

  بازار نفت سرد شده تنورها رو روشن كردن !!
رسالت: بايدن مؤدب و باهوش در تحريم هاى هوشمندانه
  نمره ادب رو به ماسكش دادى يا شستن دستش؟؟

همدان پيام: مخالفت با بازگشايى مدارس پاك كردن صورت مسأله است
 نه اينكه اين روزها همه رياضيشــون ضعيف شــده مى خوان 

مسأله هاى سخت رو نبينن!!
تجارت: چرخ كاميون داران نمى چرخد 

  نكنه مى خواى بگى گير كرده به شاخ كرونا؟؟
شرق: از بانك هاى بورس باز تا بورس بازى بانك ها

 مگه نمى دونى فرهنگ نون قرض دادن يك امر ديرينه هست؟!
قدس: دست اندازهاى بازار لاستيك

  لاستيك ها صاف شدن روى جاده بازار ليز مى خورن!!
كيهان: 69 درصد مردم معتقدن وضعيت اقتصادى قبل از برجام بهتر بود

  اون 31 درصد هم فعلا تو مســافرتن اگه كرونا نگرفتن ميان 
نظر مى دن!!

همدلى: موج سوم كرونا با شدت بيشترى در راه است
  نگران نباشيد كارت بنزينش خاليه حالاحالا ها نمى رسه!! 

جوان: فلج شدن وزارتخانه هاى توليدى 
  واكســن كرونا با قايق داره مياد همــه بيمارى ها رو درمان 

مى كن!! 
جام جم: فشار هاى خارجى تيغ تيز عدالت را كُند نمى كند

  دُرسته تيغ عدالت تو اين كشور انقدر تيزه گوش همه رو بريده!!
خراسان: درباره پيامك هاى كشــف حجاب در خودرو ملاك را پيام 

مردم مى دانيم 
  بدون شرح!!

واريز مرحله دوم «كمك معيشت» 
به حساب معلولان شديد و خيلى شديد

 رئيس سازمان بهزيستى كشــور از واريز مرحله دوم كمك هزينه 
معيشت براى 125 هزار خانوار با افراد داراى معلوليت شديد و خيلى 

شديد كه به سن 18 سال رسيده اند، خبر داد.
به گزارش ايسنا، وحيد قبادى دانا اظهار كرد: در راستاى اجراى ماده 27
قانون حمايت از حقوق افراد داراى معلوليت، روز گذشته كمك هزينه 
معيشــت براى افراد داراى معلوليت شــديد و خيلى شديد كه به سن 
18 ســال رسيده اند اما بدون شــغل و درآمد هستند به حساب بانكى 

آنها واريز شد.
وى افــزود: مجموع مبلغ واريزى 50 ميليــارد تومان بود و 125 هزار 

خانوار اين مبلغ را به عنوان كمك هزينه معيشت دريافت كردند.
رئيس سازمان بهزيستى كشور با بيان اينكه مبلغ واريزى از 360 هزار تا 
490 هزار تومان متغير بوده، گفت: اين مبلغ هر 3 ماه يك بار علاوه بر 

مبالغ ماهانه و مستمرى، واريز مى شود.
قبادى دانــا افــزود: نوبت پيش هم براى 3 ماهه نخســت ســال در 
فروردين ماه واريز شــده بــود. اين واريزى به عنــوان دومين واريزى 
ســالجارى و مربوط به 3 ماهه دوم سال اســت و اميدواريم با كمك 
مجلس و ســازمان برنامه و بودجه و تأميــن اعتبارات مالى مورد نياز 

بتوانيم حقوق افراد داراى معلوليت را اجرا كنيم.
وى با اشاره به اينكه براى اجراى قانون 30 هزار ميليارد تومان بودجه 
نياز اســت، اظهار كرد: البته بودجه اى كه براى سالجارى تأمين اعتبار 

شده است، 1300 ميليارد تومان است.
رئيس ســازمان بهزيستى كشور ادامه داد: قانون جامع حمايت از افراد 
داراى معلوليت در سال 83 مصوب شده بوده و قانون جديد حمايت 
از افراد داراى معلوليت در ســال 96 مصوب شــد. در سال 98 براى 
نخســتين بار اعتبار هزار و صد ميليارد تومانى در قانون تعيين شد كه 

776 ميليارد تومان آن تأمين اعتبار شد و تخصيص يافت.
قبادى دانــا ضمن ابراز اميــدوارى براى تحقق كامــل بودجه هزار و 
300 ميلياردى ســالجارى گفت: اميد اســت اين مهم در سالجارى با 
حمايت هاى خوب ســازمان برنامه و سازمان هدفمندى به طور كامل 
محقق شود. از نمايندگان مجلس و سازمان برنامه درخواست مى كنيم 
براى بودجه ســال 1400 مبلغ مورد نظر براى اجراى قانون را درنظر 
بگيرند و باتوجه به اينكه فاصلــه زيادى بين هزار و 300 تا 30 هزار 
ميليارد تومان اســت اين فاصله مورد توجه قرار بگيرد تا بتوانيم مواد 

مختلف قانون را به نحو شايسته پياده كنيم.
وى افزود: وقتى اعتبار درنظرگرفته شده كمتر از ده درصد اعتبار مورد 
نياز براى اجراى قانون باشد، اجراى مواد مختلف قانونى دچار مشكل 

مى شود و اميد است با تمهيدات لازم اين مشكل مرتفع شود.

آگهي حصر وراثت
خانم زهرا جعفرى داراى شــماره شناســنامه 10954 به شــرح دادخواست به كلاسه 
113/9900581 از اين حوزه درخواست گواهى حصروراثت نموده و چنين توضيح داده كه 
شادروان مريم حسنى به شماره شناسنامه 680 در تاريخ 1394/02/14 در اقامتگاه دائمى 

خود بدرود زندگى گفته ورثه حين الفوت آن متوفيه منحصر است به: 
1- زهرا جعفرى شماره شناســنامه 10954 دختر متوفيه و غير از نامبرده وارث ديگرى 
ندارد. اينك با انجام تشريفات مقدماتي درخواست مزبور را در يك نوبت آگهي مي نمايد تا 
هر كسي اعتراضي دارد و يا وصيتنامه از متوفي نزد او باشد از تاريخ نشر نخستين آگهي 

ظرف يك ماه تقديم دارد والا گواهي صادر خواهد شد. (م الف 188)
حوزه شماره 113 شوراي حل اختلاف كبودراهنگ

 از آنجايى كه مهم ترين شــاخصه 
مديريت شــهرى موفق، توانايى پاسخ 
به نيازهاى شهروندان است، نورپردازى 
صحيــحِ اماكن شــهرى مى تواند نياز 
شــهروندان به فعاليتى امن و دلپذير در 
ساعات شــب را مرتفع كرده و تأثيرى 
خوشــايند بر روان آنها داشته باشد. به 
همين دليل، امروزه در شهرهاى پيشرو، 
مجموعه  مديريت شــهرى در تعاملى 
مثبــت بــا متخصصان ايــن موضوع، 
نگرشى اجتماعى به نورپردازى شهرى 
را دنبــال كرده و با اســتفاده از آن، در 
صدد ايجاد ارتباط ميان شــهروندان و 

محيط شهرى هستيم.
مديــر منطقــه 2 شــهردارى همدان 
در اين بــاره افــزود: به منظــور تأمين 
خواسته هاى شــهروندان عزيز همدانى 
فعاليت هــاى گســترده اى در حــوزه 
نورپردازى با ابعاد مختلف در ســطح 

منطقه صورت گرفته است.
به گــزارش روابط عمومــى منطقه 2
شهردارى، حامد جليلوند از بهره بردارى 
پروژه نورپــردازى بلوار مدنى خبر داد 
و خاطرنشان كرد: در راستاى تأكيدات 
شــهردار محترم همدان نسبت به اين 
پروژه زيباســازى بصرى شهر همدان، 
سيســتماتيك  و  منســجم  برنامه هاى 
زيباســازى فضاهاى شــهرى ســطح 
تمام  به جديت  منطقــه 2  شــهردارى 
درحــال انجام و پيگيرى ســت و در 

مبحث زيباسازى امســال سعى بر آن 
است تا منطقه 2 پيشتاز در سطح شهر 

باشد.
وى نورپردازى را يكــى از مهم ترين 
اصــول در احيــاى منظــر شــب و 
و  دانســت  عمومى  معابــر  زيبايــى 
افزود: شــهردارى منطقه 2 در راستاى 
زيباســازى شــهر در هنگام شب، به 
نورپردازى خيابان بوعلى، بلوار مدنى، 
پل رسالت، چندين آبنما، المان منور و 
اصلاح روشنايى پارك هاى موجود در 

سطح منطقه اقدام كرده است.
جليلوند افزود: با هدف ايجاد چشم انداز 
مطلوب و دلپذير در معابر و ميدان هاى 
پرتردد سطح منطقه و تأثيرگذارى آبنما 
در آرامــش روحى و بصــرى، طرح 
ساخت آبنما در نقاط پرتردد كه بيشتر 
مورد ديد شــهروندان قــراردارد، اجرا 
مى شــود كه در اين راستا ساخت آبنما 
در تقاطع رســالت، باغ گل ها و مرمت 
و بازسازى آبنماى ميدان 13 آبان، پارك 
كودك و ابتداى بلوار مدنى اجرايى شد.

وى از ســوى ديگر وجود آبنماها را 
در متعادل ســازى آب و هواى شهرى 
در فصــل گرما تأثيرگذار دانســت و 
افزود: توجه به شــاخص  هاى بصرى 
و  فنى  شــاخص هاى  درنظرگرفتن  با 
ايمنــى در طراحى آب نما مى تواند در 
منظرســازى محيــط و ارتقاى هويت 
آن مؤثر باشــد از اين رو بــا علم به 

اين مســائل در مديريت شهرى سعى 
مى شــود با توجه به نقش اين عنصر 
جــاذب در مــراودات اجتماعــى و 
زيباسازى شهر، اصول و مبانى طراحى 
پيش بينى شــود تا بتــوان در ارتقاى 
جايگاه فرهنگــى، هنرى و بصرى آن 

در فضاى شهرى بهره برد.
جليلوند در پايان با اشاره به سياه پوش 
شدن فضاى شــهرى منطقه 2 همزمان 
با فرارســيدن ايام ســوگوارى سرور 
و ســالار شــهيدان افزود: المان ويژه 
ماه محرم با عنوان «يا حســين(ع)» در 
مصلى همدان به همت شهردارى منطقه 
2 و با همــكارى گردان رزمى جهادى 
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انصارالحسين نصب شد كه ديد شبانه 
منحصر به فردى در اين مسير به وجود 

آورده است.

اهتمام ويژه منطقه 2 در نورپردازى و زيباسازى سطح منطقه

اِلمان ياحسين(ع) در مصلى همدان نصب شد

  مجيد بيات - خبرنگار همدان پيام: توســعه 
شهرنشينى در سال هاى اخير در كنار ايجاد تراكم 
جمعيت در مناطق مختلف شهر موجب شده، نياز 
به خدمات رســانى در حوزه هاى مختلف اعم از 
حمل ونقل عمومى، بهداشــت، زيباسازى، فضاى 

سبز و امنيت بيشتر از گذشته احساس شود.
مناطق كم برخوردار در سطح شهر همدان به دليل 
نبود امكانات مناســب رفاهى اعتراض شهروندان 
را به همــراه داشــته اســت، در چند ســال اخير 
مجموعه شــهردارى به منظور پوشــش نيازهاى 
مردم اقداماتى در حوزه هاى فضاى ســبز، پخش 
آسفالت، خدمات بهداشتى و خدمات حمل ونقل 
در بيشــتر نقاط شــهر انجام داده كه تا حدودى 

مشكلات را مرتفع كرده است.
 با وجود اين در نقاطى از شــهر كه در آن مسكن 
مهر ايجاد شــده، مشــكلات فراوانى را شــاهد 
هستيم و همين مسأله ســبب شده افرادى كه در 
اين مناطق ســاكن هستند نسبت به ارائه خدمات 

معترض باشند.
مجموعه مديريت شــهرى واگــذار نكردن اين 
پروژه ها به شهردارى را دليل ارئه ندادن خدمات 
مطلوب مى داننــد و تأكيد كردند بــا وجود اين 
مشــكلات خدمات ضرورى از قبيل حمل ونقل، 
بهداشــت (حمل زباله) و پوشش آسفالت انجام 

شده است.
يكــى از مناطقى كه مردم آن در چند ســال اخير 
نســبت به ارائه ندادن خدمــات معترض بودند 
تپه امام گل (كوى نبوت) اســت كه موجب شد 
مســئولان در آنجــا حضور يافته، مشــكلات را 
از نزديــك مشــاهده كنند و با مــردم اين مناطق 

هم صحبت شوند.
معاون توسعه مديريت و منابع انسانى وزارت راه 
و شهرســازى با حضور در كوى نبوت و ضمن 
بازديد از شرايط حاكم بر اين محل گفت: وجود 
ناهماهنگى بين 2 اداره راه، شهرسازى و شهردارى 
در حوزه زيربنايى سبب شده برخى مشكلات در 
اين محل را شــاهد باشيم ولى با وجود اين تمام 
تلاش مسئولان بر اين است كه در اسرع وقت اين 

نيازها برآورده شود.
نعمت ا... تركى در ادامه خاطرنشان كرد: جلسه اى 
فورى با هدف رفع مشــكلات با حضور مديركل 
راه و شهرســازى و مسئولان شهردارى برگزار و 

مقرر خواهد شــد قســمتى از امور كه در حيطه 
وظايف راه و شهرســازى اســت در اسرع وقت 
انجام شــود و مابقى امور مربوطه در تفاهم نامه اى 
به شهردارى واگذار خواهد شد و 2 طرف متعهد 

به انجام امور مربوط به خود هستند.
نماينــده ولى فقيه در اســتان همــدان نيز ضمن 
بازديــد از اين منطقه گفت: تعداد 500 خانوار در 
اين محل زندگى مى كننــد كه از خدمات رفاهى 
ابتدايى محرومند و همين موضوع ســبب شــده 
اهالى در مراجعات مكرر مشــكلات مختلفى را 
مطرح و درخواست پيگيرى امور را داشته باشند.

حجت الســلام والمســلمين حبيب ا... شعبانى در 

ادامه افزود: عمل به وعده ها موجب جلب اعتماد 
مردم خواهد شــد و مســئولان با سعى، تلاش و 

خدمت صادقانه اين مهم را محقق خواهند كرد.

وى با بيان اينكه حضور مســئولان در اين محل 
نويدبخــش حل مشــكلات اســت، تأكيد كرد: 
همراهــى و رفــع ناهماهنگى ها بيــن اداره راه، 
شهرسازى و شــهردارى سرعت ارائه خدمات به 

اهالى را چند برابر خواهد كرد.
نماينده ولى فقيه در اســتان صبر و بردبارى مردم 
را كليد اصلى حل مشكلات دانست و ابراز كرد: 
ارائه خدامــات در مناطق كم برخــوردار بايد در 
اولويت كار نهاد ها و ارگان هاى مختلف باشــد و 
همين موضوع ســبب خواهد شد توسعه در همه 
ابعاد و به شكلى متوازن و عادلانه در تمامى نقاط 

شهر شكل بگيرد.
شــهردار همدان نيز ضمن بازديد از كوى نبوت 
و صحبــت با اهالى اين منطقــه گفت: اين پروژه 
تاكنــون به شــهردارى واگذار نشــده و بيشــتر 
مشــكلات مردم نشــأت گرفته از انجــام ندادن 

تعهدات توسط راه و شهر سازى است.
عباس صوفى در ادامه با اشاره به اينكه اين منطقه 
نيز جزئى از شهر محســوب مى شود و اهالى آن 
لايق ارائه خدمات مناسب هستند، افزود :با وجود 
تمامى موانــع قانونى شــهردارى به منظور ايجاد 
رضايتمندى شــهروندان اقدامــات متنوعى را در 
حوزه حمل و نقل، پوشــش آسفالت و بهداشت 

انجام داده است.
 وى افزود: به منظور مرتفع كردن سريع مشكلات 
در ايــن منطقــه و ايجاد رضايت بيــن اهالى آن 

جلســه اى برگــزار خواهد شــد و پيــرو آن به 
محض واگذارى امور به شــهردارى توسط راه و 
شهرســازى خدمات لازم را در اسرع وقت ارائه 

خواهيم داد. 
رئيس كميســيون خدمات شــهرى، حمل ونقل 
و ترافيك و محيط زيســت شورا گفت: وجود 
برخى ايــرادات قانونى به دليــل واگذار نكردن 
كوى نبوت به شــهردارى سبب شده مشكلاتى 
ايحاد شــود و به محض رفع اين موانع توسط 
راه و شهرســازى، شهردارى خدمات مناسبى را 
در حــوزه ايجاد فضاى ســبز، حمل ونقل و ... 

انجام خواهد داد.
 علــى فتحــى در ادامــه گفــت: بــا برگزارى 
جلســه اى كه به همين منظور انجام خواهد شــد 
در تفاهم نامه اى امور به مديريت شــهرى واگذار 
خواهد شد و رديف بودجه اى معين به اين منطقه 

اختصاص خواهد يافت.
شــهردار منطقه 3 همدان نيز با بيان اينكه بيشــتر 
مــردم مطالباتى از قبيل ســاخت مســجد، ايجاد 
پارك، دســتگاه خودپرداز، رانــش زمين به دليل 
شيب نامناسب، ديوار حائل و حمل ونقل را مطرح 
كرده اند، تأكيد كرد: برخــى موضوعات به ايجاد 
زيرســاخت ها در حوزه هاى ديگر مرتبط مى شود 
كه از مجارى خود توســط نمايندگان مردم منطقه 
پيگيــرى خواهد شــد، ولى شــهردارى در امور 
مربوطه به خود پس از واگذارى امور توســط راه 
و شهرسازى، در سريع ترين زمان رضايت  مردم را 

جلب خواهد كرد.
محمدرضا فيضى منش در پايان تصريح كرد: انجام 
برخى خدمات ضرورى نظير پوشــش آسفالت، 
حمل زباله هــا و برف روبى در زمســتان به دليل 
شــراط حاكم در اين محل انچام پذيرفته اســت 
و ارائــه خدمات تكميلى در اين منطقه مســتلزم 
واگذارى امور از طرف راه و شهرســازى و تعيين 

رديف بودجه به همين منظور است.

در بازديد مسئولان از كوى نبوت تاكيد كرد

مردم بايد از امكانات رفاهى مناسب بهره مند شوند
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در اقتصاد افسارگسيخته هر كس خودش 
قيمت تعيين مى كند

مهدى ناصرنژاد»
 قاعدتاً شــرايط دشــوار و افسارگســيخته در يك جامعه، ريشه 
در مســائل بزرگ و علت هاى داخلى و بين المللى دارد و در چنين 
شــرايطى بيشــترين حواس دولت هــا نيز براى حل مشــكلات به 
موضوعات اصلى اســت و ممكن است بســيارى عوامل كوچك و 
زيرپوســتى در اين ارتباط ديده نشود، درحالى كه مردم جامعه مبتلا 
به دشوارى اصليشــان با همان عوامل و مصداق هاى كوچك است 
و به عبارتى لايه هاى مردم در يك شــرايط دشــوار اقتصادى و در 
تكاپو براى تأمين معاش زندگى به جزئيات بيشــتر توجه دارند و از 
آن رنج مى برند. ممكن اســت گفته شود وقتى مشكلات اساسى از 
سر راه اقتصاد يك كشور برداشته شود، مشكلات ريز هم به خودى 
خود برطرف خواهد شــد، اين نظريه چندان هم بى راه نيســت، اما 
آنجا كه افسار اقتصادى در جامعه رها مى شود و هر قيمتى براى هر 
كالا و خدمات توســط فردفرد جامعه تعيين و تكليف مى شود، چه 
بهتر كه حل مشــكلات به شيوه اى وارونه در دستور كار مسئولان و 

تصميم گيرندگان قرار گيرد و از آخر خط وارد صفحه اصلى شد!
قاعدتاً وجود تشــكل هاى صنفى و اتحاديه هاى كارگرى مسئوليت 
نظارت بر نظم و نسج درون ساختارى خود را دارند و وظيفه دارند 
به همان شكلى كه مدافع حق و حقوق قانونى اصناف و تشكل هاى 
خود هســتند، بر حسن انجام كار و سلامت اخلاقى و لزوم رعايت 
قوانين كار و خدمت جامعه زيرنظر خويش نيز نظارت كافى و وافى 
داشته باشــند و حوزه حقوقى خود را به نحوى هدايت كنند كه بر 
اعتماد عمومى بر صاحبان مشــاغل گوناگون و فعالان حوزه كسب 
و كار كه محركه اصلى اقتصاد كشــور خود هســتند، لطمه اى وارد 
نشــود و مردم با اطمينان خاطر و احســاس آرامش كافى در مواقع 
نياز به هر صاحب شــغل و فنى مراجعه كنند و در چنين شــرايط و 
فضاى سالم خواهد بود كه امنيت اقتصادى معنا پيدا خواهد كرد. به 
بيانى ســاده همه مى دانيم كه هر اتحاديه اى براى انجام خدمات فنى 
و رفــع نياز مردم نرخ و تعرفه هاى خاصى تعيين كرده اســت و هر 
مغازه دار و صاحب كارگاه و حتى كارگران ساده ساختمانى ملزم به 
رعايت نرخنامه ها از ســوى صنف و اتحاديه خود هســتند، وليكن 
آيا واقعا چنين اســت و نرخ هاى مشــخص و تعرفه هاى واقعى در 
اين وضعيت نابســامان اقتصادى جامعه امروز ما رعايت مى شود؟! 
باور كنيد اصلا اين چنين نيســت و اين روزهــا و در اين اوضاع و 
احوال هركس در هر كجا كارى و خدماتى براى مردم انجام مى دهد، 
ســاز خودش را مى نوازد و به بهانه گرانى ميــوه و كارگر و بنزين 
و قيمت هــاى روزبه روز لوازم و قطعه، هرچــه دلش بخواهد بابت 
دستمزد و تعويض قطعه و يك ســاعت كار براى ضربه زدن به در 
پاركينگ بنده خدايى مطالبه مى كند و اگر هم مخالفت شود و بحث 
قيمت و كم و زياد اجرت به ميان آيد چه بســا كار به دعوا و داد و 
بيداد هم بكشد! به اين دليل كه ديگر اعتمادى بين مردم نمانده است 
و حال كه زمين ســفت است و وجدان كارى و انصاف هم در ميان 
نيست و به قول معروف هركى به هركى شده است، پس چه بهتر كه 
مسئولان و كارگزاران قانونى دست به كار شوند و اعتماد و انصاف و 
تعهد كارى و نظم و نسج فردى و اجتماعى را در حوزه اقتصاد خرد 
به جامعه باز گردانند. ســعدى شيرين سخن در گلستان هميشه سبز 
و شكوفه باران خود آن پند راهگشا را براى همين مواقع گفته است 
كه (سرچشمه شايد گرفتن به بيل، چو پر شد نشايد گذشتن به پيل). 
حضرت آيت ا...خامنه اى رهبر معظم انقلاب اسلامى نيز به تازگى به 
همين موضوع اشاره فرمودند كه بسيارى مشكلات امروز در جامعه 
ما با تدبير درســت و برنامه ريزى اصولــى و اعمال قانون قابل حل 

است و مسئولان را به اين رفتار و اقدام لازم توصيه فرمودند. 
موضوع گرانى و كمبود ها به دليل تحريم و قيمت بالاى مواد اوليه در 
بازارهاى جهانى يك حرف اســت و هرج و مرج و زياده طلبى هاى 

كوچك و بزرگ هم حرفى ديگر! 
دســتمزد ده دقيقــه اصلاح خشــك و خالى موى ســر مردانه در 
پيرايشــگاه هاى درجه 2 همدان شــده اســت 18 هزار تومان! دقيقاً 
ده دقيقــه!!! وقتى هم علت را مى پرســى، آقاى پيرايشــگر محترم 
بــا ترش رويى مى گويد، چه چيزى گران نشــده اســت؟! رفتم باد 
چرخ هاى ماشينم را تنظيم كردم ده هزار تومان از من گرفته است آيا 

18 هزار تومان براى اصلاح سر زياد است؟
به راســتى زمانــه شــده اســت همــان مصــداق خشــك ايرانــى كــه، 
ــرا  ــرى!!! زي ــا همــان دســت هــم مى گي ــى، ب ــر دســت بده ــا ه ب
وقتــى هركســى را بــه وجــدان و باور هــاى غلــط خــودش واگــذار 
ــان  ــا هم ــت دادى ب ــر دس ــا ه ــه ب ــن ك ــود همي ــى، مى ش مى كن

دســت هــم كمــى بيشــتر بگيــر! كــى بــه كيــه!!!

بهره بردارى از طرح آبرسانى
 30 روستاى استان

 مديرعامل شــركت آب و فاضلاب اســتان همدان از افتتاح طرح 
آبرسانى 30 روستاى استان همدان طى هفته آينده خبر داد.

ســيدهادى حسينى بيدار اظهار كرد: در استان همدان  هزار و 62 روستا 
وجــود دارد كه جمعيتى معادل 620 هــزار و 889 نفر در آنها زندگى 

مى كنند.
وى ادامه داد: 925 روستا با جمعيت 616 هزار نفر و بالاى 20 خانوار و 

137 روستا با جمعيت 4 هزار نفر و زير 20 خانوار هستند.
مديرعامل شركت آب و فاضلاب استان همدان با بيان اينكه 791 روستا 
با جمعيت 528 هزار نفر از روستاهاى آبرسانى شده بالاى 20 خانوار 
و زير20 خانوار زير پوشــش خدمات شركت آب و فاضلاب هستند، 
افزود: 227 روستا با 85 هزار نفر از روستاهاى آبرسانى شده به صورت 
خود گردان اداره شده و زير پوشش شركت آب و فاضلاب استان قرار 
ندارند.  وى ادامه داد: علاوه بر اين 44 روســتا با 3 هزار نفر جمعيت 
بدون تأسيسات آبرسانى هســتند كه با آبرسانى سيار، آب شرب آنها 

تأمين مى شود.
حسينى بيدار با اشاره به اجراى طرح هر هفته «الف_ب_ايران» از افتتاح 
پروژه هاى آبرسانى در استان همدان خبر داد و گفت: در هفته آينده در 
قالب اين طرح 30 روستا با جمعيت بيش از 27 هزار نفر از آب شرب 

پايدار بهره مند خواهند شد.
وى با بيان اينكه آبرســانى اين روســتاها با اعتبارى بالغ بر 48 ميليارد 
تومان انجام مى شود، افزود: اين پروژه ها در روستاهاى همدان، ملاير، 

نهاوند، تويسركان، اسدآباد، رزن و كبودراهنگ هستند.
مديرعامل شركت آب و فاضلاب استان همدان به اقدامات انجام شده 
براى اين پروژه ها اشاره كرد و يادآور شد: ايجاد 192 ليتر بر ثانيه منابع 
تأمين آب، ســاخت  هزار و 250 متر مكعب مخزن زمينى و 250 متر 
مكعب مخزن هوايى، اجراى 63 هزار و 577 متر خط انتقال، اصلاح 96
هزار و 750 متر از شبكه هاى فرسوده و توسعه شبكه جديد آبرسانى به 

طول 5 هزار و 294 متر از جمله اين اقدامات به شمار مى رود.
وى ميزان اشتغالزايى پروژه هاى آبرسانى روستايى را 263 نفر به صورت 
مستقيم عنوان كرد و گفت: 77 نفر نيز به صورت غيرمستقيم اشتغالزايى 

شده است.
حســينى بيدار از دســتاوردهاى اجراى پروژه هاى آبرسانى در اين 30
روســتا نيز گفت و افزود: تأمين آب شرب ســالم و پايدار و افزايش 
تمايل سكونت در روســتاها و كوچ معكوس به روستاها، بهره مندى 
روستا از تأسيسات آبرسانى سالم، تأمين آب شرب روستا و رفع مشكل 

كم آبى روستا دستاوردهاى اين خدمات است.
  ســرانه مصرف آب روستاهاى همدان 4 برابر استاندارد 

است
معاون بهره بردارى و توسعه آب شركت آب و فاضلاب استان همدان 
سرانه مصرف آب در روستاهاى استان را 3 تا 4 برابر استاندارد دانست 
و گفت: سرانه مصرف آب در روستاهاى استان 400 تا 600 ليتر براى 
هر نفر در 24 ساعت است، درحالى كه بايد بين 150 تا 160 ليتر براى 

هر نفر در 24 ساعت باشد.
حميدرضا نيكداد در گفت وگو با ايسنا، با بيان اينكه 797 روستاى استان 
تحت پوشش خدمات اين شركت قرار دارند، اظهار كرد: 531 هزار و 
673 روستايى در استان همدان تحت پوشش تأسيسات آب قرار دارند.
وى افزود: از 1061 روســتاى اســتان همدان 797 روستا از خدمات 
شــركت آب و فاضلاب بهره مند هســتند و مابقى روستاها از طريق 

چشمه و چاه تأمين آب مى شوند.
نيكداد با بيان اينكه 168 هزار و 819 مشــترك روستايى از خدمات 
آب بهره مند هســتند، تصريح كرد: 900 حلقه چاه، 60 رشــته قنات 
و 240 دهنه چشــمه براى تأمين آب شرب روستاهاى استان همدان 
به كار گرفته مى شــود. معاون بهره بردارى و توسعه آب شركت آب 
و فاضلاب اســتان همدان با اشــاره به وجود هــزار مخزن آب در 
روستاهاى استان، يادآور شد: طول خطوط انتقال آب در روستاهاى 

استان همدان 2 هزار و 628 كيلومتر است.
 وى با بيان اينكه همدان ســرانه مصرف آب در روستاهاى استان 3

تا 4 برابر استاندارد اســت، گفت: سرانه مصرف آب در روستاهاى 
اســتان همدان 400 تا 600 ليتر براى هر نفر در 24 ســاعت است 
درحالى كه بايد بين 150 تا 160 ليتر براى هر نفر در 24 ساعت باشد. 
نيكداد يكى از دلايل اصلى بالا بودن سرانه مصرف آب در روستاها 
را دامدارى دانست و يادآور شــد: متأسفانه روستائيان به دليل ارزان 
بودن تعرفه آب بها الگوى مصرف را رعايت نمى كنند و از آب شرب 

در دامدارى و كشت سبزيجات استفاده مى كنند.
اين مقام مســئول تأكيد كرد: روســتائيان نبايد آبى را كه با زحمات 
فراوان براى شــرب مردم تأمين مى شــود، براى دام مصرف كنند و 
درصورتى كه اقدام به نگهدارى دام مى كنند بايد از جهادكشــاورزى 
مجوز گرفته و از طريق آب منطقه اى براى تأمين آب دامدارى خود 

اقدام كنند.
نيكداد درباره مشــكل آب شــرب روســتاهاى خاكــو و ارزانفود 
از توابع بخش مركزى شهرســتان همدان نيز گفت: اين 2 روســتا 
تحت پوشــش خدمات آب و فاضلاب قرار ندارند، به طورى كه آب 
روستاى ارزانفود از طريق 3 دهنه چشمه و خاكو از طريق يك دهنه 
چشــمه تأمين مى شود. معاون بهره بردارى و توسعه آب شركت آب 
و فاضلاب استان همدان مطرح كرد: اگر روستايى تمايل داشته باشد 
تحت پوشــش شــبكه آب قرار بگيرد بايد دهيار اين روستا به امور 
آب شهرســتان مربوطه مراجعه كند و پس از بررسى درخواست در 
شــركت آب و فاضلاب درصورتى كه شرايط را داشته باشد، تحت 

پوشش خدمات آب قرار خواهد گرفت.
وى در بخش پايانى ســخنانش از كاهش مصــرف آب در همدان 
خبــر داد و گفت: بــا توجه به كاهش دماى هوا و خاموش شــدن 
كولرها، ميزان مصرف آب نسبت به چند هفته گذشته كاهش داشته 
اما همچنان افزايش مصرف 20 درصدى ناشى از كرونا وجود دارد. 

ميزان توليد آب در استان همدان 1690 ليتر در ثانيه است.

بيش از 25 هزار ميليارد ريال تسهيلات رونق توليد 
در همدان پرداخت شد

ــارد  ــزار و 455 ميلي ــدان گفــت: 25 ه ــاى هم ــر كميســيون هماهنگــى بانك ه  دبي
ريــال تســهيلات رونــق توليــد در 4 ماهــه نخســت ســالجارى توســط شــبكه بانكــى 

ايــن اســتان پرداخــت شــده اســت.
محمــد طوماســى در نشســت اعضــاى كميســيون هماهنگــى بانك هــاى همــدان افــزود: 
ميــزان تســهيلات پرداختــى بــراى رونــق توليــد نســبت بــه4 ماه نخســت ســال گذشــته 

73 درصــد معــادل ده هــزار و 732 ميليــارد ريــال افزايــش داشــته اســت.

ــه حــوزه خدمــات و  وى افــزود: 12 هــزار و 311 ميليــارد ريــال تســهيلات بانكــى ب
بازرگانــى، 5 هــزار و 688 ميليــارد ريــال بــه بخــش كشــاورزى،5 هــزار و531 ميليــارد 
ــه بخــش  ــال ب ــارد ري ــزار و 925 ميلي ــك ه ــدن و ي ــه بخــش صنعــت و مع ــال ب ري

مســكن از ابتــداى ســالجارى تــا پايــان تيرمــاه پرداخــت شــده اســت.
دبيــر كميســيون هماهنگــى بانك هــاى اســتان همــدان ادامــه داد: بانك هــاى، صــادرات 
بــا 4 هــزار و 982 ميليــارد ريــال، ملــى بــا 4 هــزار و 881 ميليــارد ريــال، كشــاورزى بــا 
3 هــزار و 965 ميليــارد ريــال و صــادرات بــا 2 هــزار و 232 ميليــارد ريــال بــه ترتيــب 

بيشــترين ســهم را در پرداخــت تســهيلات رونــق توليــد دارنــد.
طوماســى گفــت: ميانگيــن منابــع سيســتم بانكــى اســتان همــدان تــا پايان ســال گذشــته 

ــه 240  ــان مــرداد امســال ب ــود كــه در پاي ــال ب ــارد ري بيــش از 216 هــزار و 130 ميلي
هــزار و 358 ميليــارد ريــال رســيد.

ــال  ــان س ــا پاي ــتان ت ــن اس ــاى اي ــارف بانك ه ــده كل مص ــن مان ــزود: ميانگي وى اف
گذشــته بيــش از 185 هــزار و 846 ميليــون ريــال بــود كــه در پايــان مــرداد امســال بــه 

ــال رســيد. ــارد ري 209 هــزار و 210 ميلي
دبيــر كميســيون هماهنگــى بانك هــاى همــدان افــزود: نســبت مصــارف بــه ميانگيــن 
ــم در ســال  ــن رق ــه اي ــه 87 درصــد رســيده اســت، درحالى ك ــرداد ســالجارى ب در م
گذشــته 81 درصــد بــوده همچنيــن همــدان از ميانگيــن كشــورى كــه 75 درصــد اســت 

عبــور كــرده اســت.

 ملاير - ســحر يوسفى - خبرنگار همدان 
پيام: شــركت ذوب آهن ملاير پس از 3 سال 
توليــد با مديريت محمدباقر ســبحانى دچار 
تغييرات مديريتى شــد و غلام عباس جعفرى 
ســرمايه گذار و مديرعامل پيشين اين شركت، 
مديريت اين واحد بزرگ صنعتى را به دســت 

گرفت .
در بازديــدي كه خبرنــگاران از اين كارخانه 
داشــتند، ســرمايه گذار شــركت ذوب آهن 
گفت: در سال 79 نخستين شركت ذوب آهن 
آلياژى كشــور را در ملاير تأسيس كرده و از 
ســال 94 به دليل واردات بى رويه فولاد، بيشتر 
فولادسازان كشــور دچار مشكل شده اند زيرا 
بهاى تمام شــده فولاد توليــد داخل از فولاد 
وارداتى بيشــتر بود و اين موضوع مشكلات 
فراوانــى بــراى توليدكنندگان رقــم زد اين 
موضوع ســبب شد به رغم ميل باطنى شركت 
به مدت يكســال تعطيل شــود و اين تعطيلى 

موجب زير سؤال رفتن اعتبار شركت شود. 
غلام عباس جعفــرى بيان كرد: محمد كاظمى 
پس از اينكه به عنوان نماينده مردم در مجلس 
انتخاب شــد، پيگير راه اندازى شركت شد و 
با همراه شــدن مسئولان كشــورى، استانى و 
شهرستانى در ستاد تسهيل مقرر شد با انتخاب 
مديريت جديد شركت راه اندازى شود كه پس 
از بررسى «سيدمحمدباقر سبحانى» براى اين 
منظور انتخاب شــد و 3 شــركت ذوب آهن 
آلياژى، نورد زاگرس و شهرك فولاد جعفرى 

را به او واگذار كرديم.
وى ادامه داد: سبحانى پس از ارزيابى و بررسى 
وضعيت شركت، راه اندازى و توليد با حداكثر 
ظرفيت را امرى آسان قلمداد كرد و قراردادى 
نوشت كه 3 درصد از فروش را حق مديريت 
مى دانســت اما من اعتراض كــردم و گفتم 3 
درصد از ســود منطقى است اما سبحانى قول 
مســاعد داد كه بــا تمام ظرفيت شــركت را 
راه انــدازى مى كند كه درنهايــت اعتماد ما را 
جلب كرد و به عقد قرارداد ده ساله با سبحانى 

منجر شد.
جعفرى اظهار كرد: در اين چارچوب قرار بر 
اين شــد ساليانه شركت ذوب آهن آلياژى 90 
هزار تن شــمش فولاد، شركت نورد زاگرس 
200 هــزار تــن ميلگرد كلاف ســاده 6/5 و 
شــهرك خصوصى فولاد جعفرى در چشمه 

على محمد 500 هزار تن ميلگرد توليد كند.
وى ادامــه داد: ده ميليارد و 300 ميليون تومان 
تســهيلات با ســود 18 درصد از بانك هاي 
تجــارت و صنعت و معدن به عنوان ســرمايه 
در گردش در اختيار ســبحانى قرار گرفت تا 
با راه اندازى كارخانه، اقساط معوق بانك ها و 
2 ميليارد بدهى معوقه كارگران و اشخاص را 

پرداخت كند.
جعفرى  شــهرك  برق  مشكل  اگر   
برطرف شود تا 5 هزار نفر اشتغالزايى 

مى شود
 جعفــرى با بيان اينكه كارخانه چشــمه على 
محمد پس از 2 ســال حتى يــك كيلو توليد 
هم نداشــت، گفت: علاوه بر اين به تجهيزات 
و ماشين آلات آسيب هايى وارد شد و كوره اى 
كه 4 ميليارد ارزش داشت لطمه ديده است با 
ديدن اين وضعيت از همان ابتدا به «نيكبخت» 
اســتاندار وقت اطلاع داديم كه ســبحانى تيم 
متخصصى انتخاب نكرده است و از او تقاضا 
كرديم كه يك كارشناس بفرستد تا بررسى كند 
آيــا تيم مديريتى جديد صلاحيت و تخصص 
لازم را دارد؟ اما متأســفانه موضوع را جدى 

نگرفتند و اهميتى داده نشــد و گزارشى نيز به 
ما ارسال نشد.

وى با اشاره به 42 ميليارد تومان بدهى معوق 
اين شــركت به بانك تجارت گفت: پس از 2 
ســال تعلل و حتى آسيب به تجهيزات، ميزان 
بدهى و خســارت به اين بخش به 50 ميليارد 
تومان رسيد و با اســتعفاى يكطرفه سبحانى 

مواجه شديم.
جعفرى با اشاره به اينكه 8 هزار سوله خالى و 
170 كارخانه اعم از سيم خاردار، پيچ و مهره، 

پروفيــل، ميخ، ســازه هاى 
در   ... و  مشــبك  فلــزى 
شهرك جعفرى وجود دارد، 
تأكيد كرد: اگر مشكل برق 
برطرف  جعفرى  شــهرك 
شــود تا 5 هزار نفر اشتغال 
مى توان در آنجا ايجاد كرد.

بــه گفته وى، ظــرف 40 
روز آينــده واحــد نــورد 
اين شــهرك با توليد 500 
تن ميلگرد كلاف ســاده و 
حداقل صد نفر نيروى كار 

راه اندازى مى شود.
ضمن  همچنين  جعفــرى 
گفتــه  اينكــه  از  گلايــه 

مى شود 6 سال شركت تعطيل شده است، اين 
درحالى است كه يكســال تعطيل بوده است، 
گفت: بدترين توهين ها به من شــده اســت، 
هدف من اين بــود كه با آوردن صنعت فولاد 
آبادانى شــهرم را رقم بزنم و فكر مى كردم با 
فراهم آوردن زيرساخت ها، دولت و مسئولان 
همكارى مى كننــد تا توليد رونــق بگيرد اما 
متأســفانه با بى مهرى هايى كه ديديم، انگيزه ام 

را از دست داده ام.
وى در ادامه به توليد 2 هزار تن شمش فولاد 
در 3 ســال مديريت سبحانى در شركت ذوب 
آهن آلياژى اشــاره كرد و گفت: اين درحالى 
اســت كه مى بايســت 270 هزار تن شمش 
فولاد در اين مدت توليد مى كرده است، نتيجه 
عملكرد اين مدير نخبه اين بود كه با 5 ميليارد 
تومان تسهيلاتى كه در آغاز راه اندازى گرفت، 
ميزان بدهى شركت به بانك پارسيان و صنعت 
و معــدن از 31 ميليارد تومان بــه 50 ميليارد 

تومان افزايش يافت.
وى مدعى اســت در اين مــدت چندين بار 
به ســبحانى و كاظمى نماينده ســابق ملاير 
كه به عنوان حكم قرارداد تعيين شــده است، 

مراجعه مى كند و براســاس بند 8 قرارداد در 
ارائه گــزارش عملكرد، تقاضاى ارائه گزارش 
داده است اما اقدامى صورت نگرفته و سبحانى 
در جواب مى گويد تمايلى به ارائه گزارش به 

شما ندارم.
جعفرى با اشــاره به شركت نورد زاگرس نيز 
گفت: واحد نــورد نيز كه در مدت 3 ســال 
مى بايســت 600 هزار تن توليد مى كرده است 
اما در اين مدت در مجموع 50 هزار تن توليد 
داشــته اســت. بنا به اظهارات وى، مديريت 
تخصــص و تبحر كافى در 
ايــن زمينه نداشــته و تيم 
مجربــى را انتخاب نكرده 
اســت كه بتواند تحولى در 
اين حوزه ايجاد كند و گامى 
به سمت توسعه و پيشرفت 
صنعت فولاد ملاير باشــد، 
از اين رو كار به شكايت و 
سرانجام واگذارى مديريت 

مى انجامد.
كار  نيروى  تعداد  جعفرى، 
درحال حاضر  را  شــركت 
150 نفر اعلام كرد و افزود: 
50 نفر به واحد ذوب و 22

اضافه  نــورد  واحد  به  نفر 
مى كنيم. 

  حدود 200 ميليارد تومان خسارت 
ديده ام 

وى با تأكيد بر اينكــه در دوران طلايى فولاد 
به ســر مى بريم، افــزود: درحال حاضر فولاد، 
صنعتى سودآور اســت و فرصتى فراهم آمده 
اســت تا علاوه بر پرداخت بدهى ها وضعيت 
كارخانــه ارتقا يابد اما با كمال تأســف با اين 
روش مديريت، بدهى هاى شركت بيشتر شد 
و در اين بين حتى ريالى از ســود فروش به ما 
داده نشد و نيز از ارائه گزارش خوددارى شد.

جعفــرى در ادامه پرداخت نكردن ســنوات 
كارگرها به مبلغ 2 ميليارد و 400 ميليون تومان 
و هزينه هــاى گاز، برق، ماليات، بيمه كارگران 
و بدهى هايى بابت خريد وســايل را به مبلغ 
حدوداً 30 ميليــارد تومان از جمله بدهى هاى 
جديد اين شركت برشــمرد و تخمين زد: در 
مجموع حدود 200 ميليارد تومان ضرر و زيان 

ديده است. 
وى در بخش ديگرى از سخنانش با بيان اينكه 
او را به عنوان يك بدهكار عمده بانكى قلمداد 
كردند، افزود: در ازاى تسهيلاتى كه از بانك ها 

دريافت كرده بودم هرچه پرداخت مى كردم از 
اصل بدهى كاسته نمى شد و تمام آن جزو سود 
و خسارت، حساب مى شد و ميزان بدهى ام به 
بانك ها روزبه روز افزايش مى يافت، از اين رو 
وكيل گرفتم و عليه بانك ها شكايت كردم كه 

اصل بدهى را پرداخت كرده ام.
سرمايه گذار شركت ذوب آهن خاطرنشان كرد: 
نيازى به تســهيلات ندارد و در صدد است با 
تغييرات جزئى و با طرح و برنامه ريزى قوى، 
روزى هزار تن توليد كند و حقوق كارگرها را 

بدون تأخير پرداخت كند. 
 اگــر روند توليد متوقف شــود فرد 
ديگرى را براى مديريت تعيين مى كنيم 
رئيس صنعت، معدن و تجارت استان همدان 
در اين بــاره به خبرنگار ما مى گويد: مشــكل 
به وجود آمده در ايــن واحد صنعتى حقوقى 
است و با توجه به اينكه اين واحد فعال است 
مــا اجازه ورود به موضــوع را نداريم اما اگر 
وضعيت به گونه اى پيــش رود كه روند توليد 
متوقف و كارخانه تعطيل شــود به دادســتان 
نامه اى ارســال مى كنيم تا حكم قهرى صادر 
كنــد و تقاضا مى كنيم طبق قانون، فردى براى 
پيگيرى امور و ادامه روند توليد مشخص شود.
حميدرضــا متين با تأكيد بــر اينكه وضعيت 
صنعت فولاد بسيار مطلوب است و در دوران 
طلايى آهن قــرار داريم، تصريح كرد: نگرانى 
درباره روند توليد وجود نــدارد و اين واحد 
توســط هر شــخصى مديريت شــود به قطع 

سودآور خواهد بود.
وى بــا بيان اينكه شــركت ذوب آهن آلياژى 
عملكرد ضعيفى داشــته اســت، افزود: انتظار 
داريم واحد ذوب فعال شــود تا حاشيه سود 
بالا رود و توجيه اقتصادى بيشــترى پيدا كند، 
اگــر اين اتفاق بيفتد و به جاى كشــمكش ها 
انرژى بيشترى روى اين موضوع داشته باشند 
هم رونق توليد را خواهيم داشت و نيز اشتغال 

مضاعفى در بخش ذوب ايجاد مى شود.
متين همچنين درباره شــهرك فولاد جعفرى 
گفت: در راســتاى راه اندازى اين واحد دنبال 
اين هســتيم كه جعفرى با سرمايه گذارى وارد 

مذاكره شده و اين واحد به تدريج فعال شود.
وى در ادامه افزود: اين واحد مشــكل تأمين 
برق دارد از اين رو از لحاظ فنى و مهندســى 
به گونه اى برنامه ريزى شد كه برق موجود فعلاً 
جوابگوى نياز ماشين آلات باشد تا سرمايه گذار 
جديــد بتوانــد برق مــورد نيــاز را تأمين و 

انشعابات وصل شود.

 بيستمين نمايشگاه تخصصى صنعت ساختمان، 
آسانسور، در و پنجره، كاشــى و سراميك درحالى 
برگزار شد كه همچنان كرونا بر اقتصاد كشور سايه 
انداخته و بسيارى از مشاغل را تحت تأثير خود قرار 
داده اســت. اين نمايشــگاه نيز مانند نمايشگاه هاى 
گذشــته در خلوت ترين حالت ممكن خود برگزار 
مى شــود، برخى شــركت كننده ها علت اين خلوتى 
را كرونا مى دانند و برخى ديگر بر اين باور هســتند 
كه اين نمايشــگاه براى عموم مردم مناسب نيست 

و اين گونه نمايشگاه ها بيشتر از جانب انبوه سازان و 
مهندسان معمار مورد استقبال قرار مى گيرد. 

يكى از شــركت كنندگان كه از همدان در نمايشگاه 
شركت كرده است، درباره استقبال مردم از نمايشگاه 
مى گويد: انتظار داشتيم كه استقبالى از جانب عموم 
مردم از نمايشــگاه نشــود و علت آن هم اين است 
كه اين نمايشگاه بيشتر ب-راى كسانى است كه در 
ساختمان سازى وارد شده اند، اين نمايشگاه مى تواند 
آنها را براى انتخاب وســايل جانبى ساختمان كمك 

كنــد. وى كه خود را موســوى معرفى مى كند، بيان 
مى كند: كرونا تقريبا 2 ماه روى فروش ما تأثير داشت 
ولى پس از آن شرايط براى ما عادى شد و زودتر از 
ساير فعاليت هاى اقتصادى به شرايط عادى برگشتيم.

يكى ديگر از شــركت كنندگان كه از اصفهان درباره 
حضور در نمايشگاه اين گونه اظهار مى كند: حضور 
تيم ما در نمايشــگاه فقط براى تبليغات است، اصلا 
انتظار فروش در اين نمايشگاه را نداريم ولى بر اين 

باور هستيم تبليغات لازم است هرچند كم باشد.

رضايى ادامه مى دهد: حضور در نمايشــگاه از نظر 
زمان و هزينه براى ما ضرر اســت، اما بازار رقابت 
اســت و اگر در نمايشگاه نباشــيم بازار را از دست 

مى دهيم.
مديرعامل شــركت نمايشگاه هاى بين المللى همدان 
نيز در مراسم افتتاحيه اين نمايشگاه بيان كرد: صنعت 
ســاختمان يكى از مهم ترين بخش هــاى اقتصادى 
كشــور محســوب مى شــود و هر اقدامى كه براى 
شناسايى توانايى ها و ظرفيت هاى اين صنعت انجام 

شود سبب رشد 40 صنعت وابسته خواهد شد. 
حميد گلى پور افزود: صنعت ساختمان با اشتغال 2
ميليون نفرى خود در كشور مى تواند نقش مهمى در 
صادرات غيرنفتى ما داشــته باشد و در همين راستا 
استان همدان بيســتمين نمايشگاه صنعت ساختمان 
را همزمــان با هفدهمين نمايشــگاه تأسيســات و 
سيســتم هاى برودتى و حرارتى برگــزار كرد تا در 

جهت بهبود وضعيت اقتصادى و ساختمان ســازى 
گامى مثبت بردارد.

اين نمايشــگاه با حضور 50 واحد شركت كننده از 
استان هاى همدان، تهران، اردبيل و اصفهان به مدت 
5 روز از 25 تــا 29 شــهريورماه در محــل دائمى 

نمايشگاه هاى بين المللى همدان برگزار مى شود.

مديرعامل شركت نمايشگاه هاى بين المللى همدان:

برگزارى نمايشگاه صنعت ساختمان گامى مثبت در جهت 
بهبود وضعيت اقتصادى كشور است

مديرعامل شهرك فولاد ملاير: مشكل برق حل شود 5000 شغل ايجاد مى كنيم

دولتى ها با ذوب آهن ملاير بى مهرى مى كنند

فعال  ذوب  واحد  داريم  انتظار 
شــود تا حاشيه سود بالا رود 
و توجيه اقتصادى بيشــترى 
پيدا كند، اگر اين اتفاق بيفتد 
و به جاى كشمكش ها انرژى 
موضوع  اين  روى  بيشــترى 
توليد  رونق  هم  باشند  داشته 
را خواهيم داشت و نيز اشتغال 
مضاعفى در بخش ذوب ايجاد 

مى شود
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3 گزينه سرمربيگرى تراكتور مشخص شد
 مســئولان باشگاه تراكتور پس از بررسى گزينه هاى مختلف براى 
ســپردن هدايت اين تيم به نظر مى رســد از بين آنها شماره 8 سابق 

پرسپوليس و شماره ده پيشين استقلال شانس بالاترى دارند.
به گزارش مهر، باشــگاه تراكتور تبريز پس از كش وقوس فراوان به 3
گزينه مدنظر خود براى مربيگرى در فصل آينده رقابت هاى ليگ برتر 
و ليگ قهرمانان آســيا رسيد. آنها مذاكرات اوليه خود با على كريمى، 
عليرضــا منصوريان و مهدى تارتار را آغاز كرده اند تا از بين آنها يك 

نفر را به عنوان گزينه نهايى معرفى كنند.
به نظر مى رسد على كريمى مرد شماره 8 سابق پرسپوليس و عليرضا 
منصوريان بازيكن شــماره ده پيشين استقلال از شانس بالاترى براى 
انتخــاب نهايى برخوردارند كه از بين اين 2 گزينه هم شــانس على 

كريمى بيشتر است.

احياى مجدد هيأت كبدى شهرستان ملاير 
 تلاش و پشــتكار، همدلــى و همفكرى و ارائــه طرح هاى نو و 
كارآمد با برنامه ريزى دقيق و اصولى لازمه احياى مجدد هيأت كبدى 

شهرستان ملاير است.
نخستين جلســه هم انديشى هيأت كبدى شهرســتان ملاير در اداره 

ورزش و جوانان برگزار شد.
هيأت كبدى شهرستان ملاير به رياست حسن غياثوند با هدف معرفى 
اعضــاى جديد، احياى مجدد اين هيأت با ارائه راهكارها و طرح هاى 
نو و كارآمد در دفتر رياست اداره ورزش و جوانان با حضور اعضا و 

پيشكسوتان اين رشته ورزشى تشكيل جلسه داد.
غياثوند ضمن قدردانى از تلاش ها و زحمات مســئول اداره ورزش و 
جوانان شهرستان ملاير اظهار كرد: همدلى و همفكرى به همراه تلاش 
و پشــتكار در ارائه راهكارها و طرح هــاى نو و كارآمد مطابق با علم 
روز ورزش و اجرايى كردن آنها در سطح شهرستان بار ديگر مى تواند 
ورزش كبدى را كه ســابقه درخشانى در شهرستان و استان دارد، احيا 

كند.
وى افزود: با توجه به شــرايط كنونى كه به جهت پيشگيرى از شيوع 
ويروس منحوس كرونا اماكن ورزشى سرپوشيده تعطيل است، نبايد 
بيكار نشست و دست روى دست گذاشت، بايد با ارائه برنامه ريزى هاى 
دقيق و اصولى نســبت به برگزارى كلاس ها و كارگاه هاى آموزشــى 
متناسب با علم روز ورزش براى ورزشكاران و مربيان و نيز برگزارى 
دوره هاى آموزشــى تئورى داورى و مربيگرى با دريافت مجوزهاى 
لازم و هماهنگى با اداره ورزش و جوانان شهرســتان و هيأت استان 
در فضاى مجازى و حقيقى اقدام كرد تا پس از گذشتن از اين دوران 
با علمى بالا و دستى پر آمادگى لازم براى فعاليتى دوباره و حضورى 

قدرتمند در مسابقات استانى و كشورى داشته باشيم .

ساكت الهامى 3 ماه محروم شد

 كميته انضباطى رأى ديدار تيم هاى اســتقلال و تراكتور، از سرى 
رقابت هاى جام حذفى فوتبال باشگاه هاى كشور را اعلام كرد.

ديدار تيم هاى اســتقلال و تراكتور از ســرى رقابت هاى جام حذفى 
فوتبال باشگاه هاى كشــور درحالى روز 13 شهريورماه در ورزشگاه 
امام رضا(ع) برگزار شــد كه از سوى ســاكت الهامى تخلفاتى مبنى 
بر بدرفتارى در قبال مقامات رســمى مســابقه از جمله داور، نماينده 

فدراسيون و ناظر ويژه مسابقه رخ داد.
بر اين اســاس، وى طبق ماده 55 مقــررات انضباطى به مدت 6 ماه 
از همراهى تيم خود محروم شــد (با توضيح اينكه 3 ماه آن به مدت 
يكسال تعليق مى گردد) و بايد 500 ميليون ريال جريمه نقدى پرداخت 

كند (اين رأى قابل تجديدنظر است).
*ساير آرا كميته انضباطى درباره اين بازى به شرح ذيل است:

باشگاه تراكتور به دليل سوءرفتار تيمى ناشى از دريافت 5 كارت زرد، 
به جريمه نقدى و پرداخت 20 ميليون ريال جريمه محكوم شــد. اين 

رأى قطعى است.
رضا اسدى، بازيكن تيم تراكتور به دليل اجرا نكردن دستورات صادره 
بــه پرداخت 50 ميليــون ريال جريمه نقدى محكوم شــد. اين رأى 
قطعى است. فرهاد مجيدى، سرمربى تيم فوتبال استقلال به دليل رفتار 
غيرورزشى به پرداخت 50 ميليون ريال جريمه نقدى محكوم شد. اين 

رأى قطعى است.
بهزاد غلامپور، مربــى دروازه بانان تيم اســتقلال به دليل اجرا نكردن 
دســتورات صادره بايد 50 ميليون ريــال جريمه نقدى پرداخت كند. 

اين رأى قطعى است.

ديدارهاى پلى اف  قرعه كشى شد
پاس در ديدار رفت ميهمان شد

 مراسم قرعه كشــى مرحله پلى آف ليگ دســته دوم باشگاه هاى 
كشور با حضور نمايندگان تيم هاى حاضر در اين مرحله و مسئولان 
برگزاركننده مسابقات دسته دوم در سازمان ليگ مسابقات فدراسيون 

فوتبال برگزار شد.
بر اين اســاس مسابقات پلى آف ليگ دســته 2 به شرح زير برگزار 

مى شود:
يكشنبه 30 شهريور 99

شهردارى آستارا ...................... پاس همدان ورزشگاه تختى انزلى
يكشنبه 6 مهر ماه 99

پاس همدان .......... شهردارى آستارا ورزشگاه حاجى بابايى همدان  

بازگشت كادر فنى پاس به ورزشگاه 
خاطره ها

 بدون ترديد خيلى از فوتبال دوســتان بازى هاى درخشــان احمد 
جمشــيديان و على قربانى ســتاره هاى وقت تيم ملوان بندرانزلى را 

به ياد دارند.
ــار  ــاس ب ــم پ ــى تي ــق كادر فن ــنا و موف ــى نام آش ــن 2 مرب حــالا اي
ديگــر بــه انزلــى ســفر مى كننــد تــا علاوه بــر هدايــت تيــم خــود، 
ــى در  ــپيد انزل ــوى س ــود را در ق ــرى خ ــرات دوران بازيگ خاط

ــد. ــى تداعــى كنن ورزشــگاه تخت
خاطراتــى بس شــيرين كه آغــاز موفقيت هاى بزرگ بــراى احمد 

جمشيديان و على قربانى بود.

چوبين عضو كميته داوران كشتى پهلوانى 
كشور شد

 مسعود چوبين داور بين المللى ملايرى عضو كميته داوران كشتى 
پهلوانى كشور انتخاب و معرفى شد.

طى حكمى از ســوى فدراســيون ورزش هاى زورخانه اى و كشتى 
پهلوانى كشــور، مســعود چوبين داور بين المللى ملاير به عضويت 

كميته داوران كشتى پهلوانى كشور درآمد.
ــتى  ــز كش ــى و ني ــتى آزاد و فرنگ ــام كش ــه ن ــن از داوران ب چوبي
ــى داورى  ــدرك بين الملل ــه داراى م ــت ك ــور اس ــى در كش پهلوان
و ســابقه درخشــانى در قضــاوت مســابقات ملــى و فراملــى 
ــوان باشــى كشــور، جــام  ــى، پهل ــوان تخت ــه جــام جهان پهل ازجمل
ــى  ــام بين الملل ــتان و ج ــور لهس ــكى كش ــت لازينس ــى پي بين الملل
ــه ثبــت رســانده  ــه خــود ب كنايــف كشــور قزاقســتان را در كارنام
ــا  ــور دني ــش از 11 كش ــته وى در بي ــال گذش ــت و در 30 س اس
ــيده  ــوش درخش ــود خ ــه خ ــاى عادلان ــا و داورى ه ــا قضاوت ه ب

اســت.

كلاس استاژ تكواندو در استان 
 هيأت تكواندو استان كلاس هاى استاژ برگزار مى كند.

با حضور مســئول كميته آموزش و پژوهش هيأت تكواندو اســتان 
همدان و كادر اجرايى آن، به برگزارى استاژهاى علم تمرين و پومسه 

در بخش زنان و مردان تصميم گرفته شد.
مجيد ديبافر مســئول كميته آموزش و پژوهش هيأت تكواندو استان 
همــدان و كادر اجرايى هيأت تصميم گرفتند تا در زمينه علم تمرين 

و پومسه استاژهايى را برگزار كنند.
ديبافر افزود: تكواندو يك علم اســت و تجربه و علم مكمل يكديگر 
هســتند؛ ما براى پرواز در تكواندو بايد از اين 2 بال اســتفاده كنيم. 
قطار تكواندو آكادميك شــده است و مربيان و داوران ما نبايد از اين 

قطار جا بماند.
ديبافر ادامه داد: تكواندو با آموزش توسعه پيدا مى كند و نقش كميته 

آموزش بايد جدى تر گرفته شود.

1

2

3

4

پيشخوان

آگهي حصر وراثت
آقــاى قوچعلــى زارعــى داراى شــماره شناســنامه 518 بــه شــرح دادخواســت بــه كلاســه 
111/9900305ح از ايــن حــوزه درخواســت گواهــى حصروراثــت نمــوده و چنيــن توضيــح 
داده كــه شــادروان وردعلــى زارعــى بــه شــماره شناســنامه 320 در تاريــخ 1397/11/09 
در اقامتــگاه دائمــى خــود بــدرود زندگــى گفتــه ورثــه حين الفــوت آن متوفــى منحصــر 
اســت بــه: 1-زريــن تــاج زارعــى داراى كــد ملــى 4031280688 و شــماره شناســنامه519 
ــى  ــد مل ــى داراى ك ــى زارع ــى، 2-قوچعل ــد متوف ــد 1338/09/06 فرزن ــخ تول و تاري
ــى،  ــد متوف ــد 1337/01/02 فرزن ــخ تول ــنامه518 و تاري ــماره شناس 4031280671 و ش
3-باغــده گل زارعــى داراى كــد ملــى 4031280841 و شــماره شناســنامه535 و تاريــخ 
ــى 4031281404  ــد مل ــى داراى ك ــاد زارع ــى، 4-فره ــد متوف ــد 1340/08/07 فرزن تول
ــت  ــى، 5-محب ــد متوف ــد 1338/03/13 فرزن ــخ تول ــنامه591 و تاري ــماره شناس و ش
ــد  ــخ تول ــنامه592 و تاري ــماره شناس ــى 4031281412 و ش ــد مل ــى داراى ك ــى زارع عل
1341/04/03 فرزنــد متوفــى، 6-ريحــان زارعــى داراى كــد ملــى 4031282427 و شــماره 
شناســنامه685 تاريــخ تولــد 1346/08/15 فرزنــد متوفــى. اينــك بــا انجــام تشــريفات 
ــي  ــر كس ــا ه ــد ت ــي مي نماي ــت آگه ــك نوب ــور را در ي ــت مزب ــي درخواس مقدمات
اعتراضــي دارد و يــا وصيتنامــه از متوفــي نــزد او باشــد از تاريــخ نشــر نخســتين آگهــي 

ظــرف يــك مــاه تقديــم دارد والا گواهــي صــادر خواهــد شــد. 
(م الف 186)
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الكس نورى، گزينه قطعى نيمكت استقلال
 از اســتقلال خبر مى رسد الكساندر نورى گزينه نخست اين باشگاه 

براى جايگزينى فرهاد مجيدى است.
پــس از كناره گيرى فرهاد مجيدى از ســرمربيگرى اســتقلال به دليل 
اختلاف هايى كه با احمد سعادتمند مديرعامل باشگاه پيدا كرد، مديران 
آبى پــوش در مصاحبه ها و اطلاعيه هاى مختلــف از مذاكره با آندره آ 
استراماچونى سرمربى ايتاليايى سخن گفتند و اينكه توافقات اوليه نيز با 

او براى بازگشت به نيمكت آبى ها انجام شده است.

سازمان ليگ و فدراسيون فوتبال با پافشارى روى منع حضور خارجى ها 
با حضور اســتراماچونى روى نيمكت آبى هــا مخالفت كردند و عملا 

بازگشت استراماچونى منتفى شد.
در چنين شرايطى اســتقلالى ها با هدايت نامجومطلق راهى بازى هاى 
آســيايى شدند، حالا هواداران اســتقلال همچنان اميدوارند كه مديران 

باشگاه به وعده شان عمل كنند و استراماچونى را برگردانند. 
گفته مى شود گزينه قطعى استقلال درحال حاضر الكساندر نورى مربى 
ايرانى- آلمانى است كه در ماه هاى گذشته هدايت هيچ تيمى را برعهده 
نداشته است. حالا شنيده مى شــود كه مديران استقلال به دنبال آوردن 

ســرمربى سابق وردربرمن به ايران هستند تا نه تنها از فشارهاى موجود 
خارج شوند بلكه يك مربى نامدار را روى نيمكت تيم شان بنشانند.

از طرف ديگر با توجه به اينكه نورى پدرى ايرانى دارد، شــامل قانون 
منع حضور خارجى ها نمى شــود. گفته مى شود مســئولان استقلال با 
سازمان ليگ در اين باره مشورت كردند و درصورتى كه با الكس نورى 
به تفاهم برســند، او مشــكل قانونى براى حضور روى نيمكت آبى ها 

نخواهد داشت.
بايــد منتظر ماند و ديد در روزهاى آينده چه اتفاقاتى در اســتقلال رخ 

مى دهد و درنهايت مديران باشگاه چه تصميمى خواهند گرفت.

«خليل زاده» بهترين 
بازيكن ديدار پرسپوليس 

و التعاون شد
 مدافع گلزن تيم فوتبال پرســپوليس 
به عنوان بهترين بازيكن ديدار برابر التعاون 

عربستان انتخاب شد.
از هفته سوم مرحله گروهى ليگ قهرمانان 
آسيا كه به صورت متمركز در دوحه قطر 
پيگرى مى شــود، پرســپوليس از گروه 
سوم برابر التعاون به برترى يك بر صفر 
دست يافت.«شجاع خليل زاده» در دقيقه 
83 تك گل ارزشــمند اين ديدار را براى 

پرسپوليس به ارمغان آورد.
ايــن مدافــع در پايان از ســوى كميته 
برگزارى، به عنوان بهترين بازيكن زمين 
انتخاب شد و جايز ويژه را دريافت كرد.

AFC از استقلالى ها 
تست كرونا مى گيرد

 كنفدراسيون فوتبال آسيا از مجموعه 
تيم فوتبال استقلال تست كرونا مى گيرد.

باشگاه استقلال اعلام كرد كه از مجموعه 
تيم فوتبال استقلال توسط  AFC تست 

كرونا گرفته مى شود.
تيم فوتبال براى برگزارى مسابقات ليگ 
قهرمانان آسيا به دوحه سفر كرده است و 
به خاطر انصراف الوحده امارات، 2 بازى 
نخست استقلال مقابل اين تيم اماراتى لغو 

شده است.

فولادى ها در انتظار 
جدايى حسينى
 از استقلال

 باشگاه فولاد به حســينى پيغام داده  
است كه خواهان وى هستند

جواد نكونام ســرمربى فولاد خوزستان 
براى حضور پرقدرت تيمش در ليگ برتر 
و ليگ قهرمانان آسيا، در صدد جذب يك 
درحال حاضر  است.  باكيفيت  دروازه بان 
سيدحسين حســينى دروازه بان استقلال 
در تيررس باشــگاه فولاد و نكونام قرار 
دارد و فولادى هــا در انتظــار تصميــم 
حسينى براى جدايى از استقلال هستند. 
بــا توجه به حضور رشــيد مظاهرى در 
استقلال خبرهايى درباره احتمال جدايى 
حسينى از جمع آبى پوشان مطرح شده، 
اما حســينى هنوز واكنشى به اين موضع 

نشان نداده است.

درخشش امپراتور ايرانى 
در سوپرليگ چين

 تيم شى جياژوانگ چين با سرمربيگرى 
«افشــين قطبى» در رده سوم سوپرليگ 
چين قــرار دارد و عملكرد فوق العاده اى 

داشته است.
به گزارش ايرنا، تيم فوتبال شى جياژوانگ 
اوربرايت چين با ســرمربيگرى «افشين 
قطبى» موفق شد به سوپرليگ چين صعود 
كند و حالا اين تــازه صعود كرده موفق 
شــده در ده بازى ابتدايى خود 4 برد، 4 
مساوى و 2 باخت را به دست بياورد و با 

16 امتياز در رده سوم قرار بگيرد. 

كارت پرسنلى به نام رضا مرادى، نام پدر:قربانعلى، با شماره ملى 
4031079354 و به شماره پرسنلى 78490547  مربوط به اداره 
آموزش و پرورش كبودراهنگ مفقود گرديده و از درجه اعتبار 

ساقط مى باشد.

كارت دانشجويى به نام سيده فاطمه كشفى، نام پدر:سيد 
اباصالح، با شماره ملى 0371536359 و به شماره دانشجويى 

9512358037 رشته مهندسى كامپيوتر از دانشگاه بوعلى سينا 
مفقود گرديده و از درجه اعتبار ساقط مى باشد.

كارت دانشجويى به نام نيره يعقوبى، نام پدر: مجيد، با شماره 
ملى 2680264843 و به شماره دانشجويى 9512119123 

رشته فيزيك از دانشگاه بوعلى سينا مفقود گرديده و از درجه 
باشد. مى  ساقط  اعتبار 

كارت دانشجويى به نام محمدرضا نعمتى، نام پدر: يداله، با شماره 
ملى 4311150717 و به شماره دانشجويى 9512105038 رشته 

شيمى كاربردى از دانشگاه بوعلى سينا مفقود گرديده و از درجه 
اعتبار ساقط مى باشد.

سليمان رحيمى»
 ســرانجام پس از كش وقوس فــراوان و 
تعطيلــى چند ماهــه مســابقات فوتبال ليگ 
قهرمانان آسيا به دليل شيوع ويروس كرونا، اين 
رقابت ها پس از 6 ماه از سر گرفته شد و 16 تيم 
حاضر در مرحله مقدماتى غرب آسيا در كشور 

قطر به ديدار هم رفتند.
اين رقابت هــا كه تنها پــس از انجام 2 هفته 
از مســابقات به تعويق افتاد و حــالا با انجام 
آخرين بازى هاى دور رفت به نيمه  راه رسيد و 
نمايندگان كشورمان با ناكامى در اين رقابت ها 

نتوانستند از اعتبار فوتبال كشورمان دفاع كنند.
در دور سوم اين رقابت ها نمايندگان كشورمان 
صاحب 2 شكســت و يك پيروزى شدند و 

كشورمان هفته تلخى را سپرى كرد.
در اين رقابت ها تنها تيم پرسپوليس آبرودارى 
كرد و با ارائه يك بازى منطقى در مقابل التعاون 
نماينده عربستان به پيروزى رسيد تا اميدهاى 

خود را براى صعود افزايش دهد.
در گروه نخســت اين رقابت ها و در جايى كه 
اســتقلال نماينده كشورمان است، تيم الوحده 
امارات به دليل مبتلا شــدن چنــد بازيكن از 
رقابت ها كنار كشــيده و اين گــروه با 3 تيم 
مســابقات خــود را دنبال خواهنــد كرد. تيم 
الوحده حريف استقلال بود كه با كنار كشيدن 
اين تيم استقلال تا يكشنبه آينده بازى ندارد در 
اين گروه تيم الاهلى عربستان با غلبه بر الشرطه 
عراق 6 امتيازى شد و به تنهايى در صدر جدول 
قرار گرفت و تيم هاى استقلال ايران و الشرطه 
عراق نيز بــا يك امتياز در رده هاى بعدى قرار 
دارند. در ادامه اين رقابت ها نيز الاهلى عربستان 
امــروز مجدداً مقابل الشــرطه قرار مى گيرد و 
پيــروزى در اين بازى حكم صعــود نماينده 
عربستان را تضمين مى كند و استقلال ايران با 
فراغ بال مى تواند يكشنبه هفته آينده با غلبه بر 
نماينده عراق به دور حذفى مسابقات راه پيدا 
كند، در ميان تيم هاى ايرانى استقلال بيشترين 

شانس را براى صعود دارد.
در گــروه دوم تيم شــهر خــودرو با هدايت 
مهدى رحمتى، ســومين شكست خود را در 
اين رقابت هــا تجربه كرد تا عملاً نخســتين 
تيم ايرانى حذف شــده در اين مسابقات باشد. 
شهر خودرو به رغم بازى قابل قبول مقابل تيم 
الشباب اماراتى تن به شكست يك بر صفر داد 
و اميدهايش براى صعود بســيار كمرنگ شد. 
در اين گروه تيم الاهلال عربســتان با غلبه بر 
پاختاكور ازبكســتان صدرنشين شد. در گروه 
دوم الهلال با 9 امتياز بخت اول صعود اســت 
و پاختاكور ازبكســتان با 6 امتياز دوم اســت. 
الشــباب نيز 3 امتيازى اســت. در اين گروه 
امشــب الهلال مقابل پاختاكور قرار مى گيرد و 

شهرخودرو به مصاف الشباب مى رود.
در گروه سوم تيم پرسپوليس ناكامى نمايندگان 
كشــورمان را جبران كرد و با تك گل شجاع 
خليل زاده مقابل تيم التعاون عربســتان به يك 
پيروزى شــيرين دســت يافت تا با اميدوارى 
بيشتر رقابت ها را دنبال كند. تيم پرسپوليس كه 
در اين بازى از بازيكنان جديد خود سود مى برد 
نســبت به حريف تيم برتر ميدان بود. اين تيم 
در دور برگشــت بار ديگر روز جمعه بايستى 
مقابل تيــم التعاون قرار بگيرد و براى آنكه راه 
صعود خود را هموار كند در اين بازى محكوم 

به پيروزى است.
الدحيل قطر نيز 2 بر يك مقابل شارجه امارات 

به برترى رسيد.
 در پايان دور ســوم تيم التعاون والدحيل با 6
امتياز صدرنشين هستند و پرسپوليس با 3 امتياز 

چشم به ديدارهاى دور برگشت دارد.
اما در گروه چهارم ايــن رقابت ها تيم فوتبال 
سپاهان اصفهان كه با امير قلعه نوعى يك برد و 
يك باخت را در كارنامه داشت با هدايت محرم 
نويدكيا آغاز نااميدكننده اى داشــت و با 2 گل 

مغلوب النصر عربستان شد.
2 تيم السد قطر و العين امارات نيز به تساوى پر 

گل 3 بر3 رسيدند در پايان دور سوم اين گروه 
النصر عربستان با 7 امتياز يكه تاز جدول است و 
السد با 6 امتياز در جاى دوم قرار دارد، سپاهان 
ايران نيز با 3 امتياز اميد به دور برگشــت دارد؛ 
ازبكستان نيز به تســاوى رسيدند و كار براى 
سپاهان سخت شد، تيم اصفهانى روز جمعه در 
اين بازى برگشت بايد مجدداً مقابل تيم النصر 

عربستان قرار بگيرد.
 با نگاهى به جــداول 4گانه ليگ قهرمانان در 
قطر متوجه مى شــويم كه تيم هاى ايرانى براى 
صعود به مرحله حذفى كار سختى را پيش رو 
دارند و بازى هاى باقيمانده سرنوشــت 2 تيم 

صعودكننده را مشخص خواهد كرد.
در گروه نخســت الاهلى عربستان با 6 امتياز 
صدرنشين است و استقلال و الشرطه نيز با يك 
امتياز چشــم به ديدارهاى رودررو با يكديگر 

دارند.
در گروه دوم الهلال عربستان با 9 امتياز بخت 
نخست صعود است و پاختاكور با 6 امتياز دوم 
اســت و تيم الشباب الاهلى امارات با 3 امتياز 
چشم به ديدارهاى دور برگشت دوخته است.

تيم شهر خودرو نماينده كشورمان در اين گروه 
با 3 شكست متوالى بختى براى صعود ندارد.

در گروه ســوم التعاون به رغم شكست مقابل 
پرسپوليس به همراه الدحيل 6 امتيازى هستند 
و پرســپوليس نيز با 3 امتياز اميدوار به صعود 

است.
 و سرانجام در گروه چهارم النصر با 7 و السد 
با 5 امتياز پيشتاز جدول هستند و سپاهان با 3
امتياز در جايگاه سوم چشم به ديدارهاى دور 

برگشت دارد.
ســپاهان و پرســپوليس جمعه شب بار ديگر 

مقابل النصر و التعاون قرار مى گيرند.
ديگــر ديدارهــاى باقيمانده ليــگ قهرمانان 
روزهاى يكشــنبه و پنجشنبه هفته آينده انجام 
خواهد شد تا سرنوشت 8 تيم صعودكننده به 

مرحله حذفى ليگ قهرمانان معلوم شود.

واكنش 
سرمربى پاس 
به رأى كميته اخلاق
 سرمربى تيم فوتبال پاس همدان به رأى 
كميته اخلاق در مورد نتايج ليگ دســت 2

كشور واكنش نشان داد.
احمد جمشــيديان درباره اعلام رأى كميته 
اخــلاق پيرامون اتفاقات و حواشــى ديدار 
چوكا و شــهردارى بندرعباس، اظهار كرد: 
به هرحال چيــزى كه اتفاق افتــاد را همه 
ديدند و اينكه چه كســى و در چه شرايطى 
تصميم گيرى كند، مهم است. فكر نمى كنم 
هيچ پرونده اى در تاريخ فوتبال ايران اين طور 

بوده باشــد. 25 روز طول كشــيد تا رأى را 
بدهند و اگر مسأله اى نبود بايد خيلى زودتر 

اعلام مى كردند.
وى افزود: حــالا ليگ ما وارد ماه چهاردهم 
مى شود. ما مســابقات را از ابتداى شهريور 
پارسال آغاز كرديم و قرار است 6 مهر امسال 
تمام شود. 14 ماه شرايط سختى را براى همه 
تيم ها به وجود مى آورد. من به فدراســيون 
فوتبال حق مى دهم. آنها درگيرى هاى زيادى 
مانند پرونده ويلموتس و موضوع اساس نامه 
دارند. ضمن اينكه فدراســيون با سرپرست 
اداره مى شــود و آنقدر مشكلات دارد كه در 
مســائل ديگر آن طور كه بايد وارد نشود. ما 
فقط گفتيم به برخى مسائل رسيدگى كنند. 
اصــلا كارى به نام تيم هــا نداريم و به دنبال 

حقانيت بوديم. در اينكه صعود به ليگ دسته 
يك حق چوكاى تالش است، شكى نيست. 
اين تيم در بيشتر هفته هاى ليگ صدر جدول 
بوده و من به مردم تالش تبريك مى گويم. اين 

صعود مبارك شان باشد.
جمشــيديان درباره مســابقه پلى آف پاس 
همدان مقابل شــهردارى آستارا عنوان كرد: 
فوتبال همدان يك حسرت چند ساله داشته 
و تيم پاس هم همواره با توجه به شــكل و 
شمايل انتقالش مورد انتقاد بوده است. روزى 
كه ما آمديم، پاس به ليگ 3 سقوط كرده بود 
و عملا داشــت از صفحه فوتبال ايران پاك 
مى شد اما با همتى كه در استان به وجود آمد 
و همچنين همت بازيكنان و هواداران شرايط 
طورى رقم خورد كه اين تيم در آستانه زنده 

شدن دوباره است. سرمربى پاس همدان ادامه 
داد:  ايــن اتفاق مى تواند بــراى فوتبال ايران 
خوشايند باشد. پاس هر چند ورژن ضعيف تر 
باشــد، ولو اينكه در همدان باشــد و نه در 
تهران، همين كه زنده باشــد و نفس بكشد 
مهم است. اينكه قهرمان آسيا هنوز در فوتبال 
ايران رنگ و بويى داشته باشد اهميت دارد. 
كيفيت و شرايط تيم مان خوب است و مطمئنا 
مى توانيم بازى خوبى انجام دهيم. ضمن اينكه 
شهردارى آستارا هم تيمى باكيفيت و قدرتمند 
است و در خانه نتايج خوبى گرفته، به نظرم 
هر 2 تيم شانسى برابر دارند. هدف و تلاش 
ما اين است كه پاس به خاطر تمام خاطراتى 
كه در فوتبال ايران داشــته، مجددا در سطح 

يك فوتبال كشور ديده شود.

پرسپوليس در ليگ قهرمانى آبرودارى كرد

شانس كم نمايندگان كشور 
براى صعود
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باباطاهر

مديركل دفتر مناطق نمونه گردشگرى خبر داد
ارائه پيشنهادهاى ميراث فرهنگى براى 

درج در لايحه اصلاح قانون ماليات
 وزارت ميراث فرهنگى پيشنهادهاى خود را به دبيرخانه 
كميسيون اقتصادى هيأت دولت براى درج در لايحه اصلاح 

قانون ماليات ها مستقيم ارائه كرد.
به گزارش مهر، عليرضــا ارجمندى مديركل دفتر مناطق 
نمونه گردشگرى وزارت ميراث فرهنگى با تأكيد بر لزوم 
حمايت از توليدات صنايع دســتى و توســعه گردشگرى 
كــه از دغدغه هاى مهم ايــن وزارتخانه اســت، گفت: 
«اين لايحه در كميســيون اقتصادى هيأت دولت بررسى 

مى شود.»

وى افزود: «مواد لايحه اصلاح قانون ماليات هاى مســتقيم 
به منظــور حفظ و نگهــدارى از آثــار تاريخى فرهنگى و 
كمك به مالكان بخــش خصوصى براى احيا و مرمت آثار 
و همچنين حمايت از رشــد و توسعه صنعت گردشگرى، 
ترويج صنايع دســتى، فرش دســتبافت و هنرهاى ســنتى 
بومى و اصيل در دســتور كار كميســيون اقتصادى هيأت 
دولت قــرار دارد.»مديركل دفتر مناطق نمونه گردشــگرى 
معاونت سرمايه گذارى و امور مجلس تصريح كرد: «پس از 
بررســى هاى تخصصى و تصويب مواد لايحه در كميسيون 
اقتصادى هيأت دولت به مجلس شــوراى اسلامى ارسال و 
پس از تصويب نهايى در مجلس به منظور اجراى مواد آن به 

دولت و ساير مراكز ذى ربط ابلاغ مى شود.»
و  گردشــگرى  ميراث فرهنگــى،  «وزارت  افــزود:  وى  

صنايع دستى پيشنهادهايى از جمله ابقاى معافيت مالياتى در 
حوزه هاى ســاخت و بهره بردارى از تأسيسات گردشگرى، 
حوزه توليدات صنايع دســتى و لحاظ كردن معافيت مالياتى 
در هر نوع نقل و انتقال قطعــى املاك و حق واگذارى آثار 
تاريخى فرهنگى، اجاره آثار تاريخى فرهنگى، حقوق دريافتى 
كارگران شــاغل در حوزه صنايع دســتى، فرش دستبافت و 
هنرهاى سنتى را ارائه كرده است.» وى گفت: «استمرار ماده 
142 قانون ماليات هاى مستقيم مى تواند به عنوان اهرم انگيزشى 
مانند كشورهاى چين و هند براى جلب و جذب افراد جامعه 
به منظور فعاليت و اشتغال در توليد صنايع دستى عمل كند، اين 
امر نه تنها زمينه ساز رشد مطلوب اشتغال در توليد صنايع دستى 
مى شــود بلكه با توسعه و رونق توليد موجب افزايش درآمد 

ناخالص ملى و ارزآورى كشور خواهد شد.»

نبود كتابخانه تخصصى ادبى 
براى استفاده شاعران

 نبود امكاناتى مثل كتابخانه تخصصى ادبى براى 
استفاده شاعران به ويژه شاعران جوان و كم تجربه از 

مشكلات اعضاى انجمن هاى ادبى شهرستان است.
مســئول انجمن ادبى فرهنگ و معراج شهرســتان 
ملايــر گفت: تاريخچه انجمن هاى ادبى در ملاير به 
دوران پيش از انقــلاب برمى گردد، با عنوان انجمن 
ادبى قهرمان كه به افتخــار ميرزا قهرمان پاك بين از 
شــعراى زمان پهلوى اول نامگذارى شد و اشعار او 
به صورت يك مجموعه شعر در سال 72 جمع آورى 

و چاپ شد.

طاهرنيا، با بيان اينكه نخستين انجمن ادبى ملاير در 
سال 70 تأسيس شد، افزود: اين انجمن با نام انجمن 
ادبى شهريار با كمك مجموعه اى از شعراى برجسته 
ملايرى تأسيس شد و بعدها انجمن هاى ادبى ديگرى 

با نام هاى معراج، فرهنگ و صرير راه اندازى شدند.
اين شاعر برجسته ملايرى به برگزارى نشست هاى 
ادبى و كارگاه هاى آموزشى اشاره كرد و گفت: طى 
اين ســال ها بيش از 30 جلد كتاب توســط شعرا و 
نويســندگان ملايرى به چاپ رسيده و بيش از صد 
عصر شعر در سطح استان و نيز در سطح شهرستان 
برگزار شده البته با توجه به شيوع كرونا چند ماهى 
است كه نشست هاى انجمن به صورت مجازى ادامه 

مى يابد.

وى به مشكلات عديده شاعران اشاره و تصريح كرد: 
تنها انگيزه هنرمندان بــراى ورود به عرصه هنرى، 
عشق اســت، امروز به دليل مشــكلات مالى امكان 
چاپ آثار خود را نداريم، نبود امكاناتى مثل كتابخانه 
تخصصى ادبى براى استفاده شاعران به ويژه شاعران 
جــوان و كم تجربه هم از ديگر مشــكلات اعضاى 
انجمن هاى ادبى شهرســتان است؛ بنابراين انتظار ما 
از مسئولان فرهنگى هنرى شهرستان به ويژه ارشاد، 

حمايت مالى و فرهنگى است.
طاهرنيا در پايان تأكيد كرد: ما به دنبال جذب شاعران 
جــوان و برگزارى كارگاه ها و دوره هاى آموزشــى 
براى آنها هستيم كه اين مهم مستلزم حمايت مالى و 

فرهنگى مسئولان شهرستان است.

 متولى گردشــگرى در دولت ســال گذشــته 
دســتخوش تغيير ساختار ســازمانى شد، به طورى 
كــه از نظر ســاختارى ســازمان گردشــگرى به 
وزارت گردشگرى تغيير كرد. حالا پس از يكسال 
نمايندگان بخش  خصوصى در بازار گردشگرى از 

دغدغه هاى خود در اين حوزه سخن مى گويند.
بيــش از يكســال از وزارتخانه شــدن ســازمان 
ميراث فرهنگى، صنايع دستى و گردشگرى مى گذرد 
و اكنــون برخى از فعــالان بخش خصوصى عنوان 
مى كنند كه نيازى به گســترده شدن بيشتر دولت و 
وزارتخانه شدن سازمان ميراث فرهنگى نبود چون 
تاكنون، تحولى در بازار گردشگرى تحت تأثير اين 
تغيير ســاختارى رخ نداده است. از همين رو پس 
از يكســال با اين تغيير،  اقدام لازم براى ســهولت 
كارها در بازارگردشگرى تاكنون انجام نشده است. 
از سوى ديگر برخى از فعالان بخش خصوصى در 
اين بازار معتقدند كه با شــكل گيرى وزارتخانه در 
اين حوزه شــرايط براى گام هاى مثبت تا حدودى 

بهتر شد.
 حرمت ا... رفيعى رئيس هيأت مديره انجمن صنفى 
دفاتر خدمات مسافرت هوايى و جهانگردى ايران 
بــه برخى رســانه ها گفت: «پيش از تغيير شــكل 
سازمان ميراث فرهنگى، صنايع دستى و گردشگرى 
بــه وزارتخانه مخالفت خــود را اعلام كرده بودم؛ 
زيرا با افــزودن به تعداد وزارتخانه ها در كشــور 
مطابق تجربه هاى پيشــين،  كيفيت تصميمات تنزل 
پيدا مى كند و معمولا در چنين شرايطى فعالان بازار 
امتياز خاصى از چنيــن امرى دريافت نمى كنند. با 
تشــكيل وزارت ميراث فرهنگى، صنايع دســتى و 
گردشــگرى بودجه اى براى آن در نظر گرفته شد 
كه قرار بود به شكل تســهيلات در اختيار فعالان 
اين حــوزه قرار گيرد كه تاكنــون اين امر اجرايى 

نشده است.
وى افزود: «با توجه به اينكه اساســا بايد دولت ها 
كوچك تر شــوند، اگــر وزارتخانه اى در كشــور 
تشكيل مى شود بايد در دوران سازمان بودن و پيش 
از وزارتخانه شــدن در حيطــه كارى خود داراى 
ســابقه عملكردى قابل توجهى باشد. اين درحالى 
اســت كه در حوزه گردشــگرى، صنايع دستى و 
ميــراث فرهنگى بيشــتر فعاليت هــاى مربوطه را 
بخش خصوصــى به عهده داشــته و در گذشــته 
چشــم  به  بيشــتر  بخش خصوصى  فعاليت هــاى 
مى خــورد؛ زيرا مجــرى اغلب طرح هــا در بازار 

گردشگرى بخش خصوصى است. 
بــا اين حال تاكنــون ســازمان ميــراث فرهنگى 
با وزارتخانه شــدن نتوانســته اســت كمك هاى 
قابل قبولى بــه بخش خصوصى فعال در حوزه هاى 
مختلــف اين بــازار ارائه كند و ايــن درصورتى 
اســت كــه در دوران فعاليت به عنوان ســازمان، 
كه  تاكنون  داشــت.  رضايت بخش ترى  عملكــرد 
يك ســال از اين امر مى گــذرد در امور مربوط به 
بازار گردشــگرى نظمى ايجاد نشده و تصميمات 
سليقه اى گاهى به جاى تصميمات كاملا كارشناسى 
ديده شده اســت. به طور مثال دولت به جاى اينكه 
درحال حاضر كــه در پيك دوم موج اول شــيوع 

ويــروس كرونا قرار داريم، به دنبال راهكارى براى 
رونق بخشيدن به بازار گردشگرى باشد به موضوع 
جذب گردشــگر خارجى پرداخته است. در دنيا، 
توريســتى فعلا وجود ندارد كه ما بخواهيم سهمى 
از آن داشــته باشيم! درحال حاضر شرايط اقتصادى 
بخش خصوصى فعال در بازار گردشــگرى به علت 
نبود درآمد، بسيار وخيم است و از عايدى گذشته 
خود زيان وارد شده به كسب وكار خود را پرداخت 
مى  كننــد و در واقع فعالان اين حوزه ورشكســته 
شــده اند. همچنين به دليل اينكــه دولت راهكارى 
براى برطرف كردن اين امر در نظر نگرفته اســت، 
پرسنل تعديلى از دفاتر خدمات مسافرتى نيز سربار 
دولت شــده اند.» با اين حال جمشــيد حمزه زاده 
رئيس جامعه هتلــداران ايران بــه «دنياى اقتصاد» 
گفت: «وزارتخانه شدن ســازمان ميراث فرهنگى، 
صنايع دســتى و گردشــگرى از 2 منظــر «ارتقاى 
ســاختارى و تفويض اختيارات» براى كشور مفيد 
بوده است. در گذشته بخش خصوصى براى برطرف 
كردن مشكلات خود به نمايندگان مجلس شوراى 
اسلامى مراجعه مى كردند كه با وزارتخانه شدن آن 
سازمان، بخش خصوصى توانسته به طور مستقيم با 
وزارتخانه ارتباط برقرار كرده و مشــكلات حيطه 

كارى خود را برطرف كنند.»
على اكبر عبدالملكى رئيس كميســيون گردشگرى 
اتاق ايران هم عنوان كرد: پيش از شــيوع ويروس 
كرونا و با وزارتخانه شدن سازمان ميراث فرهنگى 
اين ارگان درخصوص بازار گردشــگرى گام هاى 
مؤثر قابل توجهى برداشت؛ زيرا اختيارات اين نهاد 
در دوران ســازمان بودن كمتــر از يك وزارتخانه 
بوده است. اما با شيوع ويروس كوويد-  19 صنعت 
گردشــگرى در جهان آســيب ديد كــه بازارهاى 
مرتبط با گردشــگرى در ايران نيز شــامل آسيب 
شدند. درحال حاضر نيز خواستار تشكيل كميسيون 
گردشگرى در مجلس هستيم تا به بازار گردشگرى 
در دولــت نيز جايگاه ويژه اى دهيم. شــكل گيرى 
چنين كميســيونى در مجلس شــوراى اســلامى 
مى توانــد موجب شــود تا فعاليت هــاى بهتر و با 
قدرت بيشترى در اين حوزه داشته باشيم. همچنين 
مى توانيــم از اعتباراتى كه براى بازار گردشــگرى 
در مجلــس در نظر مى گيرند دفــاع كنيم و بودجه 

گردشگرى را 5 تا 6 برابر افزايش دهيم.
نورآقايى نايب رئيس انجمن هاى صنفى راهنمايان 
گردشگرى نيز به «دنياى اقتصاد» گفت: «به عنوان 
يكى از فعالان بخش خصوصى با گسترش دولت 
سازمان ميراث فرهنگى، صنايع دستى و  و تبديل 
گردشــگرى به وزارتخانه از ابتدا مخالف بودم. 
درحال حاضر كه يكســال از وزارتخانه شدن اين 
ســازمان مى گذرد در رونــد كارى و حمايتى از 
فعالان بخش خصوصــى اين حوزه تغييرى ايجاد 
نشده اســت. به نظر مى رسد وزارتخانه شدن اين 
سازمان بيشتر به علت مســائلى خارج از حوزه 
تخصصى بازار گردشگرى بوده و به همين دليل 
اســت كه اين كار گام هاى مؤثرى در راســتاى 
نداشته  تاكنون  گردشــگرى  بازار  عملكرد  بهبود 

است.»

آژانس هاى گردشگرى تا 2021
 مسافر خارجى ندارند

 مديران آژانس هاى مســافرتى مى گويند حتم دارند تا اواسط سال 
2021 هيچ مســافر خارجى نخواهند داشــت چــون معمولاً تورهاى 

ورودى از يك سال تا 6 ماه پيش برنامه ريزى و خريدارى مى شود.
شــيوع ويروس كرونا خيلى از كسب و كارهاى گردشگرى را معلق و 
يا تعطيل كرد از جمله ســفر و گردشــگرى در بين كشورها؛ با وجود 
اين، سازمان جهانى گردشــگرى مى گويد كه پس از پذيرفتن حضور 
اين ويروس در زندگى بشــر بايد بتوانيم در كنار آن سفر ايمن داشته 
باشيم. برخى از كشورها مرزهاى خود را به روى گردشگران برخى از 
همســايه هاى خود با رعايت سختگيرى هاى درست باز كرده اند چون 
اقتصاد كشورشــان بر پايه گردشگرى شــكل گرفته بوده و مى بايست 
آن را فعــال مى كردند. امــا در ايران هنوز اين اتفاق نيفتاده اســت و 
هنوز مرزها براى ورود گردشــگران باز نيست. به همين دليل فعالان 
گردشــگرى در حوزه ورودى هنوز نمى دانند تكليف شان حتى براى 

چند ماه آينده چيست.
چون بســيارى از آنهــا بايد از هم اكنون براى جذب گردشــگر اقدام 
كنند. اما اكنون 3 مشــكل پيش روى آنهاســت. يكى اينكه حتى اگر 
گردشگرى درخواست سفر به ايران را داشته باشد، مرزهاى كشور به 
روى خارجى ها باز نيســت دوم اينكه بسيارى از گردشگران خارجى 
براى سفرهاى خود از ماه ها پيش برنامه ريزى مى كنند اما به دليل شيوع 
ويروس، اين برنامه ريزى درحال حاضر امكان پذير نيســت. سوم اينكه 
شرايط ســفر تغيير كرده و بايد بســته هاى جديد سفر با شرايط ويژه 
دوبــاره تهيه و براى آن تبليغ شــود، اقدامى كه هنوز براى ايران انجام 

نشده است.
حامــد حقيقى مدير يكى از آژانس هاى مســافرتى كه در حوزه ورود 
گردشــگر به كشــور فعاليت مى كند بــه خبرنگار مهــر گفت: براى 
شــهريورماه 5 گروه كوچك از گردشــگران اســپانيايى و كانادايى و 
فرانســوى داشتيم كه مى خواســتند به ايران بيايند اما چون فعلاً ايران 
به گردشــگران خارجى ورودى ويزا نمى دهد اين سفرها نيز لغو شد. 
متأســفانه اكنون آژانس هاى مســافرتى هيچ اقدامــى نمى توانند براى 
برنامه ريزى ســفر در ماه هاى آينده داشــته باشــند ما معمولاً از حالا 
براى بهار ســال آينده بايد تبليغ مى كرديم و برنامه ريزى ها براى ورود 
گردشــگران خارجى را انجام مى داديم اما هيچ اتفاقى نيفتاده اســت. 
گردشــگران خارجى از يك سال پيش يا حداقل از 6 ماه گذشته براى 
سفرشــان به يك كشور خارجى برنامه ريزى مى كنند و مى دانند كه در 
تعطيلات ژانويه و يــا تعطيلات ديگر به كجا مى خواهند بروند ما هم 
مى دانيم كه چه ماهى ميزبان كدام گردشگران هستيم اما اكنون حداقل 
مى دانيم كه تا 1400 مسافرى نداريم. ژانويه هم حتماً مسافر نخواهيم 

داشت.
عباس اسماعيلى نيز از آژانس داران قديمى است كه به مى گويد: وقتى 
هنوز نمى دانيم كه چطور قرار اســت با ويــروس زندگى كنيم چطور 
براى ســفر گردشــگران برنامه ريزى كنيم؛ اگرچه كشورهاى خارجى 
بــراى زندگى با ويروس برنامه ريزى كرده اند ولى ما هنوز اين اقدام را 
انجام نداده ايم؛ اگر بدانيم كه چطور بايد با ويروس سفر كنيم مى دانيم 

كه چطور گردشگران را هم به ايران بياوريم.
وى ادامه مى دهد: زمانى به دليل گرانى دلار و عوارض خروج از كشور، 
تنها آژانس دارانى كه مسافر از ايران خارج مى كردند دچار ضرر شدند، 
حالا ما كه در حوزه ورودى كار مى كنيم متضرر شــديم چون كسب و 
كار مــا تنها با گردش خارجى ها در ايران مى چرخيد اما اكنون اين راه 
هم بسته شده است. درحالى كه فعالان گردشگرى بين المللى مى گويند 
كه بايد بتوانيم اين ســفرهاى بين المللــى را مديريت كنيم. ما از حالا 
مى دانيم كه ژانويه 2021 هيچ مســافرى نداريم، حداقل بهار و تابستان 
سال 1400 نيز هيچ مسافرى نخواهيم داشت يعنى در واقع ما يك سال 
ديگر هم بيكار هستيم حتى اگر پايان همين امسال مشكل ويروس حل 
شــود. مسافران ما يك روزه تصميم به سفر نمى گيرند. همان موقع هم 
كه مرزها باز بود سفر به ايران اولويت پايانى گردشگران خارجى بود، 
اكنون حتى اگر همه مرزها باز شــود باز هم سفر به ايران در اولويت 
آخر هســت. به ويژه اينكه خبرهاى شيوع بى رويه ويروس در ايران به 

خبرهاى بد از كشورمان اضافه كرده است.
زهــرا ميرى نيــز از فعالان حوزه ورود گردشــگران خارجى به ايران 
اســت كه تبليغ مثبت درباره ايران را امرى واجب مى داند و مى گويد: 
مــا بايد بتوانيم تبليغ خوب براى كشــورمان را دوباره آغاز كنيم. بايد 
گردشگران خارجى بدانند كه ايران هم درحال مبارزه با ويروس است 
و پروتكل هاى بهداشتى در مســير گردشگران خارجى بيشتر رعايت 
مى شــود ولى ما مثل هميشــه در اين زمينه هم كم كارى كرده ايم. اين 
اتفاقات موجب مى شــود تا وقتى مرزها باز شــد گردشــگران هنوز 
بــراى ورود به ايران ترديد كنند. من هم مانند بســيارى از آژانس هاى 
مســافرتى، دفتر خودم را تعطيل كرده ام و تنهــا به برخى از كارمندان 
گفته ام موضوع لغو سفرها را پيگيرى كنند و يا گاهى ايميلى را جواب 

بدهند.

■ دوبيتى باباطاهر 
مژه بر هم زنم خونابه ريجه دلم از دست خوبان گيج و ويجه  
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■ حديث:
امام على(ع):

تو در حقيقت، براى آخرت آفريده شده اى نه براى دنيا، و براى رفتن نه براى ماندن، و 
براى مُردن نه براى زيستن. تو در يك كوچگاه هستى؛ در سرايى كه بايد از آن، توشه 

بردارى و در راهى منتهى به آخر.      
نهج البلاغة: الكتاب 3

 در بين تمام مناسبت هاى مربوط به شعر و ادبيات 
در تقويم فارسى، 27 شهريور عجيب ترين آنهاست. 
اين روز به مناسبت سالروز درگذشت استاد شهريار، 
به نام روز «شــعر و ادب فارســى» نامگذارى شده 
اســت. منتقدانِ اين نامگذارى معتقدند كه چرا روز 
گراميداشــت فردوسى يا حافظ يا سعدى روز شعر 
و ادب فارســى نام نگرفته است و آيا استاد شهريار 
جايگاهى فراتر از آن ها داشته؟ مدافعان هم در مقابل 
پاســخ مى دهند كه شعر شــهريار را هم توده مردم 
دوســت دارند و هم كارشناسان. از اين نظر مى توان 
به نــام او، در جامعه به زبان مردم، درباره شــعر و 

ادبيات حرف زد.
چنين نقدها و پاســخ هايى اما، در برابر پرسش هايى 
اساســى تر، اهميت كمترى خواهند داشــت: اينكه 
اصولا روز «شــعر و ادب فارسى» به چه كار مى آيد 
و قرار است در اين روز درباره چه موضوعات مهم 
و اساسى شعر و ادبيات و شاعران و اديبان صحبت 
شود و كدام نكات علمى و تاريخى تحليل و كشف 
شود و يا چه دردى از دردهاى بى شمار نويسندگان 

و شعرا كم شود؟
يكم: سال هاست كه كاركرد روز «شعر و ادبيات فارسى» 
از تحليل فنى شعر و ادبيات و بررسى مسائل اساسى 
نويسندگان، شاعران و روشنفكران، به برگزارى جلساتى 
با انجمن هاى ادبى مختلف تبديل شــده است. در اين 
روز، عده اى از اهالى فن، با حضور مقامات دولتى دور 
هم جمع مى شــوند و از اهميت شعر و ادبيات و زبان 
فارسى مى گويند، سپس كمى درباره مشكلات صحبت 
مى كنند و جلســه به اتمام مى رسد و عكس يادگارى 

گرفته مى شود. 
در اين جلســات احتمالا قول هايى هم داده مى شود 
كــه بنابر تجربــه تاريخى، در نهايــت راه به جايى 
نخواهد برد و عملى هم نمى شــود. اتفاقا در همدان 
هم قرار اســت امروز، همزمان با روز شــعر و ادب 
فارسى، انتخابات «خانه شــعر و ادب» و جلسه اى 
هم با حضور اعضاى انجمن هاى ادبى برگزار  شود.

دوم: بنابر آمار ســايت اداره كل فرهنگ و ارشــاد 
اسلامى اســتان، درحال حاضر 7 انجمن ادبى به طور 
رســمى در همدان ثبت شــده اند. محــل برگزارى 
جلســات اين انجمن ها مجتمع ابن ســينا، مجتمع 
آوينى و آرامگاه باباطاهر اســت. به جز اين ها، چند 
انجمن ديگر هم هستند كه اصولا مى بايست هفتگى 
يا ماهانه جلســاتى برگزار كنند. تا پيش از شــيوع 
ويروس كرونا، جلســات برخــى از اين انجمن ها 
به طور مرتب برگزار مى شــد. اما از وقتى كه كرونا 
وارد كشور شد، انجمن هاى ادبى دچار رخوتى بيش 
از پيش شده اند و درحال حاضر جز يك يا 2 انجمن، 

بقيه تعطيل يا نيمه تعطيل هستند.
ســوم: فرض كنيــم در همدان هيــچ انجمن ادبى 
وجود نداشــت و انتخابات خانه شــعر و ادب هم 
برگزار نمى شد، آن وقت چه چيزهايى در شهر تغيير 
مى كرد؟ احتمالا عده اى علاقه مند – كه تعدادشان 
در هر انجمن زير انگشــتان 2 دست است – كمى 
آزرده مى شدند. در عمل اما اتفاقى براى فرهنگ و 
هنر همدان رخ نمى داد. اين موضوع كه در شهرى 
مانند همدان، انجمن هاى ادبى، نيمه تعطيل و از همه 
ناراحت كننده تر، بى اثر هستند، اتفاقى بسيار غم انگيز 
اســت. اعضا و رؤساى اين انجمن ها بهتر است به 
اين پرســش پاســخ دهند كه ماحصل فعاليت هاى 
چندساله شــان چه بــوده، كــدام كار تحقيقى در 
جلساتشــان انجام شده و چند شــاعر و نويسنده 
در ســطح ملى معرفى كرده اند؟ اگر چنين اتفاقاتى 
نيفتاده، آيا علاقه شخصى و پر كردن اوقات فراغت 
چند نفر از نويســندگان و شــاعران عزيز استان و 
تبديل كردن جلساتى مهم به سرگرمى هاى عصرانه، 

دليل اصلى وجود چنين جلساتى است؟
چهارم: شايد اعضا و رؤساى محترم انجمن هاى ادبى 
استان پاســخ دهند كه فعاليت هايشان نتايج بسيارى 
داشته اســت. در اين صورت چقدر خوب است كه 
نتيجه فعاليت ها در رســانه ها بازگو شود تا منتقدان 
هم از محصولات فكرى برگزارى جلسات انجمن ها 

باخبر شــوند. اما شايد پاسخ اين باشــد كه كرونا 
موجب بروز مشكلاتى در فعاليت هايشان شده و در 
اين حالت يا نمى توانند جلسات را برگزار كنند و يا 
نياز به حمايت و كمك دولــت دارند. اگر در چند 
ماه گذشته جلساتى برگزار نشده باشد، بر هيچ كس 
نبايد خرده گرفت؛ زيرا ســلامتى درحال حاضر از 
هر فعاليتى مهمتر است. در اين وضعيت بهتر است 
نتيجه فعاليت هاى انجمن ها در چند سال گذشته و تا 
پيش از شيوع ويروس كرونا را منتشر كنند. باور كنيم 

دنيا پيش از شيوع كرونا هم وجود داشت!
پنجم: مشــكل اصلــى انجمن هاى ادبــى همدان 
- از نظــر بســيارى از دوســتان- حمايت نكردن 
اداره ارشــاد از فعاليت هــاى آنهاســت. انجمن ها 
براى داشــتن ماحصل فكرى، مســلما به امكانات 
ســخت افزارى و حمايت هاى معنــوى و تبليغاتى 
احتياج دارند. آيا اداره ارشاد مدعى است كه دراين 
ســال ها در اين زمينه كمك شايسته اى به انجمن ها 
كرده اســت؟ از طرفى حمايت دولت هم، مسائل 
مربوط به خودش را دارد كه بسيارى از انجمن ها به 
آن بى اعتنا هســتند. حمايت دولت اگرچه در ظاهر 
اتفاقى خوب است، اما تجربه تاريخى نشان مى دهد 
كه اســتقلال انجمن ها را از بيــن مى برد و آن ها را 

ضعيف مى كند. 
اتفاقى كه در اين ســال ها رخ داده، اين اســت كه 
دولت يا از گروه هاى شعر و ادب، كه بايد مستقل و 
خصوصى اداره شوند، حمايت نمى كند و يا اگر هم 
حمايتى وجود داشته باشد، درنهايت سبب تضعيف 
نهادهاى مستقل فرهنگى مى شود. اين پرسشى مهم 
اســت كه اعضاى انجمن ها بايد پاسخ آن را بدهند 
كــه آيا نبود حمايت موجب وضعيت كنونى شــان 

شده يا حمايت توأم با دخالت؟
ششم: آيا معنى برگزارى انتخابات روز شعر و ادب 
فارســى در همدان توســط و با نظرات اداره ارشاد 
اســتان، حمايت از انجمن ها است؟ اين موضوع را 

گذر زمان بهتر مشخص خواهد كرد.

درباره انجمن هاى ادبى همدان و رابطه آنها با دولت، به مناسبت روز شعر و ادب فارسى

در برزخِ حمايت و دخالت
نظارت بر سياست هاى دولت در حوزه توريسم تقويت مى شود؟

درخواست تشكيل كميسيون گردشگرى 
در مجلس

گذر صنايع دستى 
چرا متوقف شد؟

 گردشگرى ما پيش تر فرهنگى و تاريخى بود و 
ما خواستيم از تك بعدى بودن خارج شويم و تنوع 
محصولات گردشگرى را داشته باشيم. گردشگرى 
مذهبى ما پيش از شــيوع كرونــا از حالت صرفا 
مذهبى خارج شده بود و درآمد هاى حاصل از اين 
شكل گردشگرى افزايش پيدا كرده بود. گردشگرى 
ما امروز با توجه به حمايت هاى اندك انجام شده، 

سهم 8/ 6 درصد از توليد ناخالص ملى دارد.
به گزارش خبرنگار باشــگاه خبرنــگاران جوان، 

وزير ميراث فرهنگى، گردشــگرى و صنايع دستى 
افزود: نظام برنامه ريزى كشــور بايد از گردشگرى 
به عنــوان يك اقتصاد نوظهــور حمايت كند، زيرا 
بخش اشتغال صنعت گردشــگرى پايدار است و 
ما در شرايط تحريم على رغم همه اتفاقات عجيب 
و غريب سال 98، شاهد رشد بى نظير گردشگرى 

بوديم.
على اصغر مونسان بيان كرد: ما با تعداد قابل توجهى 
از آثار ملى و جهانى پارسال بودجه مناسبى نداشتيم 
و با توجه به اين ميزان بودجه، نتوانستيم به بخش 
قابل توجهــى از آثار تاريخى آنچنــان كه بايد و 
شايد رسيدگى كنيم. ما به بنا هاى ارزشمند كشور 
رسيدگى مى كنيم، اما بخشــى از كار رسيدگى به 

بنا هاى تاريخى را به مردم واگــذار كرده ايم. البته 
بايد گفت در 3 سال گذشته بودجه ما 2 برابر شده، 
اما نسبت به وزارتخانه هاى ديگر بودجه مناسبى به 

ما اختصاص داده نشده است.
مونســان ادامه داد: تغيير هميشــه سخت است و 
به سختى مى توان از حالت تك بعدى اتكاى صرف 
به صنعت نفت خارج شد، اما به نظر من بايد بيشتر 
از اقتصاد هاى نوظهور حمايت شــود. ما همواره 
به دنبــال پروژه هــاى بزرگ هســتيم و انجام اين 
پروژه ها خوب است، اما اگر به دنبال تأمين درآمد 
و هزينه روزانه مردم هســتيم، بايد از گردشگرى 
حمايت كنيم. گردشگرى اهميت زيادى در ايجاد 

نشاط اجتماعى دارد.


